
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.5264
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 4ο Γυµνάσιο Χανίων, το 2ο Γενικό Λύκειο Πτο-
λεµαΐδας Κοζάνης, το Μειονοτικό Ιεροσπουδαστήριο Κοµο-
τηνής, το 25ο ∆ηµοτικό Σχολείο Νίκαιας και το ∆ηµοτικό
Σχολείο «Ι.Μ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ», σελ.5236,5238,5241,
5247,5248,5253,5259

3. Επί του Κανονισµού, σελ.5234

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.5221
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.5223-5233
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:
i. σχετικά µε τη χρήση της Πυρηνικής Ενέργειας στη Χώρα

µας κ.λπ., σελ.5234
ii. σχετικά µε την οικονοµική πολιτική, τα νέα φορολογικά

µέτρα κ.λπ., σελ.5236
β) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την επιβολή

προστίµων σε επιχειρήσεις για φορολογικές παραβάσεις,
σελ.5238

γ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων:
i. σχετικά µε την αεροπορική σύνδεση της Ικαρίας µε την

Αθήνα κ.λπ., σελ.5240
ii. σχετικά µε τους απολυµένους εργαζόµενους της πρώην

Ολυµπιακής Αεροπορίας κ.λπ., σελ.5243
δ) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής, σχετικά µε τις πληµµύρες στο Νοµό Κα-
στοριάς από µεγάλη άνοδο της στάθµης της Λίµνης
Ορεστιάδας κ.λπ., σελ.5241

4. Συζήτηση επερώτησης Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
τις διεθνείς οικονοµικές πιέσεις προς τη χώρα µας, σελ.5245

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου και η ∆ιαρ-

κής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτουν την έκ-
θεσή τους στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας: «Αποκέντρωση, απλοποί-
ηση και ενίσχυση της αποτελεσµατικότητας των διαδικασιών
του Εθνικού Στρατηγικού Πλαισίου Αναφοράς (ΕΣΠΑ) 2007-
2013 και άλλες διατάξεις», σελ.5246

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί του Κανονισµού:
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ.5234
ΠΑΓΚΑΛΟΣ Θ., σελ.5234
ΠΑΦΙΛΗΣ Α., σελ.5234

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ Π., σελ.5240
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ.5235
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Α., σελ.5242
ΠΑΓΚΑΛΟΣ Θ., σελ.5234,5235
ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ ∆., σελ.5238,5239
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Γ., σελ.5236,5237,5238,

5239
ΠΑΦΙΛΗΣ Α., σελ.5243
ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β., σελ.5244
ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ Ν., σελ.5240,5241,5243,

5244
ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ Ζ., σελ.5242
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ.5237

Γ. Επί της επερώτησης:
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ.5245,5259
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ.5247,5260
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ.5263
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ.5250
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ.5253,5254,5257
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε., σελ.5257
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ Α., σελ.5250,5262
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π., σελ.5248,5261
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Γ., σελ.5251,5262
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ.5256
ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β., σελ.5250
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ.5246,5261
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α., σελ.5258
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ.5249,5261
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Αθήνα, σήµερα στις 19 Μαρτίου 2010, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.14’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ:

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ζήση Τζηκαλάγια,
Βουλευτή Καστοριάς, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα Ηπείρου του Τεχνι-
κού Επιµελητηρίου Ελλάδος ζητεί την άµεση αποκατάσταση
των ζηµιών από κατολισθητικά φαινόµενα στο επαρχιακό οδικό
δίκτυο της Ηπείρου.

2) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία Αγροτικοί Συνεταιρισµοί της
Ηπείρου ζητούν την οικονοµική στήριξη της Συνεταιριστικής Βιο-
µηχανίας Επεξεργασίας Κρέατος Ηπείρου

3) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΘΕΟ∆ΩΡΑ (ΝΤΟΡΑ) ΜΠΑΚΟ-
ΓΙΑΝΝΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία Συµβασιούχοι Υπάλ-
ληλοι της Γενικής Γραµµατείας της Εθνικής Στατιστικής
Υπηρεσίας ζητούν την καταβολή των δεδουλευµένων αποδοχών
τους.

4) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΘΕΟ∆ΩΡΑ (ΝΤΟΡΑ) ΜΠΑΚΟ-
ΓΙΑΝΝΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλ-
λογος Εκπαιδευτικών Γονέων - Κηδεµόνων Παιδιών µε Αναπηρία
ζητεί ειδική νοµοθετική ρύθµιση για το διορισµό των αδιόριστων
εκπαιδευτικών γονέων παιδιών µε αναπηρία.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση «Αµφι-
κτυονία Οικουµενικού Ελληνισµού» ζητεί την καταψήφιση του
νοµοσχεδίου που αφορά στη χορήγηση ιθαγένειας κ.λπ..

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος
Αχαΐας διαµαρτύρεται για την υπολειτουργία του Τοπικού Υπο-
καταστήµατος του ΥΠΑ∆ - ΤΥ∆ΚΥ Αχαΐας.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα ∆υτικής Ελλάδος του
Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος ζητεί να τεθούν περιβαλλοντι-
κοί και πολεοδοµικοί όροι για την εγκατάσταση πολυκαταστή-
µατος στην οδό Πατρών - Κλάους στην Πάτρα.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εµπορικών Συλ-
λόγων Βορειοδυτικής Ελλάδας και Νήσων διαµαρτύρεται για τα
προτεινόµενα µέτρα ανάκαµψης του ΟΑΕΕ.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ιδιοκτητών ΤΑΞΙ Πα-
τρών και Περιχώρων «Ο ΑΓΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ» ζητεί την έκδοση
αποδείξεων από τις υπάρχουσες ταµειακές µηχανές των ΤΑΞΙ
κ.λπ..

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλ-
λόγων Επαγγελµατιών Γεωπόνων διαµαρτύρεται για την
αναποτελεσµατικότητα του ΟΣ∆Ε.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συµ-
βασιούχων Πυροσβεστών Πυρόσβεσης ∆ιάσωσης ζητεί τη
µονιµοποίηση των µελών της.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην µη
έγκριση του κονδυλίου που δαπάνησε ο ∆ήµος Αιγίου για τις εκ-
δηλώσεις της Ζωοδόχου Πηγής.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο έργο
κατασκευής ΧΥΤΑ στην περιοχή Παπανικολού Αιγιαλείας.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα πρό-
στιµα που έχουν επιβληθεί στις µεγάλες επιχειρήσεις.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις προ-
τάσεις για τη δηµιουργία ενιαίας Περιφέρειας Πελοποννήσου.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δυ-
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σλειτουργία του καταστήµατος ΟΠΑ∆ στη Πάτρα.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που δηµιουργούν µικρές οµάδες καταληψιών στα
σχολεία της Πάτρας.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η αποσυµ-
φόρηση του Περιφερειακού Νοσοκοµείου Ρίου.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η διάσωση
και ανάδειξη των αρχαίων θεάτρων της Αχαΐας.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εγκα-
τάλειψη του κτηρίου των υπηρεσιών Λιµένος Πατρών.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα έργα
υποστήλωσης του Ιερού Ναού Παντανάσσης Πατρών.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κανελλόπουλος Θ. διαµαρ-
τύρεται για τη µείωση του µισθού των εργαζοµένων στη ∆ΕΗ.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµοσπονδία Πο-
λυτέκνων Ελλάδος ζητεί να εξαιρεθούν από τα µέτρα λιτότητας
οι πολύτεκνοι δηµόσιοι υπάλληλοι.

24) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντεχνία Αργυροχρυσοχόων
Νοµού Έβρου ζητεί την κατάργηση του νοµοσχεδίου για την επι-
βολή φόρου πολυτελείας 10%.

25) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος ∆ιδα-
σκόντων του 6/θέσιου Ειδικού Σχολείου Χαλκίδας ζητεί τη
µεταστέγαση του 6ου Ειδικού ∆ηµοτικού Σχολείου Χαλκίδας.

26) Οι Βουλευτές ∆ωδεκανήσου κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΣΟΥΡΝΑΣ,
∆ωδεκανήσου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪ∆ΗΣ και ∆ωδεκανήσου κ. ∆Η-
ΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών ∆ωδεκανήσου ζητεί να µην
υπάρξουν περικοπές ενίσχυσης για τους µέχρι τώρα δικαιούχους
παραγωγούς των νησιών του Αιγαίου.

27) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Στρατιωτικών Αναπήρων και
Θυµάτων Υπαξιωµατικών και Οπλιτών Καρδίτσας ν.1370/44
ζητεί την εξοµοίωση των συντάξεων των µελών της µε αυτές των
στρατιωτικών αναπήρων πολεµικής περιόδου.

28) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ΤΕΙ Καβάλας ζητεί την αναγνώριση
επαγγελµατικών δικαιωµάτων Λογιστή - Φοροτεχνικού για τους
αποφοίτους του Τµήµατος ∆ιαχείρισης Πληροφοριών.

29) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Βιοµηχανιών Ανατολικής
Μακεδονίας και Θράκης ζητεί την παράταση του µέτρου της επι-
δότησης του κόστους εργασίας για τους Νοµούς Καβάλας και
∆ράµας κ.λπ.

30) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ιδιοκτητών Αστικών Λεω-
φορείων ΚΤΕΛ Καβάλας ζητεί την αποπληρωµή των οφειλών για
τη µεταφορά µαθητών.

31) Οι Βουλευτές Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Νοµού
Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Πρόεδρος του ∆.∆. Καλλιανών Μαρµαρίου Νοµού Εύβοιας
ζητεί την άµεση αποκατάσταση της επαρχιακής οδού Άγιος ∆η-
µήτριος - Καλλιανοί Εύβοιας.

32) Οι Βουλευτές Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Επι-
κρατείας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο ∆ήµος Καρύστου Εύβοιας ζητεί οικονοµική ενί-
σχυση για πραγµατοποιηθείσες εκδηλώσεις.

33) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β’
Πειραιώς και Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ)
ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ και Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Μηχανικών Εµπο-
ρικού Ναυτικού εκφράζει τις απόψεις της για τα µέτρα που επι-
βλήθηκαν µε σκοπό την ανάκαµψη της οικονοµίας.

34) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καρύστου
Εύβοιας ζητεί άµεση χρηµατοδότηση για την αποπεράτωση του
έργου της κατασκευής κλειστού γυµναστηρίου στην περιοχή
του.

35) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αλιευτικός Αγροτι-
κός Σύλλογος Αλιβερίου και το Σωµατείο Επαγγελµατιών Αλιέων
Νοτίου Ευβοίας ζητούν να παραµείνουν ανεξάρτητοι οι Αλιευτι-
κού Αγροτικοί Σύλλογοι.

36) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Μορφωτικός και
Εκπολιτιστικός Σύλλογος Κύµης Νοµού Εύβοιας προτείνει η χω-
ροθέτηση του νέου ∆ήµου Κύµης να γίνει από τη συνένωση των
∆ήµων Κύµης, Κονιστρών και Αυλώνος.

37) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Πολιτιστικό Κέ-
ντρο «ΑΝΕΜΟΠΥΛΕΣ» του ∆ήµου Καρύστου Εύβοιας ζητεί
οικονοµική ενίσχυση.

38) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµο-
σπονδία Πολυτέκνων Ελλάδος διαµαρτύρεται για τη µείωση των
αποδοχών στους πολύτεκνους δηµοσίους υπαλλήλους.

39) Η Βουλευτής Μαγνησίας και Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής
κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση
Συνταξιούχων ΝΑΤ Περιφέρειας Θεσσαλίας «Ο ΑΓΙΟΣ ΝΙΚΟ-
ΛΑΟΣ» ζητεί την άµεση κάλυψη της κενής θέσης του ελεγκτή ια-
τρού στο Θεσσαλικό Περιφερειακό Παράρτηµα του Οίκου Ναύτη
στο Βόλο Μαγνησίας.

40) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Καρδίτσας ζητεί
να εκδοθεί η απόφαση της χωροταξικής κατανοµής των περιο-
χών του Νοµού Καρδίτσας.

41) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία Επαγγελµατικοί, Αγροτικοί, Πο-
λιτιστικοί Σύλλογοι και Φορείς Κορώνης Μεσσηνίας ζητούν η
πόλη της Κορώνης να είναι η έδρα του νέου δήµου που θα δηµι-
ουργηθεί.

42) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµο-
σπονδία Πολύτεκνων Ελλάδος ζητεί να µην ισχύσουν τα νέα
φορολογικά µέτρα για τις πολύτεκνες οικογένειες.

43) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµο-
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σπονδία Πολύτεκνων Ελλάδος ζητεί το διορισµό όλων των πο-
λύτεκνων αδιόριστων εκπαιδευτικών.

44) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Παράρτηµα Θεσ-
σαλίας της Πανελλήνιας Ένωσης Πολύτεκνων Εκπαιδευτικών
ζητεί να αποσυρθεί η εγκύκλιος που στερεί δικαιώµατα από τους
πολύτεκνους εκπαιδευτικούς.

45) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Εξωµβούργου Τήνου ζητεί την
άµεση κάλυψη των κενών θέσεων ιατρών στο Κέντρο Υγείας
Τήνου.

46) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Τοπικός Οργανισµός Εγγείων
Βελτιώσεων Μυρτουντίων Ηλείας ζητεί τη χρηµατοδότηση των
έργων επισκευής και συντήρησης των αντλιοστασίων του ΤΟΕΒ
Μυρτουντίων.

47) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Λάρισας «Ο ΙΠΠΟ-
ΚΡΑΤΗΣ» ζητεί την ανανέωση των συµβάσεων των ελεγκτών ια-
τρών του ΥΠΑ∆ Λάρισας.

48) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Οµοσπονδία Τυφλών
ζητεί να µην ισχύσουν τα νέα φορολογικά µέτρα για τους τυ-
φλούς.

49) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Λάρισας
«ΙΠΠΟΚΡΑΤΗΣ» ζητεί την ανανέωση των συµβάσεων των ελε-
γκτών ιατρών του ΥΠΑ∆ Λάρισας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 5338/1-2-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τσούρα Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2313/20-3-2010 έγ-
γραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).



2. Στην µε αριθµό 5815/08-02-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Παπανδρέου - Παπαδάκη Ουρανία δόθηκε µε το υπ αριθµ.

15533/ΙΗ/2-3-2010 έγγραφο από την Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 6001/11-02-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Μανωλάκου ∆ιαµάντως και Νικολαϊδου Βαρβάρας
(Βέρας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 17320/ΙΗ/2-3-2010 έγγραφο από

την Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων
η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 6042/12-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.

Τ./ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε./535/2-3-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτι-
σµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 19 ΜΑΡΤΙΟΥ 2010 5229



5. Στην µε αριθµό 6118/12-02-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνα – Άδωνη και Πλεύρη Αθανασίου

δόθηκε µε το υπ αριθµ. 595/2-3-2010 έγγραφο από την Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 6371/19-02-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου, Ανατολάκη Γεωργίου, Κολοκο-
τρώνη Άγγελου, Μαρκάκη Παύλου, Παπανδρέου - Παπαδάκη Ου-

ρανία και Πολατίδη Ηλία δόθηκε µε το υπ αριθµ. 21/97/ΑΣ192δις/
2-3-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί πρώτα η τρίτη µε αριθµό 601/37/15-3-2010 επί-

καιρη ερώτηση της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλεξάνδρας Παπα-
ρήγα προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την Εξωτερική Πολι-
τική της Κυβέρνησης κ.λπ..

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Παπαρήγα θα απαντήσει ο Αντι-
πρόεδρος της Κυβέρνησης, κ. Θεόδωρος Πάγκαλος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ θα ήθελα
το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Παφίλη,
έχετε το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να µιλήσω
εκ µέρους του κόµµατός µας.

Είναι σαφές ότι, η ερώτηση που καταθέσαµε απευθύνεται στον
κύριο Πρωθυπουργό και αφορά αρµοδιότητες του κυρίου Πρω-
θυπουργού. Απ’ αυτήν την άποψη δεν µπορεί να συζητηθεί µιας
και ο κύριος Πρωθυπουργός δεν µπορεί να βρίσκεται στην Αί-
θουσα και εποµένως ακυρώνεται.

Είναι αρµοδιότητες του κυρίου Πρωθυπουργού αποκλειστικά
και δεν είναι θέµα προσωπικό, περιµέναµε να έρθει ο κύριος
Πρωθυπουργός. Από τη στιγµή που δεν έρχεται δεν µπορεί να
συζητηθεί αυτή η επίκαιρη ερώτηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κύριος Αντιπρόεδρος
της Κυβερνήσεως έχει το λόγο.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης) :
Κύριε Πρόεδρε, λυπούµαι πράγµατι, όπως φαντάζοµαι και ο ίδιος
ο κύριος Πρωθυπουργός για το ότι δεν µπορεί να είναι στην Αί-
θουσα για να απαντήσει ο ίδιος στης ερώτηση της κ. Παπαρήγα.

Όπως ξέρετε το άρθρο 129 του Κανονισµού της Βουλής, προ-
βλέπει ρητά ότι ο Πρωθυπουργός είναι δυνατόν να αναπληρω-
θεί στην εκτέλεση αυτού του καθήκοντος απέναντι στη Βουλή,
όπως επίσης προβλέπει στην παράγραφο 2 ότι και οι Αρχηγοί
των κοµµάτων µπορούν να αναπληρωθούν από Βουλευτή τον
οποίο οι ίδιοι ορίζουν.

Ο Πρωθυπουργός έχει αποδείξει επανειληµµένα ότι σέβεται
τη Βουλή, ότι είναι παρών περισσότερο από κάθε άλλον στο πα-
ρελθόν Πρωθυπουργό και έχει επανειληµµένα απαντήσει σ’
αυτού του είδους τις ερωτήσεις όλων των Αρχηγών περιλαµβα-
νοµένης και της κ. Παπαρήγα.

Λυπούµαι διότι αποσύρει την ερώτηση το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδος ως προς την κοινοβουλευτική τάξη, από την
άλλη µεριά χαίροµαι γιατί δεν έχω τη φοβερή υποχρέωση να
απαντήσω σε µία ερώτηση η οποία περιλαµβάνει όλα τα εσωτε-
ρικά και παγκόσµια ζητήµατα σε µισή σελίδα, στο χρόνο που θα
µου έδινε το Προεδρείο. Θα ήταν σχεδόν αδύνατον.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Παφίλη, πράγµατι

σύµφωνα µε το περιεχόµενο του άρθρου 129 οι ερωτήσεις οι
οποίες απευθύνονται προς τον Πρωθυπουργό και δεν απαντώ-
νται από τον ίδιο µπορούν να απαντώνται όπως ορίζει η παρά-
γραφος 3 του άρθρου 129, από έναν από τους Αναπληρωτές
Υπουργούς και ιδιαιτέρως βεβαίως από τον Αντιπρόεδρο της Κυ-
βερνήσεως.

Παρακαλώ κύριε Παφίλη έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εδώ δεν αµφισβητούµε τον Κανονι-

σµό της Βουλής, αλλά ας µιλήσουµε επί της ουσίας. Και εγώ το-
ποθετήθηκα επί της ουσίας και χωρίς υπονοούµενα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πάντως η ουσία είναι ότι
αποσύρετε την ερώτηση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ναι, η ουσία είναι ότι η ερώτηση δεν
µπορεί να συζητηθεί γιατί την καταθέσαµε προς τον κύριο Πρω-
θυπουργό, έχουν προκύψει µία σειρά θέµατα.

Εµείς δε λέµε ότι δεν έρχεται ο Πρωθυπουργός να απαντήσει,
ούτε δίνουµε την µάχη σε τέτοια θέµατα εντυπώσεων. Αλλά επί
τα ουσίας λέω, δεν µπορούσε ο κύριος Πρωθυπουργός να έρθει,

το σεβόµαστε ότι δεν έρχεται, αλλά θεωρούµε ότι θα έπρεπε να
είναι ο ίδιος για να µπορέσει να γίνει αυτή η συζήτηση.

Άλλωστε έχουµε µπροστά µας και άλλες συζητήσεις και θα το-
ποθετηθούµε. Στα υπόλοιπα, δεν απαντάω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Καλώς έχουν δοθεί οι
εξηγήσεις. Ευχαριστούµε κύριε Παφίλη.

Κύριε Αντιπρόεδρε, νοµίζω ολοκληρώθηκε η διαδικασία των
εξηγήσεων, η ανωτέρω επίκαιρη ερώτηση αποσύρεται και συνε-
πώς διαγράφεται.

Σειρά έχει η τέταρτη µε αριθµό 602/38/16-3-2010 επίκαιρη
ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς
τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη χρήση της Πυρηνικής Ενέρ-
γειας στη Χώρα µας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου του ΛΑΟΣ, κ. Καρατζα-
φέρη έχει ως εξής:

«Πολλές χώρες επιλέγουν τη χρήση πυρηνικής ενέργειας για
ειρηνικούς σκοπούς, κρίνοντας ότι πρόκειται για µια οικονοµικά
συµφέρουσα µεσοπρόθεσµα και φιλική προς το περιβάλλον,
µορφή ενέργειας. Πρόσφατα µάλιστα ο Πρόεδρος της Γαλλίας,
κ. Σαρκοζί, προέτρεψε την Παγκόσµια Τράπεζα και την Ευρω-
παϊκή Τράπεζα Ανοικοδόµησης και Ανάπτυξης να αναλάβουν
πρωτοβουλία για χρηµατοδότηση σχετικών προγραµµάτων, κυ-
ρίως σε αναπτυσσόµενες χώρες.

Την ίδια στιγµή, στην Ελλάδα, δεν έχει επιχειρηθεί κάποια, ευ-
ρείας δηµοσιότητας, ουσιαστική συζήτηση επί του θέµατος. Είναι
δεδοµένου ότι οι περισσότερες γειτονικές χώρες, συµπεριλαµ-
βανοµένης της Τουρκίας, προγραµµατίζουν στο προσεχές µέλ-
λον να καλύψουν µέρος των ενεργειακών τους αναγκών µε την
χρήση πυρηνικής ενέργειας. Εξ αυτού του γεγονότος, η Ελλάδα
κινδυνεύει να βρεθεί σε «πυρηνικό κλοιό», υφιστάµενη τους επι-
καλούµενους –από τους πολέµιους της πυρηνικής ενέργειας- κιν-
δύνους, χωρίς να αποκοµίζει τα αντίστοιχα οφέλη.

Επιπλέον, οι ενεργειακές ανάγκες της χώρας µας αυξάνονται,
µε συνέπεια, τα επόµενα χρόνια, να υπάρχει σοβαρό ενδεχόµενο
η Ελλάδα να καταλήξει να εξαρτάται ενεργειακά από τις γειτονι-
κές της χώρες.

Ερωτάσθε:
Είναι στις προθέσεις σας η οργάνωση µιας ευρείας επιστηµο-

νικής και κοινωνικής συζήτησης για το θέµα της ειρηνικής χρή-
σης της πυρηνικής ενέργειας στην Ελλάδα»;

Ο Αντιπρόεδρος της Κυβερνήσεως, κ. Θεόδωρος Πάγκαλος,
θα απαντήσει.

Έχετε το λόγο για τρία λεπτά , κύριε Αντιπρόεδρε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι η ερώτηση του Προέδρου του ΛΑΟΣ, κ. Γεωργίου

Καρατζαφέρη είναι εξαιρετικά ενδιαφέρουσα.
Η πυρηνική ενέργεια έχει εντόνως διαφηµιστεί ως µία καθαρή,

µορφή παραγωγής ενεργείας που κοστίζει λιγότερο από άλλες
ανταγωνιστικές µεθόδους. Βεβαίως αυτού του είδους η προβολή
της πυρηνικής ενέργειας συναντάει πολλά εµπόδια τον τελευ-
ταίο καιρό και θα σας πω συγκεκριµένα ποια.

Μη µας παραξενεύει ότι ο κ. Σαρκοζί, συµπαθέστατος φίλος
όλων µας, κάνει µία παγκόσµιας έκτασης εκστρατεία για την πυ-
ρηνική ενέργεια. Η Γαλλία είναι βασικός παραγωγός και εξαγω-
γεύς εργοστασίων πυρηνικής ενέργειας άρα pro domo οµιλεί.

Όµως, η παραγωγή πυρηνικής ενέργειας συνάντησε κατ’
αρχήν προβλήµατα ασφαλείας. Όλοι έχουµε στη µνήµη µας την
τραγωδία της Ουκρανίας -του Τσερνοµπίλ- της οποίας τα απο-
τελέσµατα ακόµα δεν γνωρίζουµε στην πλήρη έκτασή τους. Επί-
σης, υπάρχει και το πρόβληµα της εναπόθεσης των καταλοίπων
το οποίο εµφανίζεται σε διάφορες χώρες µε όλο και πιο αυξη-
µένη µορφή.

Μάλιστα, τελευταία έχει ανοίξει και µία σχετική συζήτηση και
στις Ηνωµένες Πολιτείες. Στη Φινλανδία επένδυσαν κολοσσιαία
ποσά για να κάνουν µία τρύπα διακοσίων µέτρων µέσα στο έδα-
φος και να τη στεγανοποιήσουν για να µπορέσουν να βάλουν
αυτά τα κατάλοιπα. Υπάρχει, λοιπόν, πρόβληµα. Γι’ αυτό η πα-
ραγωγή της πυρηνικής ενέργειας δεν είναι ούτε τόσο φθηνή ούτε
τόσο καθαρή.
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Η Ελλάδα έχει κάνει, κύριε Πρόεδρε, από καιρό -και πιστεύω
ότι όλες οι πολιτικές δυνάµεις είχαν συµφωνήσει σ’ αυτήν την
επιλογή- την επιλογή της αποφυγής της πυρηνικής ενέργειας.
Είµαστε πρωτοπόροι παγκοσµίως και συµµαχούµε µε όλες τις
χώρες -και βέβαια και µε τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής-
στην προσπάθεια να περιοριστεί η χρήση των πυρηνικών όπλων,
αλλά και της τεχνολογίας που οδηγεί στη δηµιουργία πυρηνικών
όπλων και δεν επιθυµούµε την εκµετάλλευση της πυρηνικής επι-
στήµης ούτε για την παραγωγή ενέργειας.

Βεβαίως, η αναζήτηση στον τοµέα της πυρηνικής επιστήµης -
την οποία κάνει ο «∆ηµόκριτος» και ενδεχοµένως αύριο και άλλα
εργαστήρια- για άλλες χρήσεις είναι θεµιτή. Για παράδειγµα,
υπάρχουν οι ιατρικές χρήσεις, υπάρχουν τα ισότοπα για χει-
ρουργικές και άλλες επεµβάσεις στις οποίες ο «∆ηµόκριτος» είχε
κάνει πρόοδο.

Τώρα, το θέµα είναι αν υπάρχει άµεση ανάγκη εξασφάλισης
της χώρας από ενεργειακές ελλείψεις. Εγώ λέω όχι, γιατί έχουµε
σοβαρότατα αποθέµατα λιγνίτη, όπως και σοβαρότατα ανεκµε-
τάλλευτα αποθέµατα υδροηλεκτρικής ενέργειας που δεν τα
έχουµε εκµεταλλευθεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης)

Επίσης, κύριε Πρόεδρε, θα σας πω και κάτι άλλο. Ίσως ο µε-
γαλύτερος τοµέας για την επίλυση της ενεργειακής µας ισορ-
ροπίας να είναι ο τοµέας της σπατάλης της ενέργειας, δηλαδή η
εξοικονόµηση της ενέργειας.

Γι’ αυτό το σκοπό, λοιπόν, αυτή η Κυβέρνηση έχει εκδηλώσει
τις προθέσεις της και πραγµατικά υπάρχει σωρεία νοµοθετηµά-
των γι’ αυτό που θα οδηγούν στην ενίσχυση της παραγωγής
ενέργειας µε εναλλακτικές µορφές, στην εκµετάλλευση του ανέ-
µου και της ηλιοφάνειας και κυρίως στην εξοικονόµηση ενέρ-
γειας. Στη χώρα µας γίνεται σπατάλη ενέργειας κατά τρόπο
εξοργιστικό και ιδιαίτερα από το δηµόσιο τοµέα και αυτό είναι
κάτι που θα πρέπει να σταµατήσει. Αυτό δίνει µία απάντηση στην
αγωνία σας για την ενδεχόµενη ανεπάρκεια ενέργειας στο µέλ-
λον.

Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να πω δύο λόγια και για τους
γείτονες.

Η Βουλγαρία, όπως ξέρετε, έχει οκτώ εργοστάσια παλαιάς ρω-
σικής τεχνολογίας στο Κοσλοντούι. Από αυτά, έχει κλείσει τέσ-
σερα και αποµένουν εν ενεργεία τέσσερα τα οποία υποτίθεται
ότι έχουν βελτιωθεί. Όµως, δεν είµαστε ήσυχοι για τη λειτουργία
αυτών των εργοστασίων και θα προτιµούσαµε να ενταθούν οι επι-
θεωρήσεις και τελικά να οδηγηθούν και αυτά τα τέσσερα ενα-
ποµείναντα εργοστάσια στο κλείσιµο.

Κάνει ένα νέο µεγάλο πυρηνικό εργοστάσιο σε µια τοποθεσία
που λέγεται Μπέλενε δυναµικότητας 2.000 MW. Όµως, εκεί
υπάρχουν έντονες αντιδράσεις βουλγαρικών περιβαλλοντικών
οργανώσεων και η κατασκευή αυτού του εργοστασίου έχει δια-
κοπεί.

Αντιθέτως, δεν υπάρχουν για ευνόητους λόγους αντιδράσεις
στην Τουρκία η οποία κατασκευάζει δέκα πυρηνικούς αντιδρα-
στήρες µε συνολική ισχύ 10.000 MW. Αυτοί εγκαθίστανται στη
Σινώπη και στην περιοχή Μερσίνας που µας αφορά άµεσα, γιατί
είναι στις ακτές. Στη Σινώπη συνεργάζονται µε τους νοτιο-Κορε-
άτες και στη Μερσίνα µε τους Ρώσους.

Τέλος, πρόθεση να κάνει τέτοιου είδους παραγωγή ενέργειας
έχει εκδηλώσει και η Αλβανία, αλλά αυτό δεν είναι µάλλον σο-
βαρό στο άµεσο µέλλον, γιατί βέβαια δεν έχουν τη δυνατότητα
να χρηµατοδοτήσουν τέτοιου είδους επενδύσεις.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Πρόε-

δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Αντιπρόεδρε, ευχαριστώ πάρα πολύ
για τις απαντήσεις τις οποίες δώσατε.

Εγώ απλώς έφερα αυτήν την ερώτηση για δύο λόγους. Πρώ-
τον, εξαιτίας της έλλειψης ανταγωνιστικότητας που έχουµε, στο
µέλλον θα χρειαστούµε φθηνότερη ενέργεια, προκειµένου να

µπορέσουν τα προϊόντα µας να έχουν καλύτερη τύχη στις πα-
γκόσµιες αγορές. Βεβαίως, ναι µεν έχουµε τα καύσιµα τα οποία
έχουµε, αλλά η ενέργεια είναι ακριβή, ενώ από την άλλη πλευρά
είµαστε µονίµως κατηγορούµενοι, γιατί δεν συµφωνούµε µε τους
όρους του Κιότο και είµαστε η πλέον ρυπογόνος από πλευράς
ενέργειας χώρα της Ευρώπης.

Η επίκαιρη ερώτηση, λοιπόν, έχει να κάνει µε το πώς θα ανοί-
ξουµε ένα διάλογο για να αποβάλλουµε κάποιες βιωµατικές
εµπειρίες από το Τσερνοµπίλ. Ήδη στην Ευρώπη και σε µετρή-
σεις που γίνονται, για πρώτη φορά οι ερωτώµενοι µιλούν θετι-
κότερα από εκείνους που έχουν άλλη άποψη για την πυρηνική
ενέργεια. Είναι περίπου 45-45.

Βέβαια, η γειτονιά µας είναι ραδιενεργός. Όπως είπατε και
εσείς πριν από λίγο, η Τουρκία έχει ήδη συµφωνήσει µε τη Ρωσία,
αλλά και µε τη Νότια Κορέα, γεγονός που σηµαίνει ότι στη γει-
τονιά µας θα έχουµε µεγάλα πυρηνικά εργοστάσια τα οποία δεν
ξέρω αν θα µείνουν µόνο στην ενέργεια ή αν θα µπει κι άλλος
«πειρασµός», όπως ανατολικότερα στο Ιράν µε ό,τι αυτό συνε-
πάγεται.

Η FYROM ετοιµάζει στον Αξιό δύο πυρηνικά εργοστάσια. Όλη
η γειτονιά έχει πυρηνικά εργοστάσια. Στη Ρουµανία λειτουργεί
ήδη πυρηνικό εργοστάσιο, όπως και στην Τσεχία, στη Σλοβενία
και στην Ουγγαρία. Όλες αυτές οι χώρες έχουν πυρηνική ενέρ-
γεια, έχουν φθηνότερη ενέργεια.

Το θέµα είναι κατά πόσο θα µπορέσουµε εµείς να πείσουµε το
λαό ότι πρέπει να γίνει. Βέβαια, είµαστε µία σεισµογενής χώρα.
Όµως, σεισµογενής είναι και η Καλιφόρνια. Βέβαια, δεν θα πρέ-
πει να συγκρίνουµε τους παλιούς σοβιετικούς αντιδραστήρες οι
οποίοι δεν είχαν καµµία άµυνα και γι’ αυτό συνέβη το Τσερνο-
µπίλ.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι σ’ αυτήν τη συγκυρία -όπου έχουµε ένα
Γάλλο Πρόεδρο ο οποίος δείχνει µια διάθεση να µας βοηθήσει,
αλλά αισθάνεται δέσµιος των επιλογών της κ. Άνγκελα Μέρκελ-
θα µπορούσαµε να ξεκινήσουµε ένα διάλογο µε µία χώρα η οποία
έχει ίσως τη µεγαλύτερη εµπειρία στην Ευρώπη σε αντιδραστή-
ρες µε οποιαδήποτε συνάρτηση πιθανών εξοπλισµών, ώστε να
λειτουργήσει το πράγµα ως ένας αντισταθµιστικός παράγοντας.
Θέτω κάποιες σκέψεις προς επεξεργασία και δεν είναι βέβαια
αναγκαίο ότι αύριο το πρωί η χώρα µας θα αποφασίσει να γίνει
µία χώρα πυρηνικής ενέργειας.

Όµως, για να µην τρέχουµε πάλι -όπως τρέχουµε τώρα πίσω
από τα γεγονότα- και ενδεχοµένως να είµαστε µπροστά από τα
γεγονότα σε κάποια θέµατα, θα πρέπει να δούµε ότι όλη η αγορά
δίπλα µας εξυπηρετείται πλέον από την πυρηνική ενέργεια, ενώ
εµείς θα «µείνουµε» ακόµα στο κάρβουνο µε ό,τι αυτό συνεπά-
γεται, όπως ακριβότερα προϊόντα που δεν θα µπορούν να που-
ληθούν έξω.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Προέδρου του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρη)

Ήδη βλέπετε ότι είµαστε σ’ έναν αποκλεισµό. Βλέπετε την κ.
Μέρκελ να µας εκβιάζει µε τον τρόπο που µας εκβιάζει και να
µας απειλεί. ∆εν µας δίνει την οποιαδήποτε βοήθεια, ενώ µας
αναγκάζει να δώσουµε δισεκατοµµύρια ακόµα για άλλα δύο υπο-
βρύχια που δεν είχαµε στο νου µας. Αυτός είναι ο περίγυρός µας.
Ένας περίγυρος αρκετά ασφυκτικός και εκβιαστικός εις βάρος
της χώρας.

Σκέφτοµαι, λοιπόν, µήπως κάποια στιγµή θα έπρεπε να βά-
λουµε µπρος το µυαλό µας για το αύριο και για κάποια πράγ-
µατα τα οποία θα µας έρθουν πολύ ταχύτερα από ό,τι
υπολογίζουµε, όπως ταχύτερα µας ήρθε και η οικονοµική κρίση,
κύριε Πρόεδρε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο για να δευτε-

ρολογήσει έχει ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης, κ. Πάγκαλος.
Κύριε Πάγκαλε, έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):

Κύριε Πρόεδρε, οπωσδήποτε πιστεύω ότι ο διάλογος για την
ενέργεια δεν µπορεί να κλείσει ποτέ και καλό είναι να τροφοδο-
τείται µε ιδέες και προτάσεις.

Θα υπάρχει ασφαλώς έδαφος τέτοιου διαλόγου όταν θα φέρει
η κ. Μπιρµπίλη όλα αυτά τα νοµοσχέδια που αφορούν τις εναλ-
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λακτικές µορφές ενέργειας. Εκεί ο καθένας µπορεί να µιλήσει
και για άλλα θέµατα και όχι µόνο γι’ αυτά που περιλαµβάνονται
στο νοµοσχέδιο.

Χθες, διορίστηκε ο νέος Πρόεδρος της Ρυθµιστικής Αρχής
Ενέργειας -ένας εκλεκτός επιστήµων τον οποίο θα δείτε στη
Βουλή- ο οποίος ασφαλώς είναι πολύ πιο κατάλληλος για να σας
δώσει µια σειρά από απαντήσεις για τέτοια θέµατα.

Το πρόβληµα µε την πυρηνική ενέργεια είναι ότι πρόκειται, θα
έλεγα, για µία µορφή οπισθοβαρούς επένδυσης. Στην αρχή, δη-
λαδή, είναι καλά τα πράγµατα. ∆εν έχεις εκποµπές αερίων και η
πρώτη ύλη δεν είναι πολύ ακριβή. Όµως, µετά αρχίζουν τα προ-
βλήµατα, όπως τι θα κάνεις µε τα κατάλοιπα, µε τις διαρροές
κ.λπ., γιατί διαρροές υπάρχουν και σε προηγµένες χώρες. Στην
Ιαπωνία, ας πούµε, εµφανίστηκαν διαρροές.

Βεβαίως, υπάρχει και η αντίδραση γιατί βεβαίως ζούµε σε µια
δηµοκρατία και µάλιστα σε µια δηµοκρατία την εποχή της επι-
κοινωνίας. Η ελληνική κοινή γνώµη έχει αποδείξει µε συντριπτικά
ποσοστά, όπως δείχνουν οι δηµοσκοπήσεις, ότι είναι εχθρική
προς την πυρηνική ενέργεια και αυτό είναι κάτι που οφείλουµε να
το λάβουµε υπ’ όψιν µας.

Είµαι βέβαιος ότι αν κάναµε ένα δηµοψήφισµα -που ξέρω ότι
σας είναι προσφιλές, αλλά και σε µένα δεν είναι αντιπαθές- για
την πυρηνική ενέργεια, θα υπήρχε συντριπτική πλειονότητα ενα-
ντίον της πυρηνικής ενέργειας. Καλό είναι, λοιπόν, να το λάβουµε
και αυτό υπ’ όψιν µας.

Τέλος, βεβαίως συµφωνώ απόλυτα µαζί σας ότι πρέπει να
υπάρχει επαγρύπνηση, γιατί µε βάση την προϊστορία της Τουρ-
κίας –η Τουρκία είναι µια χώρα ασταθής και κάθε µέρα σχεδόν τα
γεγονότα που διαβάζουµε στον Τύπο δείχνουν αυτή την εντύ-
πωση- οι στρατιωτικοί έχουν ένα ειδικό ρόλο που δεν έχουν στις
πολιτισµένες χώρες της ∆υτικής Ευρώπης και τον υπερασπίζο-
νται. Όποιος λέει «στρατιωτικοί» προφανώς εννοεί και στρατιω-
τικές εφαρµογές όλων των µορφών επιστηµονικής έρευνας.

Πρέπει, λοιπόν, να επαγρυπνούµε και πρέπει να υποστηρί-
ζουµε την παγκόσµια κοινότητα, όταν αυτή προσπαθεί να επι-
βάλλει την πολιτική της απαγόρευσης της διάδοσης των
πυρηνικών όπλων και των στρατιωτικών εφαρµογών της πυρηνι-
κής ενέργειας. Σε αυτά συµφωνούµε. Τα υπόλοιπα µπορούµε να
τα συζητήσουµε περαιτέρω ως προς το κόστος και τις άλλες συ-
νέπειες µιας τέτοιας πολιτικής σε σχέση µε τις υπόλοιπες πολι-
τικές.

Πρέπει να σας πω ότι ο κακόµοιρος ο λιγνίτης έχει πολύ δυ-
σφηµιστεί, αλλά έχουν βρεθεί µέθοδοι που περιορίζουν πολύ τη
ρύπανση που δηµιουργεί ο λιγνίτης και µάλιστα, µε αξιοποίηση
των καταλοίπων. Επίσης να πω, ότι η ρύπανση στη χώρα µας
δεν προέρχεται µόνο από το λιγνίτη, προέρχεται και από τη µα-
ζική και –θα έλεγα- χωρίς επιφυλάξεις χρήση του ιδιωτικού αυ-
τοκινήτου, όπως δείχνουν και όλες οι σχετικές στατιστικές.
Λοιπόν, να µην κατηγορούµε την Πτολεµαΐδα ή τη Μεγαλόπολη
για το νέφος της Αθήνας. Το νέφος αυτό το δηµιουργούµε µόνοι
µας, κινούµενοι µε τα ιδιωτικά µέσα και όχι µε τα µαζικά µέσα µε-
ταφοράς, ακόµα και εκεί όπου υπάρχουν πλέον τα µέσα µαζικής
µεταφοράς.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί
συνοδοί τους από το 4ο Γυµνάσιο Χανίων.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα τώρα στην πέµπτη

µε αριθµό 603/39/16-3-2009 επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Αλεξίου Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά
µε την οικονοµική πολιτική, τα νέα φορολογικά µέτρα κ.λπ..

Αναλυτικά η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσίπρα προς τον Πρω-
θυπουργό έχει ως εξής:

«Το εισόδηµα των εργαζόµενων δέχτηκε καίριο πλήγµα από
τα πρόσφατα µέτρα της Κυβέρνησης. Για άλλη µία φορά οι µι-
σθωτοί και οι συνταξιούχοι σηκώνουν το βάρος µίας κρίσης για
την οποία δεν ευθύνονται, µε ανυπολόγιστες συνέπειες για την
κοινωνική συνοχή. Το εισόδηµα τους αναµένεται να υποστεί νέα
µείωση µε την ανακοίνωση του φορολογικού νοµοσχεδίου.

Όλοι όσοι τα προηγούµενα χρόνια είχαν µεγάλα κέρδη, όσοι
κερδοσκόπησαν και όσοι ιδιοποιήθηκαν τον πλούτο που παρά-
χθηκε στη χώρα τα τελευταία χρόνια, είναι στο απυρόβλητο και
επί της ουσίας δεν φορολογούνται. Ταυτόχρονα δεν διαψεύδο-
νται σενάρια για πρόσθετα µέτρα, νέες περικοπές στους µισθούς
και τα επιδόµατα σε περίπτωση που τα µέτρα «δεν αποδώσουν».

Ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός:
Προτίθεται να φορολογήσει τις τράπεζες, τις offshore εται-

ρείες, τις κερδοφόρες ανώνυµες εταιρείες και τις ναυτιλιακές
εταιρείες;

Έχει υπολογίσει η Κυβέρνηση τις κοινωνικές και οικονοµικές
συνέπειες από τα µέτρα που έχει λάβει;

∆εσµεύεται η Κυβέρνηση ότι δεν πρόκειται να προχωρήσει σε
νέες περικοπές σε µισθούς και επιδόµατα σε περίπτωση που τα
δηµοσιονοµικά αποτελέσµατα των µέτρων δεν είναι αυτά που πε-
ριµένει το οικονοµικό επιτελείο»;

Ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπακωνσταντίνου θα
απαντήσει.

Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Τσίπρα, ευχαριστώ πολύ για την ευκαιρία που µου δί-

νετε στη συγκεκριµένη συγκυρία, να πω ορισµένα λόγια για την
οικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης. Και µάλιστα, µια µέρα µετά
από τη συζήτηση στο Υπουργικό Συµβούλιο ενός εξαιρετικά ση-
µαντικού νοµοσχεδίου για τη φορολογία, ενός νοµοσχεδίου
«Αποκατάστασης της Κοινωνικής ∆ικαιοσύνης και Καταπολέµηση
της Φοροδιαφυγής», όπως το έχουµε ονοµάσει.

Κατ’ αρχάς, να ξεκινήσουµε από ορισµένα δεδοµένα. Η χώρα
µας βιώνει µια πρωτόγνωρη δηµοσιονοµική κρίση και ταυτό-
χρονα βιώνει και µία κρίση στην πραγµατική οικονοµία, η οποία,
βεβαίως, µεταφράζεται και σε µείωση των εισοδηµάτων. ∆εν
υπάρχει καµµία αµφιβολία γι’ αυτό.

Μπροστά σ’ αυτή την κρίση, η Κυβέρνηση έχει λάβει συγκε-
κριµένα µέτρα, πολλά απ’ τα οποία είναι δύσκολα. Είχαµε την ευ-
καιρία και σε προηγούµενη ερώτηση, την οποία είχατε υποβάλει,
να συζητήσουµε για τα µέτρα αυτά και είναι προφανές ότι δια-
φωνούµε ως προς την αναγκαιότητά τους. Εµείς θεωρούµε ότι
τα µέτρα αυτά ήταν, δυστυχώς, αναγκαία, για να µπορέσει η
χώρα να συνεχίζει να δανείζεται απρόσκοπτα στις διεθνής αγο-
ρές. Αντιλαµβανόµαστε πλήρως τη δυσκολία των µέτρων αυτών
-καµµία Κυβέρνηση δεν θέλει να µειώνει τους µισθούς στο δη-
µόσιο τοµέα και να αυξάνει το ΦΠΑ- όµως θεωρούµε και πιστεύ-
ουµε ότι η κοινωνία συµφωνεί µαζί µας ότι τα µέτρα αυτά ήταν
απαραίτητα στη συγκυρία στην οποία βρισκόµαστε.

Όµως, είναι προφανές ότι η οικονοµική πολιτική δεν εξαντλεί-
ται σ’ αυτά τα µέτρα. Είναι προφανές ότι υπάρχει ένα µεγάλο ζή-
τηµα, που έχει να κάνει µε τη φορολογική δικαιοσύνη, την
αναδιανοµή και την µεγάλη ανάγκη αντιστροφής πολιτικών που,
επί έξι χρόνια, µε την προηγούµενη κυβέρνηση, επιβάρυναν τους
πολλούς και ελάφρυναν τους λίγους.

Θα σας θυµίσω ότι η πρώτη νοµοθετική πρωτοβουλία αυτής
της Κυβέρνησης ήταν να φέρει ένα νοµοσχέδιο, µε το οποίο επι-
χειρούσε να πάρει πίσω ένα µέρος αυτών των επιπρόσθετων κερ-
δών, που µε τη µείωση των φορολογικών συντελεστών στα
µερίσµατα είχε δώσει η προηγούµενη κυβέρνηση στους µετό-
χους των µεγάλων επιχειρήσεων. Και ήδη έχουµε εισπράξει ένα
µεγάλο µέρος από το ένα δισ. ευρώ έκτακτων εσόδων στις τε-
τρακόσιες πιο κερδοφόρες ελληνικές επιχειρήσεις, τις οποίες
φορολογήσαµε µε έναν έκτακτο τρόπο, για να µπορέσουµε να
χρηµατοδοτήσουµε την ενίσχυση αλληλεγγύης. Αυτά ως προς
τα έκτακτα µέτρα.

Είναι προφανές ότι σε µια ευνοµούµενη πολιτεία, ούτε δηµεύει
κάποιος περιουσίες ούτε φορολογεί αναδροµικά πίσω, πέρα από
αυτά που επιτρέπονται από το νόµο, όµως κάνει µια σειρά από

5236 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



διορθωτικές κινήσεις. Το νοµοσχέδιο, το οποίο συζητήσαµε,
χθες, στο Υπουργικό Συµβούλιο και θα δοθεί σήµερα στη δηµο-
σιότητα µε στόχο να κατατεθεί στη Βουλή την επόµενη εβδο-
µάδα, είναι ένα νοµοσχέδιο που στον πυρήνα του βρίσκεται η
κοινωνική δικαιοσύνη.

Επί τροχάδην, θυµίζω κάποια από τα βασικά του σηµεία, τα
οποία νοµίζω πως είναι εξαιρετικά σηµαντικά.

Μειώνεται η φορολογική επιβάρυνση µε χαµηλότερους συ-
ντελεστές, τα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα. Όλα τα εισοδή-
µατα κάτω από 40 χιλ. ευρώ έχουν ελάφρυνση µε τη νέα
φορολογική κλίµακα που επιβάλλουµε. Επιβάρυνση έχουν εισο-
δήµατα µόνο πάνω από 40 χιλ. ευρώ. Βάζουµε νέο φορολογικό
συντελεστή 45% για εισοδήµατα πάνω από 100 χιλ. ευρώ. Αυξά-
νουµε την επιβάρυνση των µεγαλοµετόχων, γιατί αυξάνεται η φο-
ρολογία στα µερίσµατα και εντάσσονται µαζί µε τη φορολογία
των φυσικών προσώπων. Είναι µια πολύ µεγάλη αλλαγή. Μηδε-
νίζουµε την επιβάρυνση στη µικρή ακίνητη περιουσία και, σε
σχέση µε τη σηµερινή κατάσταση, επιβάρυνση έχουν µόνο ακί-
νητα µε αντικειµενική ατοµική αξία πάνω από 600 χιλ. ευρώ. Αυ-
ξάνουµε τη φορολογία στις offshore από 3% στο 15% και
βεβαίως, φορολογούµε τα ακίνητα της Εκκλησίας, όπως και τα
µερίσµατα από την οικονοµική αξιοποίηση των ακινήτων αυτών.

Είναι µια σειρά από πολύ συγκεκριµένες ρυθµίσεις. Η φορο-
λογία είναι ένα από τα βασικά εργαλεία αναδιανοµής, που δεί-
χνουν ότι η Κυβέρνηση θέλει να αλλάξει σηµαντικές
παραµέτρους και να φτιάξει, να δηµιουργήσει ένα πιο δίκαιο και
πιο αποδοτικό φορολογικό σύστηµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Αλέξιος Τσίπρας έχει το λόγο.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Έχουµε κουραστεί να ακούµε το τελευταίο διάστηµα ότι η κρι-
τική µας στην Κυβέρνηση είναι εκτός τόπου και χρόνου και εκτός
πραγµατικότητας. Βλέπουµε όµως από τις εξελίξεις ότι η Κυβέρ-
νηση είναι εκτός πραγµατικότητας και εκτός τόπου και χρόνου
και κυρίως δεν έχει στρατηγική, στόχευση, διαπραγµατευτική
στρατηγική. ∆ιότι από γκάφα σε γκάφα πάτε, κύριε Υπουργέ!

Μέχρι πρότινος λέγατε, σε δηµόσιο επίπεδο και διεθνώς, ότι η
χώρα µας δεν ζητάει βοήθεια, ζητάει να µη δανείζεται µε υπερ-
βολικό επιτόκιο, σε σχέση µε τις άλλες χώρες της Ευρωζώνης.

Χθες ο Πρωθυπουργός πήγε και είπε: «Αν δεν µας δώσετε βοή-
θεια, θα πάµε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο». Τι είδους απειλή
ήταν αυτή; Αλήθεια, το εννοείτε ότι θέλετε να κάνετε αυτό το
έγκληµα; Εσείς λέγατε: «Θέλουµε να έχουµε γεµάτο το πιστόλι
πάνω στο τραπέζι»! Και χθες ο Πρωθυπουργός πήρε το πιστόλι
και πυροβόλησε το πόδι του. Ήταν διαπραγµατευτικό χαρτί
αυτό; Έπεσε το Χρηµατιστήριο, ανέβηκαν τα spread, ήρθε µετά,
στις 4 η ώρα και είπε: «∆εν πάµε ούτε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο».

Θα αποκτήσετε επιτέλους στρατηγική; Όλη την προηγούµενη
εβδοµάδα µας κουράσατε να µας λέτε πόσο πετυχηµένο ήταν το
ταξίδι του Πρωθυπουργού στην Ευρώπη και την Αµερική. Πού
είναι αυτή η επιτυχία; ∆εν την είδαµε. Και έρχεστε τώρα, µετά
από ένα µεγάλο θόρυβο που δηµιουργήθηκε και λέτε ότι θα απο-
καταστήσετε την αδικία απέναντι στην ελληνική κοινωνία µε το
φορολογικό νοµοσχέδιο. Και φέρνετε ένα φορολογικό νοµοσχέ-
διο, το οποίο ουσιαστικά συνεχίζει τις ίδιες δοµικές αδυναµίες,
που είχε το φορολογικό σύστηµα για χρόνια στη χώρα µας και
δεν τις αντιµετωπίζει. Είναι το πιο άδικο, το πιο σύνθετο, το πιο
δηµοσιονοµικά αναποτελεσµατικό φορολογικό σύστηµα που
φέρνει τα βάρη στους µισθωτούς και στους συνταξιούχους και
αφήνει στο απυρόβλητο αυτούς που κερδίζουν. Και έρχεστε
τώρα εδώ και λέτε ότι µε τις ρυθµίσεις που φέρατε τα εισοδή-
µατα κάτω από 40.000 ευρώ δεν πειράζονται!

Και σ’ αυτό το σηµείο λαθροχειρία κάνετε, κύριε Υπουργέ και
το ξέρετε. Τα εισοδήµατα κάτω από 28.000 ευρώ δεν πειράζο-
νται. ∆ιότι ο ενδιάµεσος φορολογικός συντελεστής για το έτος
που τρέχει είναι 24%, όχι 25% που ήταν πέρσι.

Θέλω όµως να σας µιλήσω µε συγκεκριµένα στοιχεία, για να

δείτε πόσο κοινωνικά άδικο είναι αυτό το φορολογικό σύστηµα:
Αν ένας εργάτης σε ανώνυµη εταιρεία µε µισθό 700 ευρώ το
µήνα και ετήσιο εισόδηµα κοντά στα 10.000 ευρώ, θέλει να αγο-
ράσει ένα αυτοκίνητο αξίας 12.000 ευρώ, η Εφορία θα τον καλέ-
σει να δικαιολογήσει τη διαφορά των 2.000 ευρώ. ∆ιαφορετικά,
θα φορολογηθεί µε τεκµήριο. Εάν ο εργοδότης του, το αφεντικό
του, αγοράζει µετοχές ή οµόλογα, δεν τον ρωτάει κανείς πού
βρήκε τα λεφτά. Αν αγοράσει ένα πολυτελές αυτοκίνητο δεκά-
δων χιλιάδων ευρώ και το γράψει στην ανώνυµη εταιρεία, δεν θα
του ζητηθεί τεκµήριο. Αυτό είναι δικαιοσύνη; Αν µία ανώνυµη
εταιρεία, εισηγµένη στο Χρηµατιστήριο, µεταβιβάζεται, δίνει
φόρο 1,5 ‰, ενώ µη εισηγµένη στο Χρηµατιστήριο δίνει 5%
φόρο. Εάν ένας µικροµεσαίος που βουλιάζει µέσα στην κρίση
αναγκαστεί την οµόρρυθµη ή την ετερόρρυθµη εταιρεία του να
τη µεταβιβάσει, ξέρετε τι φόρο πληρώνει; Πληρώνει 20%. Αυτό
είναι δικαιοσύνη; Αν ένας γονιός θέλει να δωρίσει στο παιδί του
τα αποθέµατα µιας ζωής, 50.000 ευρώ για παράδειγµα, θα πλη-
ρώσει φόρο 5.000 ευρώ. Αν ένας άλλος θέλει να του µεταβιβά-
σει την ανώνυµη εταιρεία του αξίας 420.000 ευρώ, θα πληρώσει
επίσης φόρο 5.000 ευρώ. Αυτή είναι η δικαιοσύνη; Θα µπορούσα
να σας βρω δεκάδες παραδείγµατα, για να σας αποδείξω ότι εδώ
δεν υπάρχει δικαιοσύνη. Και δεν υπάρχει και αποτελεσµατικό-
τητα. Το νοµοσχέδιό σας είναι αποσπασµατικό, παράλογο και
άδικο.

Την κοινωνία, κύριε Υπουργέ, την πνίγει το δίκιο. Και επειδή –
και κλείνω µ’ αυτό, κύριε Πρόεδρε- κάθε φορά που έρχοµαι να
σας αντιµετωπίσω, µε σχεδόν ειρωνικό –επιτρέψτε µου να σας
πω- τρόπο µου λέτε: «Βρείτε µου τα λεφτά και µετά ελάτε να µι-
λήσετε», δεν ήµουνα εγώ που προεκλογικά σε κάθε οµιλία έλεγα
ότι υπάρχουν λεφτά. Ο Πρωθυπουργός το έλεγε. Μόνο που µε-
τεκλογικά αποφασίσατε αυτά τα λεφτά να τα βρείτε από τις τσέ-
πες των µισθωτών και των συνταξιούχων.

Πάρτε, λοιπόν, χαρτί και µολύβι, κύριε Υπουργέ. Η ετήσια φο-
ροδιαφυγή είναι 12.000.000.000 ευρώ, 8.000.000.000 ευρώ η ετή-
σια φοροκλοπή φόρου προστιθέµενης αξίας, 8.000.000.000 ευρώ
οι ταξικές φοροαπαλλαγές της δικής σας Κυβέρνησης και της
Νέας ∆ηµοκρατίας, 3.000.000.000 ευρώ τα κέρδη των τραπεζών
µέσα στο 2009, 6.000.000.000 ευρώ αν δεν αγοράζαµε φρεγά-
τες και άλλα 2.000.000.000 ευρώ αν δεν αγοράζαµε υποβρύχια
που γέρνουν. ∆ύο δισεκατοµµύρια ευρώ θα εξοικονοµούσαµε,
εάν είχαµε το φορολογικό συντελεστή που είχαµε και στη δεκα-
ετία του 1990 από τις τριακόσιες µόνο πιο κερδοφόρες ανώνυµες
επιχειρήσεις.

Να τα λεφτά, κύριε Υπουργέ. Εκεί είναι τα λεφτά. ∆εν είναι
στους µισθωτούς, δεν είναι στους συνταξιούχους, σε αυτούς που
θέλετε να ξεζουµίσετε, αλλά δεν υπάρχει άλλη αντοχή, κύριε
Υπουργέ. Καταλάβετέ το! Χάνεται µια µεγάλη ευκαιρία να αλλά-
ξουµε το φορολογικό σύστηµα στη χώρα µας, να το κάνουµε δί-
καιο και αποτελεσµατικό. Η δική σας δικαιοσύνη µπορεί να είναι
τυφλή, οι πολίτες όµως δεν είναι τυφλοί. Βλέπουν και ήδη σας
κρίνουν, κύριε Υπουργέ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός Οικονοµικών, κ. Παπακωνσταντίνου.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο να δευτερολογήσετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Τσίπρα, είναι προφανές ότι ήρθατε σ’ αυτήν την Αί-

θουσα, για να πείτε αυτά που θέλατε να πείτε εκ των προτέρων.
∆υστυχώς, όµως, δεν προσαρµόσατε την οµιλία σας σε αυτά που
είπα εγώ, διότι την είχατε προετοιµάσει εκ των προτέρων. Θεω-
ρήσατε ότι θα πω ορισµένα πράγµατα κι έτσι δεν προσαρµο-
στήκατε.

∆ιότι εγώ, σήµερα, ούτε σας είπα ότι είστε εκτός τόπου και
χρόνου -παρ’ ό, τι είναι µια κριτική, στην οποίαν επιβεβαιώνοµαι,
νοµίζω, κάθε φορά- ούτε βεβαίως σας είπα: «Βρείτε µου τα
λεφτά». Εγώ σας είπα άλλα πράγµατα σήµερα. Εσείς επιλέξατε
να απαντήσετε σ’ αυτά που σας είχα πει την προηγούµενη φορά.
∆εν πειράζει. Νοµίζω πως όλοι αντιλαµβάνονται ποιος έρχεται
εδώ µε επιχειρήµατα και ποιος έρχεται εδώ για να αναµασήσει
συνθήµατα και ευφυολογήµατα.
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Αυτή η χώρα είναι τυχερή που έχει Πρωθυπουργό τον Γιώργο
Παπανδρέου. Και σε µία στιγµή που δίνει µια τεράστια µάχη στην
Ευρώπη, µε το να έρχεστε εδώ και να λέτε χαριτωµένα ότι «πυ-
ροβόλησε το πόδι του», νοµίζω ότι δεν αντιλαµβάνεστε - δεν θα
έλεγα το κακό που κάνετε, γιατί ίσως τελικά να µην έχει πολύ µε-
γάλη σηµασία- τη δυσκολία που έχει η χώρα, καθώς και την προ-
σπάθεια που καταβάλλουµε όλοι µας, µε πρώτο τον κ.
Παπανδρέου, για να µπορέσουµε να αποκαταστήσουµε την αξιο-
πιστία της χώρας, η οποία έχει χαθεί.

Το παιχνίδι που παίζεται αυτή τη στιγµή στις διεθνείς αγορές
είναι πολύπλοκο, κύριε Τσίπρα. Και στο παιχνίδι αυτό, βεβαίως,
η Ελλάδα, κατ’ αρχάς και πρωτίστως, πρέπει να τα καταφέρει
µόνη της. ∆ιότι από εµάς τελικά εξαρτάται να βάλουµε τάξη στα
δηµοσιονοµικά µας, από εµάς εξαρτάται να διορθώσουµε αδι-
κίες δεκαετιών, από εµάς εξαρτάται το να ανοίξουµε νέους δρό-
µους ανάπτυξης. Κατά δεύτερο λόγο, βεβαίως, ζητάµε την
αλληλεγγύη των Ευρωπαίων εταίρων µας και κατά τρίτο λόγο
λέµε ότι η χώρα θα κάνει και αυτό που πρέπει, για να διαφυλάξει
τα εθνικά της συµφέροντα, όποια και αν είναι αυτά. Η στρατη-
γική µας δεν έχει αλλάξει. Από την αρχή είναι η ίδια και είναι συ-
νεπής. Και κοιτάµε όλες τις δυνατότητες, γιατί έχουµε ένα και
µοναδικό κριτήριο: το συµφέρον της χώρας και του λαού της.

Τώρα, ως προς το φορολογικό νοµοσχέδιο. Λέτε ότι είναι το
πιο άδικο, επιβαρύνοντας τους µισθωτούς και τους συνταξιού-
χους. Αναµασάτε τις ίδιες φράσεις. Θέλω να µου πείτε και να µου
συστήσετε, αν έχετε την καλοσύνη, συνταξιούχους µε εισοδή-
µατα πάνω από 40 χιλ. ευρώ. Γιατί είναι προφανές ότι µόνον
αυτοί οι συνταξιούχοι είναι αυτοί που επιβαρύνονται µε αυτό το
νοµοσχέδιο.

Κατά τα άλλα, δεν καταλαβαίνω γιατί έχετε τέτοιο µεγάλο πρό-
βληµα µε τα τεκµήρια, τα οποία βάζουµε. Εµείς κάνουµε κάτι το
πάρα πολύ απλό: λέµε ότι δεν είναι δυνατόν, στην ελληνική κοι-
νωνία, να συνεχίσουµε να ανεχόµαστε να υπάρχουν άνθρωποι, οι
οποίοι έχουν ένα-δύο σπίτια, ένα-δύο αυτοκίνητα, στέλνουν τα
παιδιά τους στο ιδιωτικό σχολείο, έχουν ίσως κι ένα σκάφος και
αυτοί να δηλώνουν εισοδήµατα 10 χιλ. ευρώ, 15 χιλ. ευρώ ή 20
χιλ. ευρώ. Αυτό επιχειρούµε να διορθώσουµε µέσα από τα τεκ-
µαρτά εισοδήµατα, τα οποία βάζουµε στο νοµοσχέδιο και µε τα
οποία αποκαθιστούµε τη φορολογική δικαιοσύνη.

Αναφερθήκατε επίσης, στο ζήτηµα των δωρεών και της φορο-
λόγησης των δωρεών.

Κύριε Τσίπρα, στην ίδια χώρα ζούµε. Όλοι ξέρουµε ότι οι γο-
νείς που θέλουν να κάνουν δωρεές στα παιδιά τους έχουν κοι-
νούς λογαριασµούς. Και αυτό, που πιάνουµε µε αυτό το 10%,
είναι η προσπάθεια που γίνεται από κάποιους να καλύψουν την
έλλειψη «πόθεν έσχες» των παιδιών τους, για να αγοράσουν σπί-
τια. Και αυτό είναι κάτι που σε µία ευνοµούµενη πολιτεία το κάνει
κάποιος µέσα από ένα φορολογικό νοµοσχέδιο.

Με κάθε σεβασµό, λοιπόν, θα σας πρότεινα να διαβάσετε το
νοµοσχέδιο προσεκτικά. Είναι διακόσιες σελίδες και θα σας
πάρει λίγο χρόνο. Σήµερα, θα το δώσουµε στη δηµοσιότητα και
µε µεγάλη χαρά, όταν έρθει στη Βουλή και γίνει η συζήτηση, να
αντιπαρατεθούµε σε συγκεκριµένα σηµεία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προη-
γουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής
των Ελλήνων, 48 µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί-
συνοδοί τους από το 2ο Γενικό Λύκειο Πτολεµαΐδας Κοζάνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από αίτηµα του Βουλευτή
του ΣΥ.ΡΙΖ.Α. κ. Παπαδηµούλη, θα προταχθεί η πέµπτη µε αριθµό
622/16.3.2010 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπα-
δηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την επιβολή
προστίµων σε επιχειρήσεις για φορολογικές παραβάσεις κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπαδηµούλη έχει ως εξής:

«Σύµφωνα µε επανειληµµένα δηµοσιεύµατα του Τύπου, τα
οποία δεν έχουν διαψευσθεί, στην επιχείρηση bar restaurant
«Nammos», που βρίσκεται στην παραλία Ψαρού της Μυκόνου,
επιβλήθηκε το 2009 πρόστιµο 2.000.000 ευρώ για φοροδιαφυγή
(µη κοπή εισιτηρίων). Το πρόστιµο αυτό µετά από διακανονισµό
«κατέβηκε» στα 3.000 ευρώ.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Ποιο είναι το ακριβές ιστορικό της υπόθεσης; Πώς και για ποιο

λόγο καταλογίστηκε το αρχικό πρόστιµο; Ποιο ήταν το ύψος του;
Ποιος διακανονισµός έγινε και για ποιο λόγο; Σε ποιο ύψος τελι-
κού προστίµου οδήγησε αυτός; Εισπράχθηκε;

Σε τι ύψος ανέρχονται τα βεβαιωµένα χρέη των επιχειρήσεων
για φοροδιαφυγή;

Είναι σε θέση οι αρµόδιες υπηρεσίες να υπολογίσουν και να µε
πληροφορήσουν για το συνολικό ύψος των αρχικών προστίµων
που επιβλήθηκαν στις επιχειρήσεις για φορολογικές παραβάσεις
την τελευταία πενταετία; Ποιο είναι αυτό; Ποιο είναι αυτό που
οριστικοποιήθηκε µετά από τους διακανονισµούς; Τι ποσό ει-
σπράχθηκε τελικά;»

Ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπακωνσταντίνου έχει
το λόγο για να απαντήσει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, κύριε Παπαδηµούλη, δεν καταλαβαίνω γιατί όλοι
µας έχουµε µία συστολή στο να λέµε το όνοµα του συγκεκριµέ-
νου εστιατορίου. ∆εν το αναφέρετε κι εσείς στην ερώτησή σας
και βλέπω πολλές φορές και στη δηµόσια συζήτηση µιλάνε αό-
ριστα.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κάνετε λάθος. ∆εν την ακού-
σατε καλά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Στην δηµόσια αντιπαράθεση όλοι λένε, ένα εστιατόριο στη Μύ-
κονο. Το όνοµά του είναι «Nammos». Να το ξέρουµε. Να το λέµε
όλοι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, το ανα-
φέρει στην ερώτησή του ο κύριος συνάδελφος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Μπορεί να µου διέφυγε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κάνετε λάθος. ∆εν ακούτε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Πολλές φορές, όµως, στη δηµόσια συζήτηση δεν αναφέρεται το
όνοµα.

Η ιστορία, λοιπόν, αυτής της επιβολής του προστίµου είναι
εξαιρετικά ενδιαφέρουσα. Και είναι αποκαλυπτική του τρόπου -
θα έλεγα του αργού και του απολύτως ανεπαρκούς τρόπου- µε
τον οποίο εξιχνιάζονται υποθέσεις φοροδιαφυγής, αλλά -θέλω
να πιστεύω- και της θέλησης της παρούσας Κυβέρνησης να αλ-
λάξει ορισµένα πράγµατα.

Να δούµε λίγο την ιστορία. Τον Αύγουστο του 2009, η Υπηρε-
σία Ειδικών Ελέγχων διαβίβασε στη ∆ΟΥ Μυκόνου µία έκθεση
ελέγχου για φορολογικές παραβάσεις της συγκεκριµένης επι-
χείρησης. Εδώ να υπογραµµίσουµε ότι η Υπηρεσία Ειδικών Ελέγ-
χων –και αυτό είναι κάτι το οποίο θα αλλάξει µε το νέο
νοµοσχέδιο- διαπιστώνει παραβάσεις, αλλά δεν µπορεί να επι-
βάλει επί τόπου πρόστιµα. ∆ιαβιβάζει παραβάσεις και αυτές παίρ-
νουν το δρόµο τους. Αυτό σηµαίνει ότι πολλές φορές υπάρχει
ένα τεράστιο χρονικό διάστηµα ανάµεσα στη διαπίστωση της πα-
ράβασης και στα πρόστιµα, κάτι το οποίο, βεβαίως, δηµιουργεί
κίνητρο ατιµωρησίας.

Άλλες δύο εκθέσεις ελέγχου απεστάλησαν από την Υπηρεσία
Ειδικών Ελέγχων, το γνωστό µας Σ∆ΟΕ, στη ∆ΟΥ Μυκόνου µέχρι
το τέλος του έτους, 9 και 22 ∆εκεµβρίου. Και η ∆ΟΥ Μυκόνου
επέβαλε πρόστιµα συνολικού ύψους 20.240 ευρώ για τέσσερις
φορολογικές παραβάσεις.

Αυτές εκκρεµούν. ∆εν έχει παρέλθει η προθεσµία του νόµου
για διοικητική επίλυση. Επιδόθηκαν στις 2 Φεβρουαρίου του
2010.

Το αρχικό πρόστιµο, για το οποίο ρωτάτε, ήταν για µη έκδοση
350 εισιτηρίων σε ισάριθµους πελάτες, η γνωστή συναυλία γνω-
στού Έλληνα καλλιτέχνη.

Εδώ υπάρχει ένα πλαφόν από το νόµο. Η σχετική παράβαση
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αυτής της κατηγορίας βιβλίων είναι 880 ευρώ και το ανώτατο
όριο – οροφή προστίµου είναι το δεκαπενταπλάσιο, δηλαδή τα
13.200 ευρώ που επιβλήθηκαν.

Τα αλλάζουµε αυτά. Είναι προφανές ότι τα όρια αυτά δεν είναι
σωστά.

Τι άλλο κάνουµε. ∆όθηκε εντολή ελέγχου στο Περιφερειακό
Ελεγκτικό Κέντρο Αθηνών. Ο έλεγχος αυτός θα πάει σε βάθος,
σας διαβεβαιώνω γι’ αυτό και θα ολοκληρωθεί, όταν συµπληρω-
θεί µε τα στοιχεία που έχουµε ζητήσει από τις τράπεζες ζητή-
σαµε το άνοιγµα των τραπεζικών λογαριασµών τής υπό έρευνα
επιχείρησης µε τέσσερα έγγραφα από το Νοέµβριο µέχρι σή-
µερα.

Έτσι, θα ολοκληρωθεί ο προληπτικός φορολογικός έλεγχος
του Σ∆ΟΕ µε τυχόν περαιτέρω παραβάσεις και καταλογισµό προ-
στίµων.

Από αυτή την ιστορία βγάζει κάποιος τρία συµπεράσµατα.
Καταρχάς, για να οδηγηθούµε σε ασφαλείς διαπιστώσεις φο-

ρολογικών παραβάσεων και ανάλογες κυρώσεις, έπρεπε να κι-
νητοποιηθεί η Υπηρεσία Ειδικών Ελέγχων –το κάναµε- και να
ασκήσει επανειληµµένους ελέγχους, για να διαπιστώσει τη συ-
στηµατικότητα των παραβάσεων. Η επίταση αυτών των ελέγχων
είναι το πρώτο στοίχηµα.

∆εύτερον, η αποτελεσµατικότητα των ελέγχων µπορεί να
εξαρτάται και από τρίτους φορείς, όπως είναι οι τράπεζες, αλλά
κυρίως συνδέεται µε τους αρωγούς διοικητικούς µηχανισµούς.
Εδώ, έχουµε πρόβληµα µε το νοµοθετικό πλαίσιο. Κι εδώ επεµ-
βαίνουµε στο σύστηµα µε το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο, για να
αλλάξουµε αυτήν τη διαδικασία, να τη βελτιώσουµε, να την κά-
νουµε πιο σύντοµη και µε µικρότερο χρονικό διάστηµα.

Βέβαια, το τρίτο είναι ότι η καταπολέµηση της φοροδιαφυγής
πρέπει να πηγαίνει σε βάθος -εξ ου και το άνοιγµα τραπεζικών
λογαριασµών, κάτι το οποίο θα γίνεται µε ευκολότερο τρόπο από
εδώ και πέρα- και να υπάρχει συνδυασµός των ελέγχων από τα
ΠΕΚ και το Σ∆ΟΕ.

Τώρα, ζητάτε συνολικά στοιχεία προστίµων πενταετίας, αλλά
ίσως αυτό να το κάνω στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Ο ερωτών Βουλευτής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµούλης έχει το λόγο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Για µία ακόµη φορά, κύριε
Υπουργέ, διαπιστώνω ότι δεν ακούτε. Και δεν ακούτε ιδιαίτερα
από το αριστερό σας αφτί, όταν σας ασκείται κριτική από τα αρι-
στερά!

Η ερώτηση έλεγε καθαρά για το µπαρ «Nammos» στη Μύκονο,
όπου υπήρξε µία «καραµπινάτη», «σκαστή» περίπτωση φοροδια-
φυγής και στη συνέχεια µε γνωστές διαδικασίες, το πρόστιµο,
που ακόµη δεν έχει εισπραχθεί, υποβαθµίστηκε. Από µία αρπα-
χτή µιας βραδιάς, που όλοι λογάριασαν ότι ήταν ενδεχοµένως
και πάνω από 1.500.000 ευρώ, µιλάµε για πρόστιµα -που έχουν
επιβληθεί κι ακόµη δεν έχουν εισπραχθεί- µερικών χιλιάδων
ευρώ.

Τι προκύπτει εδώ; Το πάρτι της φοροδιαφυγής, µε υψηλή προ-
στασία. Εµείς δεν έχουµε σχέση µε κότερα στη Μύκονο και αλ-
λαχού. Γι’ αυτό σας πιέζουµε στο όνοµα των µισθωτών, των
συνταξιούχων και των συνεπών φορολογουµένων. Και λέµε «όχι»
στην υπερφορολόγηση µισθωτών και συνταξιούχων, «ναι» στην
καταπολέµηση της παραοικονοµίας, της φοροδιαφυγής, της φο-
ρολογικής ασυλίας.

Και η κριτική που σας κάνουµε στο φορολογικό σας νοµοσχέ-
διο, όπως τεκµηριωµένα την παρουσίασε και ο Πρόεδρος της
Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας, είναι από τη σκοπιά της φορο-
λογικής δικαιοσύνης.

∆εν είσαστε έτοιµος να µου πείτε για τα στοιχεία της πενταε-
τίας ή τα φυλάτε για τη δευτερολογία, για να µην έχω το δικαί-
ωµα της ανταπάντησης; Και αυτό είναι µία ακόµη ζαβολιά στην
υπόθεση του κοινοβουλευτικού ελέγχου. Όταν ερωτάσθε για
κάτι, πρέπει να απαντάτε στην πρωτολογία, για να µας δίνετε τη
δυνατότητα να µιλήσουµε κι εµείς. Όχι µονά – ζυγά δικά σας.

Και κάτι ακόµη: Το νοµοσχέδιο, που παρουσιάζετε, διευρύνει
το λογιστικό προσδιορισµό, που σηµαίνει περισσότερη δουλειά

για την εφορία και τους εφοριακούς. Το ερώτηµα είναι: Ο λογι-
στικός αυτός προσδιορισµός θα αυξήσει τα φορολογικά έσοδα
ή τα έσοδα των διεφθαρµένων και επίορκων εφοριακών µε τους
µηχανισµούς τους και τους µηχανισµούς πολιτικής προστασίας;

Κύριε Υπουργέ, ξέρετε πολύ καλά ότι έχουµε φαινόµενα ανα-
χρονισµού, κοµµατισµού και διαφθοράς στους φοροελεγκτικούς
και φοροεισπρακτικούς µηχανισµούς. Αν δεν υπάρξει εκεί τοµή,
τότε δεν θα αυξηθούν τα φορολογικά έσοδα, αλλά η φοροκλοπή.
Σε µία χώρα που ο ανείσπρακτος ΦΠΑ ετησίως είναι 6,5 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ τουλάχιστον, η αύξηση του ΦΠΑ κατά δύο µονά-
δες, που επιβάλατε την ηµέρα του καταναλωτή και της
προστασίας των συµφερόντων του, στις 15 Μαρτίου, χωρίς µία
τοµή εξυγίανσης, δικαιοσύνης, νοµιµότητας, θα αυξήσει τη φο-
ροκλοπή και όχι τα δηµόσια έσοδα.

Σας ερωτώ: Αντί να µου λέτε, θα σας απαντήσουµε και θα κά-
νουµε, τι θα αλλάξετε επιτέλους για να πάψουν να υπάρχουν
αυτά τα γελοία πρόστιµα; Τι θα αλλάξετε επιτέλους, έτσι ώστε οι
φοροελεγκτικές αρχές να έχουν τη δύναµη της επιβολής του
νόµου; Τι θα αλλάξετε επιτέλους, έτσι ώστε ο φοροφυγάς να φο-
βάται το µάτι του νόµου και όχι την τσέπη του επίορκου εφορια-
κού; Τι θα αλλάξετε, έτσι ώστε να µην έχουµε το πιο άδικο
φορολογικό σύστηµα στην Ευρώπη και τον πιο διεφθαρµένο φο-
ροελεγκτικό και φοροεισπρακτικό µηχανισµό; Και δεν είστε Κυ-
βέρνηση έξι µηνών. ∆εν είστε νεογέννητο. Έχετε και είκοσι
χρόνια προηγούµενα στην κυβέρνηση και εποµένως ευθύνες για
το σηµερινό χάλι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Οικονοµι-

κών κ. Παπακωνσταντίνου έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Παπαδηµούλη, είναι προφανές ότι αν εγώ δεν άκουσα τη

λέξη «Nammos», εσείς δεν ακούσατε απολύτως τίποτα από αυτά
που είπα επί τρία λεπτά. Άρα ζήτηµα βαρηκοΐας θα έλεγα πως
µάλλον εσείς έχετε κι όχι εγώ.

Κατ’ αρχάς θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι σε αυτή την Αί-
θουσα δεν µιλάτε εσείς στο όνοµα των µισθωτών και των συντα-
ξιούχων. Σε αυτή την Αίθουσα υπάρχει µία Κυβέρνηση, η οποία
έχει εκλεγεί και ρόλος της είναι να προστατεύσει τον Έλληνα πο-
λίτη. Και αυτό κάνουµε.

∆εν έχω απολύτως κανένα πρόβληµα να µιλήσω για την περα-
σµένη πενταετία, θα σας δώσω όλα τα στοιχεία και θα τα κατα-
θέσω στα Πρακτικά. ∆εν µας αφορά εµάς αυτή η πενταετία,
πενταετία της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν. Το πάρτι της φοροδια-
φυγής, αυτή την πενταετία, εµείς το έχουµε καταγγείλει επανει-
ληµµένα σε αυτήν την Αίθουσα. Εµείς διορθώνουµε πράγµατα
αυτή τη στιγµή, αλλάζουµε πράγµατα. ∆εν απολογούµαστε εµείς
για το τι έγινε την τελευταία πενταετία.

Προτού, όµως, σας δώσω αυτά τα στοιχεία, θα πω µια λέξη σε
σχέση µε την περίφηµη υπόθεση «Nammos». ∆εν µε ακούσατε.
Είπα ότι τα διοικητικά πρόστιµα στο νόµο είναι πολύ χαµηλά, οι
διαδικασίες είναι πολύ αργές και αναποτελεσµατικές, τα αλλά-
ζουµε όλα αυτά. Επιβάλλουµε και επιβάλαµε τα πρόστιµα που
προβλέπει ο νόµος, περνάµε τη διαδικασία αυτή από όλες τις
διαδικασίες που προβλέπει ο νόµος, ανοίξαµε τραπεζικούς λο-
γαριασµούς, θα το διαλευκάνουµε και θα πάµε µέχρι το τέλος.
Ουδείς έχει ασυλία για φοροδιαφυγή µε αυτήν την Κυβέρνηση.
Και εκεί που βλέπουµε ότι ο νόµος δεν επαρκεί, πηγαίνουµε και
βάζουµε πιο αυστηρά πρόστιµα, συντοµεύουµε τις διαδικασίες,
δίνουµε τη δυνατότητα στις ελεγκτικές αρχές να κάνουν καλύ-
τερα τη δουλειά τους.

Θα δείτε, κύριε Παπαδηµούλη, στο νοµοσχέδιο το οποίο θα
πάρετε σήµερα, στις διακόσιες αυτές σελίδες, τι ακριβώς κά-
νουµε για να πολεµήσουµε τη φοροδιαφυγή. Εµείς δεν κάνουµε
απλώς γενικές ανακοινώσεις, κάνουµε συγκεκριµένες πράξεις,
τις οποίες θα ψηφίσει αυτό το Κοινοβούλιο. Περιµένω και από
εσάς στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, µε το οποίο µπορεί να δια-
φωνείτε, τις συγκεκριµένες διατάξεις για τη φοροδιαφυγή να τις
ψηφίσετε.

Έρχοµαι τώρα στην τελευταία πενταετία. Η τελευταία πεντα-
ετία ήταν µια δραµατική πενταετία, προφανώς. Ήταν µια πεντα-
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ετία στην οποία οι φοροεισπρακτικοί µηχανισµοί διαλύθηκαν και
το Σώµα ∆ίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος αποδυναµώθηκε πα-
ντελώς και αυτό φαίνεται από την πορεία του ελεγκτικού έργου.
Καταθέτω εδώ στα Πρακτικά όλα τα αποτελέσµατα των φορο-
λογικών ελέγχων την τελευταία πενταετία.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Πα-
πακωνσταντίνου καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Εγώ θα σας πω τι έχουµε κάνει εµείς. Γιατί είναι πάρα πολύ
εύκολο για µένα να δείξω τι δεν έκανε η Κυβέρνηση. Αυτό το
οποίο κάναµε εµείς, θα σας δώσω τα στοιχεία των δυο τελευ-
ταίων µηνών είναι το εξής: Ιανουάριος 2010, εκτιµώµενο ύψος
προστίµων και ΦΠΑ από ελέγχους της Υπηρεσίας Ειδικών Ελέγ-
χων 165.000.000 ευρώ, Ιανουάριος 2009, ένα χρόνο πριν,
94.000.000 ευρώ, αύξηση 75%. Φεβρουάριος 2010, συνολικό
εκτιµώµενο ύψος προστίµων και ΦΠΑ 529.000.000 ευρώ, Φε-
βρουάριος 2009, 139.000.000 ευρώ. Το καταθέτω και αυτό στα
Πρακτικά, για να φανεί ποιος κάνει κάτι και ποιος δεν κάνει για τη
φοροδιαφυγή.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Πα-

πακωνσταντίνου καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέ-
ντα πίνακα, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανερχόµαστε στις επίκαιρες
ερωτήσεις πρώτου κύκλου.

Ακολουθεί η πρώτη µε αριθµό 605/16-03-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Πυθαγόρα Βαρδίκου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων, σχετικά µε την αεροπορική σύνδεση της Ικα-
ρίας µε την Αθήνα κ.λπ..

Αναλυτικά η επίκαιρη ερώτηση του κ. Πυθαγόρα Βαρδίκου
προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων έχει ως
εξής:

«Η επιδοτούµενη αεροπορική εταιρεία που συνδέει την Αθήνα
µε την Ικαρία έχει δηµιουργήσει στο νησί εντυπώσεις και πεποι-
θήσεις που οδηγούν στην ανεκδοτολογία και στην απαξίωση µε
αποτέλεσµα την έντονη ανησυχία για την ποιότητα και κυρίως
για την ασφάλεια των πτήσεων.

Η πληρότητα της γραµµής από 95% έχει πέσει στο 20%. Οι κά-
τοικοι διαµαρτύρονται και κινητοποιούνται.

Οι φηµολογίες για τη δηµιουργία τρίτης αεροπορικής εται-
ρείας που η ύπαρξή της θα απέτρεπε τις όποιες αντιδράσεις της
Ευρωπαϊκής και της Ελληνικής Επιτροπής Ανταγωνισµού για τη
συγχώνευση των δύο άλλων, αυξάνουν τις αντιδράσεις και τις
ανησυχίες.

Πέρα από τις φηµολογίες και τις εικασίες, η κατάσταση θα
µπορούσε να διορθωθεί αν η εταιρεία δεν έστελνε, µε ξένους πι-
λότους τα ενοικιαζόµενα παλιά βουλγαρικά αεροσκάφη τύπου
ATR42, αλλά εκτελούσε τη διαδροµή µε τα τέσσερα δικά της
σύγχρονα αεροσκάφη τύπου Embraer ERJ-145, µε Έλληνες πι-
λότους και πλήρωµα.

Για να είναι δυνατή η εξυπηρέτηση της Ικαρίας µε τέτοια αε-
ροσκάφη, πρέπει άµεσα να αναβαθµιστεί η κατηγορία πυρόσβε-
σης του αεροδροµίου της από την κατηγορία 4 στην κατηγορία
5. Για να γίνει αυτό πρέπει άµεσα να αντικατασταθεί το πυρο-
σβεστικό όχηµα ων δυόµισι λίτρων νερού µε ένα των πέντε χι-
λιάδων ή να σταλεί άλλο ένα όχηµα των δυόµισι χιλιάδων λίτρων
νερού µε δυο οδηγούς.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Πρώτον, τι θα πράξει τόσο για την αντιµετώπιση της επιχει-

ρούµενης µονοπωλιακής κατάστασης στο χώρο των αεροµετα-
φορών όσο και για την εµπέδωση αισθήµατος ασφάλειας που
στην περίπτωση της Ικαρίας έχει καταρρακωθεί;

∆εύτερον, τι θα πράξει, ώστε άµεσα να αναβαθµιστεί η κατη-
γορία πυρόσβεσης του αεροδροµίου της Ικαρίας από 4 σε 5,

ώστε να είναι δυνατή η προσγείωση σ’ αυτό αεροσκαφών Em-
braer µε παράλληλη αποµάκρυνση των βουλγαρικών ATR; »

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υποδο-
µών, Μεταφορών και ∆ικτύων, κ. Νικόλαος Σηφουνάκης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Κύριε Πρόεδρε, τα προγράµµατα της πα-
ροχής δηµόσιας υπηρεσίας, τα οποία έχουν εφαρµοστεί από το
2001, έχουν ως κυρίως στόχο την άρση της αποµόνωσης των
αποµακρυσµένων περιοχών της Ελλάδος και τη στήριξη και την
περαιτέρω ανάπτυξή τους µε τη διασφάλιση επαρκούς και ικα-
νοποιητικής αεροπορικής εξυπηρέτησης καθ’ όλη τη διάρκεια
του έτους και µε ναύλο που να είναι προσιτός.

Ο στόχος αυτός θεωρείται ότι έχει σε µεγάλο βαθµό επιτευ-
χθεί, κρίνοντας από την ευρύτητα της αποδοχής, της οποίας
έχουν τύχει αυτά τα προγράµµατα παροχής δηµόσιας υπηρεσίας
από τις τοπικές κοινωνίες και στις αεροπορικές επικοινωνίες και,
βεβαίως, και στις ναυτιλιακές. Αναγνωρίζοντας την ανάγκη εξα-
σφάλισης της αεροπορικής σύνδεσης, κυρίως των νησιών και
των αποµακρυσµένων περιοχών της χώρας, τόσο µε την πρω-
τεύουσα όσο και µε υπερτοπικά κέντρα από τις πρώτες γραµµές
που εντάχθηκαν σε καθεστώς παροχής δηµόσιας υπηρεσίας,
όπως γνωρίζει καλά ο κ. Βαρδίκος, υπήρξε και η γραµµή Αθήνα-
Ικαρία και Ικαρία-Αθήνα.

Σύµφωνα, λοιπόν, µε τις διατάξεις της Ευρωπαϊκής Κοινότη-
τας, την οδηγία 1008/2008, η ανάθεση εκµετάλλευσης των γραµ-
µών γίνεται κατόπιν διεθνούς µειοδοτικού διαγωνισµού, στον
οποίο µπορεί να συµµετέχει οποιοσδήποτε ευρωπαϊκός αεροµε-
ταφορέας, υπό τον απαράβατο όρο ότι πληροί τις απαιτήσεις
ασφάλειας διαθέτοντας έγκυρο πιστοποιητικό αεροµεταφορέα.
Απαραίτητη, επίσης, προϋπόθεση για την ανάθεση εκµετάλλευ-
σης των γραµµών είναι να πληρείται ο όρος της κάλυψης του
ελάχιστου αριθµού δροµολογίων και των ελάχιστων προσφερο-
µένων θέσεων εβδοµαδιαίως και ανά γραµµή, καθώς και του επι-
βληθέντος χαµηλού ναύλου σύµφωνα µε τις υποχρεώσεις που
έχουν υπογραφεί.

Επίσης, θα πρέπει να επισηµανθεί ότι οι αεροπορικές εταιρείες
λειτουργούν µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, ενώ η πρόσφατη
ανακοίνωση των δυο εταιρειών περί έναρξης συζήτησης για τη
συγχώνευσή τους θα ελεγχθεί από την Επιτροπή Ανταγωνισµού.
Χθες από το Υπουργείο µας προσωπικά στείλαµε στην Επιτροπή
Ανταγωνισµού να ελέγξει αν υπάρχει προσυµφωνία πριν καν ξε-
κινήσει η διαδικασία και πριν ερωτηθεί η Ευρωπαϊκή Επιτροπή
αν µπορεί να υπάρξει αυτή η συγχώνευση.

Τα θέµατα δηµιουργήθηκαν στο µεσοδιάστηµα, δηλαδή από
το Νοέµβριο µέχρι αυτόν το µήνα που λήγει η σύµβαση που
υπήρξε για την Ικαρία αλλά και για άλλες άγονες γραµµές.
Έχουν ήδη κατατεθεί οι προσφορές στο µεγάλο διαγωνισµό της
διετίας, µέχρι τον Απρίλιο του 2012, οπότε θα υπάρξουν, υπο-
θέτω, καινούργια εταιρεία, µπορεί να είναι και η ίδια, αλλά µε δια-
φορετικές προδιαγραφές, που θα αναλάβει αυτή τη γραµµή.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής κ.

Πυθαγόρας Βαρδίκος έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΥΘΑΓΟΡΑΣ ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ: Κύριε Υφυπουργέ, εκπροσωπείτε

νησιώτικο νοµό και έτσι γνωρίζετε από πρώτο χέρι πόση σηµασία
έχει για ένα νησί η σύνδεσή του µε το κέντρο. Η ερώτησή µου
αφορά τη σύνδεση της Ικαρίας µε την Αθήνα που τους τελευταί-
ους µήνες έχει πολλά προβλήµατα. Παράλληλα είναι και η ακτο-
πλοϊκή αλλά δεν είναι του παρόντος.

Με τον αρχικό διαγωνισµό το Σεπτέµβριο τη γραµµή πήρε η
«ATHENS AIRWAYS». Ο διαγωνισµός επέτρεπε στην εταιρεία να
ενοικιάζει αεροσκάφη και από εδώ αρχίζουν τα προβλήµατα.
Γιατί ενοικιάστηκαν παλιά βουλγαρικά αεροσκάφη τύπου ATR,
µε Βούλγαρους πιλότους και µε µόνη υποχρέωση να υπάρχει και
ένας ελληνόφωνος µέσα στο πλήρωµα για να µπορεί να συνεν-
νοηθεί µε τους επιβάτες. Άρχισαν να κυκλοφορούν πολλές ιστο-
ρίες, η µια µετά την άλλη. Τη µια ότι οι πιλότοι µύριζαν αλκοόλ,
την άλλη ότι η προσγείωση έγινε ανάποδα και καρδιοχτύπησε
τους επιβάτες, την παράλλη ότι αντί για το «Ελευθέριος Βενιζέ-
λος» πήγαν στη Σκιάθο και οι περισσότεροι από τους επιβάτες
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συνέχιζαν µε πλοίο το ταξίδι τους για την Αθήνα και όχι µε το αε-
ροπλάνο.

Ιστορίες µε πιθανές υπερβολές -ίσως ακόµη και ανακρίβειες-
ιστορίες φαιδρές, που έγιναν όµως, σοβαρές, όταν βγήκε στην
επιφάνεια το colpo grosso για πολλούς, της συνένωσης των δύο
µεγάλων αεροπορικών εταιρειών, της Ολυµπιακής και της
«AEGEAN» και οι φηµολογίες ότι η «ATHENS AIRWAYS» δηµι-
ουργήθηκε στα γρήγορα, µόνο και µόνο για να αποτραπούν οι
όποιες αντιδράσεις της Ευρωπαϊκής και της Ελληνικής Επιτρο-
πής Ανταγωνισµού. Βέβαια, σε τέτοιες περιπτώσεις, δεν υπάρ-
χει και ιδιαίτερη προσοχή στην ασφάλεια των πτήσεων.

Όλα αυτά, επαναλαµβάνω, µπορεί να είναι υπερβολικά και
ανακριβή αλλά και εδώ το αποτέλεσµα µετράει. Και το αποτέλε-
σµα είναι ότι ενώ είχαµε µία γραµµή µε πληρότητα πάνω από
90%, σήµερα, αν και τα αεροσκάφη είναι µικρότερα, οι πληρό-
τητες δεν ξεπερνούν το 20%. Θα έλεγα πως ουσιαστικά δεν
υπάρχει αεροπορική σύνδεση της Ικαρίας µε την Αθήνα.

Περιµέναµε να πάρει τη γραµµή κάποια άλλη εταιρεία, µε την
επαναπροκήρυξη του διαγωνισµού, αλλά δυστυχώς οι πληρο-
φορίες λένε ότι συνεχίζει η ίδια εταιρεία. Αυτό πάρα πολλοί το
θεώρησαν δικαίωση, από αυτούς που µίλησαν για colpo grosso.

Αυτό, όµως, δεν είναι του παρόντος και χαίροµαι που το
Υπουργείο σας έχει ήδη ξεκινήσει την έρευνα. Θα το συζητή-
σουµε το θέµα αυτό σίγουρα και στη Βουλή.

Ο νέος διαγωνισµός δεν επιτρέπει την υπενοικίαση αεροσκα-
φών. Θα βελτιωθεί σηµαντικά η κατάσταση στην Ικαρία, εάν η
εταιρεία στείλει, όχι τα βουλγάρικα ATR, αλλά τα δικά της, αυτά
που δηλώνει και είναι τέσσερα Embraer. Και αυτό είναι υποχρε-
ωµένη να το κάνει από τον καινούργιο κανονισµό. Υπάρχει, όµως,
ο εξής κίνδυνος: Να αρνηθεί και να ρίξει το φταίξιµο σε εσάς,
την ΥΠΑ, γιατί η πυρασφάλεια του αεροδροµίου της Ικαρίας είναι
κατηγορίας 4, ενώ τα αεροσκάφη Embraer απαιτούν κατηγορία
5.

Γι’ αυτό πρέπει άµεσα, πριν την 1η Απριλίου, που αρχίζει η νέα
σύµβαση, να αναβαθµίσετε την κατηγορία πυρασφάλειας στο αε-
ροδρόµιο της Ικαρίας από 4 σε 5, αντικαθιστώντας το ένα όχηµα
των δυόµισι τόνων, µε ένα άλλο των πέντε τόνων. Υπάρχει, βέ-
βαια, και η εναλλακτική λύση, που είναι όµως πιο δύσκολη και
πιο ακριβή να στείλετε και άλλο όχηµα των δυόµισι τόνων, αλλά
αυτό απαιτεί και δύο οδηγούς ακόµη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε συ-

νάδελφε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-

κτύων κ. Νικόλαος Σηφουνάκης για να δευτερολογήσει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι, όπως είπε και ο συνάδελφος, ο κ. Βαρδίκος, στο µε-

γάλο διαγωνισµό που θα ξεκινήσει τώρα -δηλαδή, θα υπάρξει
ανάθεση τώρα- δεν θα υπάρξει αυτό το φαινόµενο που αναφέ-
ρατε πριν, µε πληρώµατα ή µε αεροσκάφη, που παρατηρήθηκαν
στον ενδιάµεσο διαγωνισµό που κάλυψε την περίοδο Νοέµβριος
2009-Απρίλιος 2010.

Γνωρίζετε, κύριε συνάδελφε, ότι η διαδικασία πώλησης της
Ολυµπιακής από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, µας είχε
βρει αντίθετους. Είχαµε καταγγείλει στη Βουλή την ύποπτη διά-
ταξη που έδινε το δικαίωµα στον αγοραστή, χωρίς να αναλαµ-
βάνει καµµία υποχρέωση, να µπορεί σε ένα διάστηµα δώδεκα
µηνών να την πουλήσει. Και ω, του θαύµατος, βεβαίως δικαιω-
θήκαµε.

Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι υπήρξαν διθυραµβικές θέσεις της
τότε Κυβέρνησης και του αγοραστή, ότι τώρα θα δηµιουργηθεί
ο πρωταθλητής, ότι τώρα η Ολυµπιακή θα παίζει δυνατά, γιατί
θα είναι ισχυρή εταιρεία, θα υπάρξει υγιής ανταγωνισµός µε την
άλλη µεγάλη εταιρεία. Τέτοια µεγάλα και παχυλά λόγια, εκτο-
ξεύθηκαν από πλευράς του τότε Υπουργού της εκποίησης της
δηµόσιας περιουσίας, από την Κυβέρνηση της εκποίησης της
δηµόσιας περιουσίας. Όλα αυτά βεβαίως, όπως είδατε, µέσα σε
ελάχιστο χρονικό διάστηµα, διαψεύστηκαν. Και διαψεύστηκαν
χωρίς να έχουν το θάρρος σήµερα να κάνουν την αυτοκριτική
τους.

Μέριµνά µας ήταν και θα είναι, στην περίπτωση συγχώνευσης
των δύο εταιρειών, η πλήρης εξυπηρέτηση της παραµεθόριας
χώρας, η ύπαρξη καθολικών υπηρεσιών, η µη ανεξέλεγκτη τιµο-
λογιακή πολιτική στο χώρο των αεροµεταφορών.

Βέβαια, αν η Επιτροπή Ανταγωνισµού θέσει όρους ή επιβάλει
οποιοδήποτε ποσοτικό περιορισµό, στο όνοµα της µη ύπαρξης
δεσπόζουσας θέσης, αυτό θα ληφθεί σοβαρά υπ’ όψιν, θα εφαρ-
µοστεί, δηλαδή.

Σας διαβεβαιώνω ότι παραµένουµε εγγυητές του δηµόσιου
συµφέροντος, κυρίως όσον αφορά την καθολική υπηρεσία στις
άγονες και αποµακρυσµένες γραµµές.

Όσον αφορά την αναβάθµιση της κατηγορίας πυρασφάλειας
του κρατικού αερολιµένα της Ικαρίας, που θέσατε, σας ενηµε-
ρώνω ότι η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας µού ανακοίνωσε ότι
το επόµενο διάστηµα θα εγκατασταθεί πυροσβεστικό όχηµα στο
αεροδρόµιο της Ικαρίας, για την κάλυψη αυτών των αναγκών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ, κύριε

Υφυπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακολου-
θούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την Ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, εξήντα ένας µαθητές και µαθή-
τριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το Μειονοτικό
Ιεροσπουδαστήριο Κοµοτηνής, το οποίο φιλοξενείται στην
Αθήνα, στο πλαίσιο εκπαιδευτικού προγράµµατος που οργανώ-
νει το Ίδρυµα της Βουλής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η δεύτερη µε αριθµό 616/16-3-

2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς τον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε τις κρίσεις και τις τοποθετήσεις αξιωµατικών
της Ελληνικής Αστυνοµίας που υπηρετούν στα Χανιά κ.λπ., δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος Υπουργού και διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 608/16-3-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου
Κεγκέρογλου προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την προστασία των καταναλω-
τών και των επιχειρήσεων από την αύξηση ειδικού φόρου
καυσίµων κ.λπ., λόγω κωλύµατος Υπουργού και διαγράφεται.

Εισερχόµαστε τώρα στη δεύτερη µε αριθµό 615/16-3-2010 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ζήση
Τζηκαλάγια προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τις πληµµύρες στο Νοµό Κα-
στοριάς από µεγάλη άνοδο της στάθµης της λίµνης Ορεστιάδος
κ.λπ..

Αναλυτικά η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τζηκαλάγια, έχει ως
εξής:

«Όλη η Ελλάδα πληροφορήθηκε από τα Μέσα Μαζικής Ενη-
µέρωσης τα προβλήµατα που δηµιούργησε στο Νοµό Καστοριάς
η µεγάλη άνοδος της στάθµης των νερών της λίµνης. Σ’ αυτό συ-
ντέλεσαν οι παρατεταµένες φετινές βροχοπτώσεις και τελικά η
τελευταία µεγάλη χιονόπτωση της 14-2-2010. Ενδεικτικά ανα-
φέρω: την καταβύθιση του ηµίσεως χώρου σταθµεύσεως µπρο-
στά από τη Νοµαρχία Καστοριάς, την κατάργηση µιας λωρίδας
κυκλοφορίας στην κεντρική είσοδο της πόλεως, την εισροή υδά-
των σε σπίτια, καταστήµατα και αποθήκες στην Καστοριά και ∆η-
µοτικά ∆ιαµερίσµατα του ∆ήµου Μακεδνών, την κατάληψη από
νερά εκτεταµένων αγροτικών εκτάσεων όλου του ρου του Αλιάκ-
µονος, που καταλήγει η απορροή των πλεοναζόντων υδάτων,
µέσα από τις µοναδικές «πόρτες» της λίµνης.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Πότε θα επικυρωθεί από το ελληνικό Κοινοβούλιο η οδηγία

2007/60/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου
της 23ης Οκτωβρίου 2007 για την αξιολόγηση και τη διαχείριση
των κινδύνων πληµµύρας;

2. Πού βρίσκεται το προεδρικό διάταγµα για τον ενιαίο φορέα

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 19 ΜΑΡΤΙΟΥ 2010 5241



διαχείρισης της λίµνης Καστοριάς;».
Στην ερώτηση του κ. Τζηκαλάγια θα απαντήσει ο αρµόδιος

Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
κ. Αθανάσιος Μωραΐτης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι ο φετινός χειµώνας ήταν ένας
χειµώνας δύσκολος και είχαµε έντονες βροχοπτώσεις σε ολό-
κληρη την Ελλάδα. Σε πάρα πολλές περιοχές της χώρας µας, µά-
λιστα, είχαµε καταστροφές. Ήταν πολύ έντονες οι
βροχοπτώσεις, µε αποτέλεσµα να προκληθούν µεγάλες ζηµιές.

Θέλω να είµαι συγκεκριµένος όµως, στα δύο ερωτήµατα τα
οποία θέσατε: Το πρώτο αφορά την ευρωπαϊκή οδηγία, και σας
λέω ότι για την αντιµετώπιση των ζηµιών από τις πληµµύρες υφί-
σταται η ευρωπαϊκή οδηγία 60/2007.

Επί του παρόντος η οδηγία αυτή βρίσκεται στο τελικό στάδιο
εναρµόνισής της στο Εθνικό ∆ίκαιο. Αναµένεται ακόµη διατύ-
πωση του οριστικού νοµικού κειµένου, η οποία θα γίνει στο
άµεσα προσεχές χρονικό διάστηµα. Το έργο της εναρµόνισης
της οδηγίας έχει αναλάβει η Κεντρική Υπηρεσία Υδάτων, η οποία
σας θυµίζω ότι έχει αναβαθµιστεί πλέον σε Ειδική Γραµµατεία
του Υπουργείου µας.

Όσον αφορά τη λίµνη Ορεστιάδα στην Καστοριά, θα ήθελα να
σας πω ότι έχει ήδη συνταχθεί προεδρικό διάταγµα µε τίτλο «Χα-
ρακτηρισµός της περιοχής της λίµνης Καστοριάς ως περιοχής
προστασίας της φύσης και ίδρυση φορέα διαχείρισης αυτής».
Το σχέδιο αυτού του προεδρικού διατάγµατος, καθώς και η οι-
κονοµικοτεχνική µελέτη ίδρυσης του φορέα διαχείρισης έχουν
ολοκληρωθεί από το αρµόδιο Τµήµα ∆ιαχείρισης Φυσικού Περι-
βάλλοντος της ∆ιεύθυνσης Περιβαλλοντικού Σχεδιασµού του
Υπουργείου µας.

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να πω κάποια συγκεκριµένα πράγ-
µατα, για να µην κρυβόµαστε πίσω από το δάκτυλό µας. Σας ενη-
µερώνω, λοιπόν, αγαπητέ συνάδελφε, ότι το συγκεκριµένο
προεδρικό διάταγµα βρισκόταν κολληµένο στο τέως Υπουργείο
ΠΕΧΩ∆Ε για διάστηµα περίπου τριών ετών. Ήταν στα συρτάρια
για τρία χρόνια περίπου!

Η νέα ηγεσία του ΥΠΕΚΑ έβγαλε το θέµα αυτό από το συρ-
τάρι. Επανεκκινήσαµε το θέµα του προεδρικού διατάγµατος,
προβαίνοντας ωστόσο σε πάρα πολύ σηµαντικές βελτιώσεις, κυ-
ρίως, σε θέµατα ανανεώσιµων πηγών ενέργειας, οι οποίες απο-
τελούν, για εµάς, και το βασικό µοχλό της «πράσινης» ανάπτυξης
που προωθεί το Υπουργείο µας.

Σύντοµα, άµεσα, το ΥΠΕΚΑ θα αποστείλει αυτό το αναθεωρη-
µένο προεδρικό διάταγµα στο Νοµαρχιακό Συµβούλιο της Κα-
στοριάς, προκειµένου να εκφραστούν και οι απόψεις όλων των
φορέων της περιοχής. Και το κάνουµε αυτό, γιατί πιστεύουµε
βαθιά στη διαβούλευση και θεωρούµε ότι δεν µπορεί να προχω-
ρήσει τίποτε σ’ αυτόν τον τόπο, εάν δεν ακούµε τη φωνή των φο-
ρέων της κάθε περιοχής.

Έγιναν, λοιπόν, ηµερίδες. Το προεδρικό διάταγµα είχε τεθεί
σε διαβούλευση και, βεβαίως, λάβαµε υπ’ όψιν µας όλες αυτές
τις προτάσεις που ήρθαν προς εµάς.

Κλείνοντας, θα ήθελα να τονίσω ότι εµείς δεν θέλουµε το πε-
ριβάλλον να είναι ο φτωχός και γραφικός συγγενής. Είµαστε σε
µια νέα πορεία, στην οποία η διαβούλευση, όπως είπα και πριν,
θα παίξει έναν κυρίαρχο ρόλο και πάνω απ’ όλα, το περιβάλλον
θέλουµε να είναι ο πρωταγωνιστής. Και όλα αυτά, µέσα στο πλαί-
σιο µιας ολοκληρωµένης ανάπτυξης που προωθεί σήµερα η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής κ. Ζήσης Τζηκαλάγιας για τρία λεπτά.
ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Κύριε Υφυπουργέ, επέµενα να συζη-

τηθεί σήµερα η επίκαιρη ερώτησή µου, πρώτον, γιατί ήταν εξ
αναβολής -όχι από δική σας υπαιτιότητα- και δεύτερον, διότι,
παρά το ότι έχουν παρέλθει πλέον των τριάντα ηµερών από τότε
που υπερχείλισε η λίµνη της Καστοριάς λόγω των βροχοπτώ-
σεων και της µεγάλης χιονόπτωσης που είχαµε στις 14 Φεβρου-

αρίου, τα προβλήµατα που προκάλεσε, παραµένουν και σήµερα
και είναι έντονα. Θέλω να σας ευχαριστήσω προσωπικά, γιατί
µετά την επιµονή µου στο να συζητηθεί σήµερα η επίκαιρη ερώ-
τησή µου, ανταποκριθήκατε άµεσα, παρά το φορτωµένο πρό-
γραµµα το οποίο είχατε για σήµερα.

Πριν από τριάντα πέντε ηµέρες, η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Καστοριάς ζήτησε από την Περιφέρεια ∆υτικής Μακεδονίας η
Καστοριά και τα γύρω χωριά να κηρυχθούν σε κατάσταση εκτά-
κτου ανάγκης. Κλήθηκαν οι κάτοικοι των περιοχών οι οποίοι είχαν
προβλήµατα από ζηµιές που προκλήθηκαν από την υπερχείλιση
να υποβάλουν αιτήσεις, για να γίνει καταγραφή των ζηµιών που
υπέστησαν. Όπως καταλαβαίνετε, όλοι αγωνιούν για το πότε θα
καταβληθούν οι αποζηµιώσεις από τις ζηµιές που προκλήθηκαν
σε σπίτια, καταστήµατα, υπόγεια.

Το πάρκινγκ µπροστά από τη Νοµαρχία Καστοριάς παραµένει
κατειληµµένο από νερά. Άρα, λοιπόν, χρειαζόµαστε τη συνδροµή
σας, γιατί θα κοστίσει αρκετά χρήµατα η κατασκευή τειχίου αντι-
στήριξης µε πασαλοπηξία, προκειµένου να το ξεπεράσουµε.
Ήδη, η µια λωρίδα της οδού που οδηγεί προς το Νοµαρχιακό
Μέγαρο είναι κατειληµµένη ακόµα από ύδατα. Γι’ αυτό και µε το
πρώτο ερώτηµά µου ζητώ να µάθω τι θα γίνει µε την Ευρωπαϊκή
Οδηγία 60/2007, γιατί ακριβώς αυτή η Οδηγία προβλέπει τον
τρόπο µε τον οποίον καταβάλλονται αποζηµιώσεις σε τέτοια
πληµµυρικά φαινόµενα.

Όσον αφορά το δεύτερο ερώτηµα που είναι πολύ σηµαντικό -
και σας ευχαριστώ για την απάντηση που δίνετε- για το προε-
δρικό διάταγµα που αφορά τον ενιαίο φορέα διαχείρισης της
λίµνης, θα ήθελα να σας πω ότι, για εµάς, στην Καστοριά η λίµνη
είναι το παν. Ο ενιαίος φορέας διαχείρισης της λίµνης θα µας
λύσει πάρα πολλά προβλήµατα, προβλήµατα που έχουν να κά-
νουν µε τη δόµηση γύρω από τη λίµνη. Πρέπει να ξέρετε ότι η πα-
νέµορφη Καστοριά είναι κτισµένη στη χερσόνησο της λίµνης
Ορεστιάδας. Άρα, λοιπόν, θα επιλύσουµε προβλήµατα που έχουν
να κάνουν όχι µόνο µε τη δόµηση της Καστοριάς, αλλά και των
περιχώρων, ∆ισπηλιό, Μαυροχώρι, Πολυκάρπη.

∆εύτερον, υπάρχουν ζητήµατα που άπτονται της τουριστικής
ανάπτυξης, η οποία είναι αυτήν τη στιγµή ο βασικός πυλώνας
ανάπτυξης στην Καστοριά, µετά τη γουνοποιία. Εκτός από τις
µοναδικές βυζαντινές εκκλησιές και τα αρχοντικά που έχουµε
στην πόλη της Καστοριάς, επτά χιλιόµετρα πιο έξω, στο ∆ισπη-
λιό, είναι η αναπαράσταση ενός καταπληκτικού προϊστορικού λι-
µναίου οικισµού του 5.000 π.Χ., ο οποίος είναι µοναδικός στην
Ευρώπη.

Τρίτον, στο Μαυροχώρι, όπως ξέρετε, υπάρχει και ένα µου-
σείο κέρινων οµοιωµάτων, του οποίου έχει επηρεαστεί η λει-
τουργία –γι’ αυτό το αναφέρω- από τις πληµµύρες που έχουν
προκληθεί στη λίµνη µας.

Τέταρτο και τελευταίο είναι το θέµα του περιβάλλοντος. Ξέ-
ρετε ότι το οικοσύστηµα της λίµνης Καστοριάς, όπως και αυτά
των λιµνών των Πρεσπών, έχουν καταπληκτική χλωρίδα και πα-
νίδα. ∆εν θα πω πολλά για τη χλωρίδα, αλλά θα αναφερθώ στην
πανίδα. Κάθε χρόνο, αυτούς τους µήνες, από Ιανουάριο έως και
Μάρτιο, έρχονται πολλά αποδηµητικά πτηνά, αργυροπελεκάνοι,
ροδοπελεκάνοι, κορµοράνοι, λαγγόνες, τα οποία δίνουν µεγάλη
οµορφιά στην περιοχή και είναι πόλος και τουριστικής έλξης,
αλλά και ειδικών επιστηµόνων που έρχονται και ερευνούν τα φαι-
νόµενα, γιατί για κάποια είδη είναι από τους λίγους χώρους ανα-
παραγωγής που υπάρχουν παγκοσµίως. Γι’ αυτό, λοιπόν, έµεινα
αρκετά ικανοποιηµένος από τις απαντήσεις που µου δώσατε και
θα παρακολουθώ από κοντά την οριστική διευθέτησή τους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ.
Αθανάσιος Μωραΐτης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Αγαπητέ, κύριε συνάδελφε,
είστε από ένα νοµό που έχει µια οµορφιά την οποία, πράγµατι,
δεν συναντά κανείς σε πολλά σηµεία, µε ένα οικοσύστηµα το
οποίο θα πρέπει να προσεχθεί ιδιαίτερα.

Σε όλα αυτά που είπατε και αφορούν τις ζηµιές, θέλω να συ-
µπληρώσω ότι και η Υπηρεσία Αποκατάστασης Σεισµοπλήκτων
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του Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων έχει αρχίσει
να κάνει κάποιους ελέγχους και καταγράφει σήµερα ζηµιές, αλλά
επίσης και ο ΕΛΓΑ, από τη δική του πλευρά, κάνει τους δικούς
του ελέγχους.

Θέλω, όµως, να σταθώ και πάλι στο προεδρικό διάταγµα, το
οποίο, όπως και εσείς συµφωνήσατε µαζί µου, θα βάλει σε µια
νέα πορεία την όλη περιοχή. Θα βάλει κανόνες και θα µπορέσει,
πιστεύω, να την προστατεύσει ουσιαστικά από πολλά πράγµατα
τα οποία σήµερα της δηµιουργούν προβλήµατα. Είναι κάτι το
οποίο προχωράµε, είναι κάτι το οποίο θα γίνει, αλλά θέλω να κρα-
τήσετε από εµένα κάτι που είναι πάρα πολύ σηµαντικό και το πι-
στεύουµε βαθιά, ότι θα γίνει µε κοινή διαβούλευση. ∆εν µπορεί
αυτό το προεδρικό διάταγµα να γίνει στην Αθήνα και οι κάτοικοι
της περιοχής να είναι µακριά από τη διαβούλευση του τι θα γίνει
µε το προεδρικό διάταγµα.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ.
Κύριοι συνάδελφοι, η µε αριθµό 614/16.3.2010 τέταρτη επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη προς την Υπουργό Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για την ενίσχυση της ελληνικής βιοµηχανίας συναρµολογήσεως
οχηµάτων κ.λπ. δεν συζητείται λόγω κωλύµατος της κυρίας
Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η µε αριθµό 618/16.3.2010 τρίτη επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Αθανασίου Παφίλη προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχε-
τικά µε τους απολυµένους εργαζόµενους της πρώην Ολυµπιακής
Αεροπορίας κ.λπ..

Αναλυτικά η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παφίλη έχει ως εξής:
«Όπως είναι γνωστό, οι 4.500 µόνιµοι εργαζόµενοι της πρώην

Ολυµπιακής Αεροπορίας έχουν απολυθεί από τις 15 ∆εκέµβρη
του 2009 και από τότε παραµένουν απλήρωτοι, χωρίς να τους
έχει καταβληθεί η νόµιµη αποζηµίωση, δεν προχωρούν οι διαδι-
κασίες της πλήρους συνταξιοδότησης όσων συµπληρώνουν τις
προϋποθέσεις και οι διαδικασίες της µεταφοράς σε άλλες υπη-
ρεσίες του δηµοσίου, όσων δεν πληρούν αυτές τις προϋποθέ-
σεις. Για να γίνει αυτό, χρειάζεται η έκδοση Κοινών Υπουργικών
Αποφάσεων (ΚΥΑ), στις οποίες να συµπεριλαµβάνονται όλα όσα
αναφέρονται στην Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου και έχουν
συµφωνηθεί µε τους εργαζόµενους, που η Κυβέρνηση είχε κα-
ταθέσει και υπογράψει στη Βουλή και την απέσυρε στις
19.2.2010.

Οι εργαζόµενοι είναι θύµατα της πολιτικής της κυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας που έκλεισε την ΟΑ και παρέδωσε τον
τοµέα των αεροµεταφορών στο ιδιωτικό κεφάλαιο, πολιτική στην
οποία συµφώνησε και συµφωνεί πλήρως και η τωρινή Κυβέρ-
νηση, κάτι που αναγνώρισε και ο νέος ιδιοκτήτης της ΟΑ κ. Βγε-
νόπουλος που ευχαρίστησε δηµόσια τον κ. Παπανδρέου. Παρά
τις υποσχέσεις µέχρι σήµερα, δεν έχει γίνει τίποτα, µε αποτέλε-
σµα οι εργαζόµενοι που βρίσκονται σε απόγνωση να κινητοποι-
ούνται, καταλαµβάνοντας το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Γιατί η Κυβέρνηση δεν υλοποιεί τους ψηφισµένους νόµους για

να ικανοποιήσει τα δίκαια αιτήµατα των εργαζοµένων, σταµατώ-
ντας τη συκοφαντία απέναντί τους;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παφίλη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Σηφουνάκης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Κύριε συνάδελφε, γνωρίζετε ότι η διαδι-
κασία πώλησης της Ολυµπιακής, από την Κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας, µας είχε βρει αντίθετους. Από εδώ, από τη Βουλή,
καταγγείλαµε την µεθόδευση απαξίωσης και τον τρόπο εκποίη-
σης της εταιρείας. Ο τρόπος που αντιµετωπίστηκε το διαχρονικό
πρόβληµα των Ολυµπιακών Αερογραµµών µε το νόµο του 2008,
όπως προκύπτει και από το αποτέλεσµα, κάλυπτε δυστυχώς
µόνο τις επικοινωνιακές ανάγκες εκείνης της χρονικής περιόδου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Πανηγυρίζοντας τότε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι
θα γίνει η Ολυµπιακή ο πρωταθλητής στις αεροµεταφορές και
ότι θα υπάρξει υγιής ανταγωνισµός µεταξύ των εταιρειών, πριν
αλέκτωρα φωνήσαι, τρις… επωλήθη στον ανταγωνιστή της διά
µέσου του εθνικού µεσάζοντα. Παρά τους πανηγυρισµούς της
προηγούµενης κυβέρνησης, η εταιρεία εκποιήθηκε µόλις έναντι
174.000.000 ευρώ και µεταφέρθηκαν στο δηµόσιο όλες οι δυ-
σβάσταχτες υποχρεώσεις. Μέχρι σήµερα το πραγµατικό κόστος
εκτιµάται στο 1,6 δισεκατοµµύρια, αυτό δηλαδή που χρεώνεται
ο Έλληνας πολίτης, τις υποχρεώσεις που αναλαµβάνει το δηµό-
σιο, χωρίς να αναλάβει καµµία υποχρέωση ο αγοραστής.

Η Κυβέρνηση εν’ όψει τον κρίσιµων οικονοµικών συγκυριών
ανακοίνωσε ότι δεν προτίθεται να προχωρήσει σε οποιαδήποτε
ρύθµιση που θα οξύνει τις τεράστιες δηµοσιοοικονοµικές δυ-
σκολίες, προκαλώντας συγχρόνως κοινωνικές διακρίσεις και
άνιση ασφαλιστική µεταχείριση προνοµιακού χαρακτήρα για ορι-
σµένες κατηγορίες εργαζοµένων. Για τους λόγους αυτούς, πράγ-
µατι, η Κυβέρνηση δεν προέβη στη κύρωση της πράξης
νοµοθετικού περιεχοµένου, που υπεγράφη, όπως γνωρίζετε, στις
16 Σεπτεµβρίου 2009, δηλαδή λίγες ηµέρες πριν από τις εκλο-
γές της 4ης Οκτώβρη.

Στο Υπουργείο Μεταφορών, Υποδοµών και ∆ικτύων έχουν συ-
σταθεί και λειτουργούν τρεις επιτροπές οι οποίες θα γνωµοδο-
τήσουν για κάθε µια από τις δύο χιλιάδες τετρακόσιες τρεις
αιτήσεις µεταφοράς του µόνιµου προσωπικού της παλιάς Ολυ-
µπιακής που δεν συνταξιοδοτούνται σε υπηρεσίες του δηµοσίου.
Αυτή η διαδικασία θα ολοκληρωθεί εντός τεσσάρων µηνών από
τη λήξη της προθεσµίας της υποβολής των αιτήσεων, όπως προ-
βλέπεται εξάλλου από το ν.3717. ∆ηλαδή µέχρι τις 15/4/2010 θα
έχει ολοκληρωθεί αυτή η διαδικασία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Παφίλης προκειµένου να ανα-

πτύξει προφορικά την ερώτησή του και να απαντήσει στον
Υπουργό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, σε ό,τι αφορά την
αντίθεσή σας για την ιδιωτικοποίηση της Ολυµπιακής, γνωρίζουν
οι πάντες ότι συµφωνούσατε όλα αυτά τα χρόνια. Άλλωστε και
ένας από τους ιδιοκτήτες, ο κ. Βγενόπουλος, ευχαρίστησε δη-
µόσια το σηµερινό Πρωθυπουργό για τη συµβολή του στην ιδιω-
τικοποίηση της Ολυµπιακής, η οποία αποτελεί ένα έγκληµα σε
βάρος της χώρας. Και η κατάσταση της Ολυµπιακής φέρει απο-
κλειστικά τη σφραγίδα και τη δική σας και της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας για όλα αυτά τα χρόνια.

Να πάµε όµως στα συγκεκριµένα. Εδώ υπάρχουν τεσσερισή-
µισι χιλιάδες εργαζόµενοι που απολύθηκαν. Πρώτον, έπρεπε να
έχουν πάρει την αποζηµίωση. Είναι νόµιµο. Γιατί δεν τους τη δί-
νετε; Και είναι τόσο κραυγαλέα και απάνθρωπη η πολιτική σας
που έχω ένα γράµµα ενός εργαζόµενου, του Τσιπραϊλίδη Σταύ-
ρου, ο οποίος έχει επτά παιδιά και λέει ότι θα του πάρουν και το
σπίτι. Και σήµερα έρχεστε εδώ στη Βουλή και δεν λέτε κουβέ-
ντα.

∆εύτερον, µιλάτε για άνιση ασφαλιστική µεταχείριση. Καλά δεν
ντρέπεστε; Και εννοώ σαν Κυβέρνηση. Ποιος έκανε το ν.
1759/88; Εσείς δεν τον κάνατε; Εσείς δεν ήσασταν κυβέρνηση
όλα αυτά τα χρόνια; Μάλιστα, µε αυτό το νόµο, επειδή µιλάτε για
διακρίσεις, οι εργαζόµενοι πλήρωναν 65% παραπάνω ασφάλιση
όλα αυτά τα χρόνια. Και έρχεστε τώρα να διαιρέσετε τους ερ-
γαζόµενους στο κλασικό που λέγατε όλα αυτά τα χρόνια -και
εσείς το εφηύρατε πρώτοι και το συνέχισε και η Νέα ∆ηµοκρα-
τία- σε προνοµιούχους και µη προνοµιούχους. Έχετε τεσσερι-
σήµισι χιλιάδες ανθρώπους µε οικογένειες, στο δρόµο, που δεν
έχουν πληρωθεί τίποτα από την 1 Οκτωβρίου και µετά -που απο-
λύθηκαν από την Ολυµπιακή- και έρχεστε στη Βουλή και µιλάτε
για δηµοσιονοµικά προβλήµατα τα οποία όντως είναι γνωστά,
την ίδια στιγµή που χαρίζετε 400 εκατοµµύρια από ποινικές ρή-
τρες στην «THYSSEN» που δεν έχει παραδώσει τα υποβρύχια.
Λέω ένα απλό παράδειγµα.

Επίσης, θέλω να πω ότι έχουν ειπωθεί πράγµατα στη Βουλή,
τα οποία είναι ψέµατα -δεν τα έχετε πει εσείς και θέλω να είµαι
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καθαρός σε αυτό- για τα όρια των συντάξεων, µέχρι ότι παίρνουν
4.000 σύνταξη. Μαζέψαµε και εµείς στοιχεία. ∆εν είναι καθόλου
έτσι. Οι εργαζόµενοι έχουν πληρώσει παραπάνω λεφτά µε τον
δικό σας νόµο και οι συντάξεις που είναι πάνω από 2.000 είναι
ελάχιστες. Έρχεστε, λοιπόν, σήµερα και λέτε στους εργαζόµε-
νους «κόψτε το λαιµό σας, δεν σας δίνουµε τίποτα». Και σας ρω-
τάµε το πιο απλό: Πώς θα ζήσουν αυτοί οι άνθρωποι όταν από
τον Οκτώβρη είναι άνεργοι, όταν δεν τους δίνετε ούτε το επίδοµα
και πολύ περισσότερο όταν µας λέτε ότι οι επιτροπές θα απο-
φασίσουν τελικά ποιοι θα µεταφερθούν; Και για τα συνταξιοδο-
τικά δικαιώµατα δεν ήρθε εδώ ο Υπουργός Εργασίας να µας
απαντήσει.

Θεωρούµε απαράδεκτη αυτή την κατάσταση. Εµείς διαφω-
νούσαµε –και το ξέρετε πολύ καλά- και καταγγείλαµε αυτό το
νόµο για την ιδιωτικοποίηση, όπως και πάρα πολλά άλλα πράγ-
µατα, αλλά επιτέλους εφαρµόστε αυτά για τα οποία έχετε δε-
σµευτεί και πρέπει να τα εφαρµόσετε. ∆εν µπορεί να συνεχιστεί
άλλο αυτή η κατάσταση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Παφίλη.

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Κύριε συνάδελφε, τα Πρακτικά της Βου-
λής υπάρχουν. Με στοιχεία τεκµηριώσαµε πώς η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας µεθόδευσε ουσιαστικά την απαξίωση της
Ολυµπιακής Αεροπορίας. Όταν έγινε κυβέρνηση το 2004, ο τότε
Πρωθυπουργός κ. Καραµανλής, από τη Θεσσαλονίκη είπε ότι
«µέχρι τέλος του χρόνου η Ολυµπιακή ουσιαστικά µπαίνει σε εκ-
καθάριση». Την κράτησαν τέσσερα χρόνια στη ζωή µεθοδευµένα.
Γιατί; Από σαράντα επτά αεροπλάνα της Ολυµπιακής που πε-
τούσαν το 2004, την κατάντησαν να πετά µε είκοσι επτά. ∆ιπλα-
σίασαν το χρέος και τα ελλείµµατα. Αυτά που κατήγγειλαν στις
Βρυξέλλες ότι οι κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ. δίναµε παρανόµως
χρηµατοδοτήσεις, στην ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ το έκαναν οι ίδιοι. Μέσα σε
τέσσερα χρόνια έδωσαν µετά το 2004 τα ίδια χρήµατα, σε πα-
ράνοµες επιδοτήσεις, όσες δηλαδή δόθηκαν την προηγούµενη
δεκαετία. Ήταν µεθοδευµένος ο στόχος.

∆εν έγινε στην Ελλάδα αυτό που έγινε στην Ιταλία µε την «AL-
ITALIA». Η «ALITALIA» είχε εξίσου τα ίδια προβλήµατα, αλλά τι
έγινε; Εκεί ο αγοραστής, το consortium που δηµιουργήθηκε, ανέ-
λαβε όλα τα βάρη της εταιρείας. Εδώ τα βάρη τα ανέλαβε το δη-
µόσιο και επωλήθη έναντι πινακίου φακής, για να εξαφανιστεί
στη συνέχεια µέσα σε µηδενικό χρόνο. Με τον εκποιητικό νόµο
του κ. Χατζηδάκη, του Υπουργού εκποίησης της δηµόσιας περι-
ουσίας, πράγµατι συνταξιοδοτήθηκαν χιλιάδες εργαζόµενοι
παρά τη θέλησή τους. Ο νόµος αυτός όµως σκανδαλωδώς ευ-
νοεί κατηγορίες και κυρίως η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου,
όπως είχε γίνει, νεοπροσληφθέντων µε κοµµατικά κριτήρια, όπως
για παράδειγµα η εταιρεία φάντασµα, η «ΠΑΝΘΕΟΝ». Υπάλληλοι
έξι µηνών, οι οποίοι αποκτούν δικαίωµα πλέον και µετάταξης και
µονιµότητας.

Το δηµόσιο καταβάλλει µέχρι αυτή τη στιγµή 1,6 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, µε κίνδυνο να γονατίσουν περαιτέρω τα ασφαλι-
στικά ταµεία. Τα δικαιώµατα των εργαζοµένων από το νόµο είναι
συνταγµατικά κατοχυρωµένο είναι διασφαλισµένα. Όσα δικαιώ-
µατα προκύπτουν από το νόµο και µέρος επίσης και από την
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, όσα πηγάζουν, νοµίµως αυτά

είναι υποχρεωµένη η όποια πολιτεία να τα σεβαστεί και αυτό και
θα κάνουµε. Γι’ αυτό και µέχρι τις 15 Απριλίου θα έχει ολοκλη-
ρωθεί η διαδικασία µετάταξης των εργαζοµένων από τρεις επι-
τροπές που έχουν δηµιουργηθεί µε την συµµετοχή, από έναν
εκπρόσωπο του δικού µας Υπουργείου, του Υπουργείου Εργα-
σίας και του Υπουργείου Εσωτερικών.

Είναι µία πραγµατικότητα, όµως κύριε Παφίλη, η χώρα µας, η
προηγούµενη, είχε δύο σηµαντικές εταιρείες. Η βασική ήταν ο
ΟΤΕ και εκποιήθηκε µε τον τρόπο που εκποιήθηκε ο µεγαλύτε-
ρος κερδοφόρος οργανισµός. Με ποιον τρόπο θα τα βρούµε,
κύριε Παφίλη, δεν θα µένει έτσι το σκάνδαλο του Ο.Τ.Ε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εσείς το ξεκινήσατε. Πάρτε τα πίσω,
αν θέλετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-
φορών και ∆ικτύων): Πώς θα τα βρούµε, κύριε Παφίλη. Σας επα-
ναλαµβάνω, πώς µεθόδευσαν την εκποίηση του ΟΤΕ; Ποιοι ήταν
πίσω; Πώς έκαναν το νόµο το 2006, και έδωσαν τη δυνατότητα να
αγοραστεί περίπου το 20% των µετοχών και πώς, ω του θαύµα-
τος, είναι ο ίδιος αγοραστής και της ΟΛΥΜΠΙΑΚΗΣ, ο οποίος
αγόρασε -ουσιαστικά για λογαριασµό του δηµοσίου- και µετα-
πώλησε τον ΟΤΕ; Είναι ο ίδιος, ο οποίος αγόρασε την Ολυµπιακή
για να την πουλήσει στη συνέχεια; Ο ίδιος αγοραστής αγόρασε
δύο οργανισµούς και τους πούλησε και τους δύο.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Αυτά, δυστυχώς, είναι τα καµώ-
µατα, αυτά κληρονοµήσαµε και δεν σας λέω ότι αυτά διαχειρι-
ζόµαστε, αλλά τουλάχιστον, οι θέσεις µας είναι ξεκάθαρες,
καθαρές και προσπαθούµε να συµµαζέψουµε αυτό το διαλυµένο
κράτος.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εγώ, κύριε Υπουργέ,

παρατηρώ ότι εκτός από το συσχετισµό, που κάνετε µεταξύ ΟΤΕ
και Ολυµπιακής, το βασικό συµπέρασµα επί της ερωτήσεως τού
κ. Παφίλη είναι η δέσµευσή σας ότι το διπλό ζήτηµα των αποζη-
µιώσεων και των µετατάξεων και κατοχυρωµένο είναι και επι-
σπεύδεται. Αυτό θέλω να είναι το συµπέρασµα από την ερώτηση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μην πάτε πίσω, κύριε Πρόεδρε, και
ανοίγετε τη συζήτηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, δεν την ανοίγουµε
τη συζήτηση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι η τρίτη ερώτηση που καταθέ-
τουµε εδώ και κάθε φορά λέµε τα ίδια, αλλά στην πράξη, δεν έχει
γίνει τίποτα. Εγώ σας είπα, κύριε Πρόεδρε, ειλικρινά ότι αν ο
άλλος έχει εφτά παιδιά, σας λέω ένα ακραίο παράδειγµα, τι θα
κάνει ο κύριος Υπουργός; ∆εν είπε τίποτα. Τους χρωστάνε απο-
ζηµιώσεις που έπρεπε να τους δώσουν, γιατί δεν τους τις δίνουν;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κανένας δεν µένει ασυ-
γκίνητος µπροστά σ’ αυτό. ∆εν διαφωνείτε µε το συµπέρασµα
που συνήγαγα εγώ, ότι τα δύο µείζονα θέµατα επί της ερωτή-
σεώς σας είναι η ικανοποιητική απάντηση, έστω και εάν είναι
τρίτη ερώτηση, ότι αποζηµιώσεις και µετατάξεις θα διευθετη-
θούν.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Έχω επιφυλάξεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να επιφυλάσσεστε,

αλλά έτσι είπε ο Υπουργός.
Ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επίκαιρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα τώρα στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 23/24-2-2010 επερώτηση των Βου-
λευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.κ. Κωνσταντίνου
Αϊβαλιώτη, Γεωργίου Ανατολάκη, Βαΐτση Αποστολάτου, Κυριά-
κου Βελόπουλου, Μαυρουδή Βορίδη, Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γε-
ωργιάδη, Άγγελου Κολοκοτρώνη, Ιωάννη Κοραντή, Παύλου
Μαρκάκη, Ουρανίας Παπανδρέου-Παπαδάκη, Αθανασίου
Πλεύρη, Ηλία Πολατίδη, Αστέριου Ροντούλη, και Αλέξανδρου
Χρυσανθακόπουλου προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εξω-
τερικών, σχετικά µε τις διεθνείς οικονοµικές πιέσεις προς τη
χώρα µας.

Παρίσταται ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντίνου.
Πριν δώσω το λόγο στους επερωτώντες συναδέλφους, ανα-

κοινώνω ότι από πλευράς Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας ο
κ. Χαλβατζής Σπύρος µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της
Βουλής ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΚΚΕ τον κ.
Αντώνη Σκυλλάκο. Από πλευράς Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Γραµµατέας της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ ο κ. Μαυρουδής Βορίδης.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών συνάδελφος κ. Κωνσταντί-
νος Αϊβαλιώτης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Υπάρχει µία παλιά ταινία που λέγεται «Ρώµη ανοχύρωτη πόλη».

Στα καθ’ ηµάς είναι «Ελλάδα ανοχύρωτη χώρα». Νοµίζω ότι σπα-
νίως έχει παρατηρηθεί διεθνώς µία χώρα-µέλος της Ευρωπαϊκής
Ένωσης να βρίσκεται επί έξι συνεχείς µήνες στο στόχαστρο και
να υφίσταται συντριπτική κριτική για ένα ζήτηµα, που αντιµετω-
πίζουν πολλές χώρες διεθνώς και τουλάχιστον άλλες πέντε-έξι
κοινοτικές χώρες. Το ζήτηµα δηλαδή του ελλείµµατος.

Ξαφνικά, κάναµε ό,τι µπορούσαµε για να βγάλουµε τα µάτια
µας µόνοι µας. Αρχίσαµε να λέµε ότι δώσαµε ψεύτικα στατιστικά
στοιχεία, λες και οι άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης ήταν
οι άσπιλοι και αµόλυντοι, τα λευκά περιστέρια και η Ελλάδα ήταν
η χώρα-εξαίρεση. Η Γερµανία, όµως, είναι η πρώτη και µεγαλύ-
τερη διδάξασα στα «µαϊµουδοστοιχεία», στις «µαϊµουδιές». Υπεν-
θυµίζω τί έκανε για να βάλει την τέως ανατολική κοµµουνιστική
Γερµανία στα αναπτυξιακά κίνητρα και να πάρει κοινοτικούς πό-
ρους, ώστε να ανασυγκροτήσει αυτές τις περιφέρειες.

Αρχίσαµε, λοιπόν, µόνοι µας να λέµε παντού για έλλειµµα
ύψους 12,7%, λες και οι άλλες χώρες κινούνται στο 3%. Κατα-
θέτω, λοιπόν, εδώ ένα δηµοσίευµα µε τα επίσηµα στοιχεία της
Τράπεζας της Ελλάδος, για µια σειρά χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, Ιταλία, Ισπανία, Ιρλανδία, που έχουν χειρότερες επιδό-
σεις και στο χρέος και στο έλλειµµα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ξαφνικά, δεχόµαστε µύδρους και κατάρες από τον κάθε Σόι-
µπλερ, την κάθε Μέρκελ για τον 13ο και 14ο µισθό. Και διερω-
τώµαι, αφού τους ενοχλεί τόσο πολύ ο 13ος και 14ος µισθός,
γιατί δεν τους ενσωµατώνουν στους υπόλοιπους δώδεκα, για να
λήξει το θέµα; Γιατί µιλάµε µόνοι µας για τον 13ο και για τον 14ο
µισθό, δηλαδή δεν ξέρουµε ότι οι µισθοί στην Ελλάδα είναι από
τους χαµηλότερους, οι χαµηλότεροι στην Ευρωζώνη; Τους εν-
σωµατώνουµε πολύ απλά τα δώρα και όλη αυτή η φιλολογία τε-
λειώνει. Τους ενσωµατώνουµε στους ήδη δώδεκα υπάρχοντες.

Οι Γερµανοί, όµως, οι οποίοι έκαναν την κριτική δεν άκουσαν
τίποτα για τα υποβρύχια που γέρνουν, δεν άκουσαν τίποτα για τα
Ναυπηγία του Σκαραµαγκά, για το ότι αγοράζουµε πανάκριβα
«LEOPARD», ότι είµαστε ο καλύτερος εµπορικός τους πελάτης.
Τους έχουµε παραδώσει τον ΟΤΕ, το Αεροδρόµιο των Σπάτων
και αγοράζουµε και αγαθά 6,6 δισεκατοµµυρίων ευρώ ετησίως.

«Ελλάδα, ο καλύτερος πελάτης της Γερµανίας», από την «ΚΥ-
ΡΙΑΚΑΤΙΚΗ ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ». Επίσης, καταθέτω το δηµοσίευµα
που φαίνεται ότι αγοράζουµε πυραυλάκατους, ραντάρ, άρµατα,
αυτοκινούµενα πυροβόλα, πυραύλους, φρεγάτες, υποβρύχια,

κανονιοφόρους, πυροµαχικά, από την «άσπιλη και αµόλυντη»
Γερµανία, από τη χώρα της «SIEMENS».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η χώρα της «SIEMENS», λοιπόν, η Γερµανία. Της «SIEMENS»
που συναντάµε από την καφετέρια µέχρι τους τοµογράφους στα
νοσοκοµεία και από το C4I µέχρι τις ψηφιακές παροχές του ΟΤΕ
και τα τρένα του ΟΣΕ. Αυτή η Γερµανία συνεχίζει να µας κουνάει
απειλητικά το δάχτυλο και να µας βλάπτει.

Μήπως, άραγε, είναι παρατεταγµένες απέναντί µας οι γερµα-
νικές εταιρείες µε πρώτη-πρώτη τη «SIEMENS»; Και αυτές λένε
στη Μέρκελ και τους υπόλοιπους να στυλώνουν τα πόδια; Μήπως
η κ. Μέρκελ ενδιαφέρεται, τελικά, για τα εξήντα EUROFIGHTER
αξίας 100.000.000 ευρώ το καθένα; Καταθέτω και αυτό το δη-
µοσίευµα για τα EUROFIGHTER της κ. Μέρκελ, κάτι που αποκά-
λυψε ο έγκριτος δηµοσιογράφος, κορυφαίος σε θέµατα
στρατιωτικού ρεπορτάζ, ο κ. Πάρις Καρβουνόπουλος, στη «REAL
NEWS».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μήπως είµαστε, άραγε, οι τέταρτοι καλύτεροι εισαγωγείς
όπλων στον κόσµο; Κύριε Υπουργέ, έχουµε πολλές φορές «µο-
νοµαχήσει» για το θέµα των αµυντικών δαπανών. Σας έχω πει ότι
δεν υπάρχει χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης -και το ξέρετε εξάλ-
λου- που να ξοδεύει τόσα πολλά σε αµυντικές δαπάνες. Είµαστε
τέταρτοι καλύτεροι εισαγωγείς όπλων στον κόσµο. Θα είχαµε έλ-
λειµµα κάτω από το 10%, αν εξοικονοµούσαµε 4.000.000.000 το
χρόνο από εξοπλισµούς. Το έλλειµµά µας θα ήταν 3 µονάδες
κάτω πέρσι, αν εξοικονοµούσαµε τα 4.000.000.000 από τους εξο-
πλισµούς.

Το άκουσε αυτό ο κ. Αλµούνια από εσάς προσωπικά ή την Κυ-
βέρνησή σας; Προσπαθήσαµε µε το σοβαρό Βουλευτή του
ΠΑΣΟΚ κ. ∆αµιανάκη να σας εξηγήσουµε, πριν λίγες εβδοµάδες
στην Επιτροπή Οικονοµικών, ότι πρέπει να το επικαλείστε. Όταν
σας το είπα εγώ δεν είδα να το συµµερίζεστε. Όταν το είπε ο κ.
∆αµιανάκης, που είναι και Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, ευτυχώς το
συµµεριστήκατε. Το είπε και το Ντάνι Κον Μπεντίτ, ο «Κόκκινος
Ντάνι», ο περίφηµος αυτός ηγέτης της εξέγερσης το Μάη του
’68. Το είπε µέσα στην Ευρωβουλή. «Οι Έλληνες πληρώνουν ένα
κάρο λεφτά στα όπλα. Είναι πρώτοι σε προµήθεια όπλων στην
Ευρωπαϊκή Ένωση και τελευταίοι στην έρευνα». Άλλο ένα ρε-
πορτάζ του Βήµατος, το οποίο καταθέτω.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ούτε, όµως, το ζήτηµα των γερµανικών αποζηµιώσεων ετέθη
από την Κυβέρνηση και συνεχίζουν να έχουν αυτήν τη συµπερι-
φορά που έχουν επί χρόνια. Ξαφνικά βλέπουµε τον κ. Πάγκαλο,
ο οποίος θέτει το ζήτηµα, αρχίζει και το συζητάει και ο κ. Τσί-
πρας, ο οποίος ανακάλυψε οψίµως το θέµα.

Χαιρόµαστε, λοιπόν, που έρχονται και άλλοι κοντά µας. Αλλά
δεν είπαµε ποτέ στην Ευρωπαϊκή Ένωση, η οποία µας κάνει όλα
τα χουνέρια που µας κάνει, ότι είµαστε και ο προφυλακτήρας της
Ένωσης στους λαθροµετανάστες. Έχουµε δύο εκατοµµύρια λα-
θροµετανάστες και έτσι µπορούν οι πλούσιοι ∆ανοί, οι πλούσιοι
Ολλανδοί, οι πλούσιοι Φινλανδοί να κάθονται ήσυχα και να απο-
λαµβάνουν την ησυχία τους στις πρωτεύουσές τους, στις χώρες
τους, όταν εµείς µαζεύουµε τους λαθροµετανάστες στην επι-
κράτειά µας. Και παίρνουµε, λέει, µόνο 70 λεπτά ανά λαθροµε-
τανάστη το χρόνο ως ενίσχυση από τα κοινοτικά ταµεία -αυτό
γράφει το έγγραφο που έστειλε ο κ. Παυλόπουλος, ο πρώην
Υπουργός, στις Βρυξέλλες- όταν οι Σουηδοί εισπράττουν από το
ευρωπαϊκό ταµείο κατά της φτώχειας εφτά φορές περισσότερα.
για µηδενική λαθροµετανάστευση! Αυτά είναι τα στοιχεία που
έδωσε ο κ. Παυλόπουλος στις υπηρεσίες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης.
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Αυτή είναι, λοιπόν, η περίφηµη κοινοτική αλληλεγγύη. Και µας
λένε ότι το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο είναι µπαµπούλας. ∆η-
λαδή, τι χειρότερο θα µπορούσαµε να είχαµε πάθει; Η Τουρκία
κατέφυγε τέσσερις φορές στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και
έχει διπλάσιο ρυθµό ανάπτυξης από εµάς. Τι έπαθε δηλαδή η
Τουρκία;

Αλλά παρ’ όλο ότι η Ιταλία, η Ισπανία, η Πορτογαλία και ένα
κάρο κοινοτικές χώρες αντιµετωπίζουν το ίδιο ή και χειρότερο
πρόβληµα, εν τούτοις δεν υφίστανται το ευρωστριπτίζ το οποίο
υφίσταται η Ελλάδα επί έκτο, επαναλαµβάνω, συνεχή µήνα.

Θα µπορούσε να είχε εισρεύσει χρήµα στα κρατικά ταµεία, αν
είχατε τακτοποιήσει τους ηµιυπαίθριους, αν είχατε τακτοποιήσει
το θέµα των αυθαιρέτων, που αφού δεν τα γκρεµίζετε, πρέπει να
τα τακτοποιήσετε. ∆εν τα τακτοποιείτε, αναγκαζόµαστε, λοιπόν,
να δανειζόµαστε πανάκριβα στο εξωτερικό µε 6,2% και να αφή-
νουµε αυτά τα 15.000.000.000, που θα µπορούσαν άνετα να εισ-
ρεύσουν στα κρατικά ταµεία, αν τακτοποιούσατε τους
ηµιυπαίθριους και τα αυθαίρετα –αυτό λέει η µελέτη που δηµο-
σιεύθηκε στην εφηµερίδα «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ»- αλλά δεν το κάνετε.
Και από την άλλη, υπάρχουν ένα σωρό χώρες που µας χρω-
στούν, όπως η Λιβύη, το Ισραήλ, η Αλβανία. Εδώ είναι η απά-
ντηση του Πρωθυπουργού κ. Παπανδρέου σε ερώτηση που
έκανα στη Βουλή. Απαντάει υπό την ιδιότητά του ως Υπουργός
Εξωτερικών. Την έκανα µε τους συναδέλφους µου κ. Ανατολάκη,
κ. Κολοκοτρώνη, κ. Μαρκάκη κα Παπανδρέου και κ. Πολατίδη.
Εδώ είναι η απάντηση που έδωσε ο Πρωθυπουργός, σε ερώτησή
µου στη Βουλή. Την καταθέτω επίσης στα Πρακτικά. Ένα σωρό
χώρες µας χρωστούν λεφτά, δεν τα ζητάµε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και όχι µόνο αυτό. Ενώ µαθαίνουµε ότι δεν «υπάρχει σάλιο»,
αυξάνουµε και τη βοήθεια που δίνουµε σε πάµπλουτες χώρες,
όπως στην Αυστραλία. Τι δουλειά έχει να δίνει η Ελλάδα στην
Αυστραλία αναπτυξιακή βοήθεια; Τι δουλειά έχει να δίνει στη
Ρωσία αναπτυξιακή βοήθεια; Για ποιο λόγο; Στην Τουρκία, για
ποιο λόγο δίνουµε λεφτά; Στα Σκόπια που µας προκαλούν, σε
αυτήν την ακραία εθνικιστική χώρα και στην Αλβανία; Για ποιο
λόγο δίνουµε λεφτά σε όλες αυτές τις απίθανες χώρες και επα-
ναλαµβάνω και πάµπλουτες χώρες µεταξύ αυτών;

Μου απαντάει και πάλι ο κ. Παπανδρέου, σε ερώτηση που
έκανα στη Βουλή. Καταθέτω και την απάντηση του κ. Παπαν-
δρέου. Και µάλιστα αυξάνονται τα κονδύλια για το 2010, για την
αναπτυξιακή βοήθεια. Στα 55,7 φθάνουν όταν δεν υπάρχει σάλιο!
Και εδώ είναι ο πίνακας µε τις χώρες, πενήντα εννέα κατηγορίες
χωρών. Γιατί η Ελλάδα δίνει τόσα λεφτά; Για ποιο λόγο; Την κα-
ταθέτω, λοιπόν, και αυτήν την απάντηση του κ. Παπανδρέου στα
Πρακτικά της Βουλής, για να δούµε πώς βοηθάµε την Τουρκία,
τα Σκόπια, την Αλβανία, την Αυστραλία, τη Ρωσία και ένα σωρό
άλλες χώρες.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆ανειζόµαστε, λοιπόν, µε δυσβάστακτους όρους, αλλά το
χρήµα εξακολουθεί να ρέει εκτός Ελλάδος. Κατά τα λοιπά βέ-
βαια, η κερδοσκοπία, κερδοσκοπία.

Έρευνα έδειξε ότι 109.000.000.000 δολάρια παίχτηκαν µε
στόχο τη χρεοκοπία της Ελλάδος. Τα spreads και τα cds έχουν
γίνει πια λέξεις που χρησιµοποιούνται στο καθηµερινό λεξιλόγιο
των Ελλήνων.

Και ενώ συµβαίνουν όλα αυτά, δεν επισηµαίνει κανείς ότι η
Γερµανία -η κραταιά Γερµανία- θα δανειστεί επτά φορές περισ-
σότερο από εµάς, που είµαστε –υποτίθεται- υπό χρεοκοπία! Επτά
φορές περισσότερο θα δανειστεί η Γερµανία. Θα δανειστεί
370.000.000.000. Η Γαλλία φέτος θα δανειστεί 450.000.000.000
ευρώ, η Ιταλία 400.000.000.000, που παρ’ όλο ότι είναι πιο χρε-
ωµένη από την Ελλάδα, ουδείς µιλάει διεθνώς για εκείνη.

Και για να καταλάβουν όλοι εντός και εκτός Ελλάδος, η Ελ-
λάδα µεν χρωστάει, είναι αλήθεια αυτό, αλλά έχουν το άγχος να

πάρουν τα χρήµατά τους πίσω, για να είµαστε και λογικοί. Και
όποιος πολιτικός νάνος, όπως η Γερµανία, τολµάει να λέει ότι κά-
ποιες χώρες πρέπει να βγουν από την Ευρωζώνη, καλό θα είναι
να προετοιµαστεί γρήγορα για την επανεισαγωγή του µάρκου.
Αν η Γερµανία θέλει να µας διώξει από την Ευρωζώνη, ας ετοι-
µαστεί να ξαναβάλει το µάρκο σε κυκλοφορία και ας αρχίσει να
ψάχνει το ευρώ στο µισό περίπου της ισοτιµίας µε το δολάριο.

Στην πραγµατικότητα, λοιπόν, χρεοκοπεί η Ευρωπαϊκή Ένωση
και όχι η Ελλάδα, όπως πολύ σωστά επισηµαίνει ο έγκριτος δη-
µοσιογράφος κ. ∆ελαστίκ, στο «ΕΘΝΟΣ». Αλλού είναι το πρό-
βληµα. ∆εν υπάρχει δραστική περιστολή των κρατικών σπαταλών
και δεν υπάρχει πίτα, αφού δεν υπάρχει παραγωγή. Πέρυσι κά-
ναµε 15.000.000.000 εξαγωγές. Οι εισαγωγές µας ήταν
40.000.000.000. Πέρυσι ήταν «καλή χρονιά». Το εµπορικό µας
ισοζύγιο, επαναλαµβάνω, ήταν σε πολύ καλό σηµείο. Είκοσι
πέντε δισεκατοµµύρια ήταν µόνο το έλλειµµα στο εµπορικό µας
ισοζύγιο. Και αν βάλουµε το ισοζύγιο των αδήλων πόρων, δη-
λαδή τον τουρισµό και τη ναυτιλία, το ισοζύγιο τρεχουσών συ-
ναλλαγών έφθασε περίπου στα 25 δισεκατοµµύρια. Και πώς να
είναι διαφορετικά, αφού η πρώτη ναυτιλιακή δύναµη στον κόσµο
παρήγαγε, έχτισε, δηλαδή, πέρυσι µόλις τρία πλοία. Τρία πλοία
φτιάχτηκαν στην Ελλάδα από την πρώτη ναυτιλιακή δύναµη στον
κόσµο, η οποία έχει εξακόσιες δεκαπέντε παραγγελίες σε κάθε
µορφής και φύσεως ναυπηγεία, από την Τουρκία µέχρι την
Κορέα και τις Φιλιππίνες!

Στα ναυπηγεία µας, λοιπόν, πιάνουν µύγες. Η «Πειραϊκή Πα-
τραϊκή» έσβησε. Η «ΙΖΟΛΑ» και η «ΕΣΚΙΜΟ» δεν υπάρχουν πια.
Έκλεισαν τα εργοστάσια της «SIEMENS», της «ΒΙΑΜΥΛ», της
«ΙΝΤΕΑΛ ΣΤΑΝΤΑΡΝΤ» στη Μακεδονία. Έκλεισε η «PIRELLY»,
έκλεισε η «GOODYEAR», έσβησε η «NISSAN» στο Βόλο, σβήνει
και η «PONY» στη Θεσσαλονίκη και ένα σωρό άλλες εταιρείες.

«Τεµπελχανείο» µας χαρακτηρίζει η «FRANKFURTER AL-
LEGEMEINE ZEITUNG». «∆ούλους» µας χαρακτηρίζουν οι «FI-
NANCIAL TIMES». «Επαίτες» µας χαρακτήρισε σε πρωτοσέλιδο
η «WALL STREET JOURNAL».

Όλα αυτά, λοιπόν, εµείς, που αγοράζουµε 60.000.000.000
ευρώ από τα βιοµηχανικά τους προϊόντα και τα όπλα τους κάθε
χρόνο. Και θέλετε να κάνετε και εξεταστικές επιτροπές. ∆εν κα-
τάλαβα γιατί. Για να συνεχιστεί το ευρωστριπτίζ; Για να βγάζετε
µεταξύ σας, µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, τα κοµµατικά σας µάτια βγά-
ζοντας στην ουσία τα µάτια της Ελλάδος; Γιατί το κάνετε αυτό µε
τις εξεταστικές επιτροπές; Για να χαίρονται οι ξένοι;

Πείτε, λοιπόν, σε όσους αυθαδιάζουν και µας προκαλούν, ότι
θα το ξανασκεφθούµε για τα προϊόντα τους και τα όπλα τους.
Αντιγράψτε τους πετυχηµένους Ευρωβουλευτές, όπως ο Γιώρ-
γος Καρατζαφέρης, που µε τρόπο υποδειγµατικό υπεράσπισε τα
εθνικά συµφέροντα όσα χρόνια ήταν στην Ευρωβουλή. Και όταν
σας µιλούν για πώληση των νησιών ή και της Ακρόπολης, να τους
απαντάτε ότι εδώ γεννήθηκε η ∆ηµοκρατία και εµείς δεν µπο-
ρούµε να ανταλλάξουµε τον Παρθενώνα µε το Άουσβιτς!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αϊβαλιώτη.

Ανακοίνωση προς το Σώµα:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου και η ∆ιαρκής

Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτουν την Έκθεσή τους
στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας «Αποκέντρωση απλοποίηση και ενίσχυση της
αποτελεσµατικότητας των διαδικασιών του Εθνικού Στρατηγικού
Πλαισίου Αναφοράς (ΕΣΠΑ) 2007-2013 και άλλες διατάξεις».

Θα δώσω το λόγο στον άρχοντα του κάµπου, ήτοι στον κ.
Αστέριο Ροντούλη, δεύτερο επερωτώντα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Ορίστε, κύριε Ροντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ για τα καλά σας λόγια,

κύριε Πρόεδρε.
Και αφού µου έκανε τέτοια ωραία πάσα ο εκλεκτός κύριος

Πρόεδρος, επιτρέψτε µου, αγαπητοί συνάδελφοι, να σκιαγρα-
φήσω µε πολύ αδρές γραµµές την κατάσταση που επικρατεί
στον πρωτογενή τοµέα της χώρας. Θα µου πείτε, τι σχέση έχει µε

5246 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



τις διεθνείς πιέσεις που είναι το θέµα της σηµερινής επίκαιρης
επερώτησης του ΛΑΟΣ. Θα σας πω στη συνέχεια.

Πρώτο που πρέπει να συγκρατήσουµε. Κύριε Υπουργέ, από το
1995 µέχρι το 2005, διακόσιες χιλιάδες αγρότες Έλληνες εγκα-
τέλειψαν το αγροτικό επάγγελµα. Από το 2005 µέχρι και σήµερα,
το 2010, ετησίως είκοσι χιλιάδες αγρότες επίσης εγκαταλείπουν
τις αγροτικές τους ενασχολήσεις. Τουτέστιν κατά κύριο επάγ-
γελµα αγρότες στην Ελλάδα έχουν µείνει τριακόσιες δέκα χιλιά-
δες άτοµα.

∆εύτερο στοιχείο. Αν κοιτάξουµε το έλλειµµα στο εµπορικό
ισοζύγιο αγροτικών προϊόντων, θα δούµε ότι ετησίως ανέρχεται
σε 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Τρίτο στοιχείο, πάρα πολύ σηµαντικό. Η χώρα µας σε όλα ανε-
ξαιρέτως τα αγροτικά προϊόντα έχει χάσει τη διατροφική της αυ-
τάρκεια.

Γιατί τα είπα όλα αυτά, γιατί έδωσα αυτά τα στοιχεία; Έδωσα
αυτά τα στοιχεία, αγαπητοί συνάδελφοι, για να καταλήξω στο
εξής συµπέρασµα, που απαντά στην εξής ερώτηση. Γιατί φθά-
σαµε στο σηµείο αυτό; Φθάσαµε στο σηµείο αυτό, διότι, δυστυ-
χώς, η µεγάλη ευρωπαϊκή αγορά δεν άνοιξε όπως αναµενόταν
για τα ελληνικά αγροτικά προϊόντα. Αντιθέτως η ελληνική αγορά
άνοιξε για τα ευρωπαϊκά αγροτικά προϊόντα. Τουτέστιν, πώς δια-
µορφώθηκε η κατάσταση µέχρι σήµερα;

Η κατάσταση µέχρι σήµερα, διαµορφώθηκε ως εξής, αγαπη-
τοί συνάδελφοι. Μας δανειοδοτούσαν οι φίλοι Ευρωπαίοι εταί-
ροι και δη οι Γερµανοί, προκειµένου να αγοράζουµε τα δικά τους
αγροτικά προϊόντα. Με άλλα λόγια, µας δανειοδοτούσαν, χρη-
µατοδοτώντας κατ’ αυτόν τον τρόπο τη δική τους παραγωγική
βάση. Με άλλα λόγια, µας χρηµατοδοτούσαν για να διατηρούν
τις δικές τους θέσεις εργασίας. Επιτρέψτε µου να σας πω ένα
χαρακτηριστικό παράδειγµα. Αν υποθέσουµε ότι η Ελλάδα παίρ-
νει µία απόφαση και λέει ότι εγώ από αύριο σταµατώ τις εισα-
γωγές κρέατος και γάλακτος από την Ολλανδία, την Αγγλία, τη
Γερµανία και τη Γαλλία, τι θα συµβεί;

Στις χώρες αυτές εν µία νυκτί είκοσι πέντε χιλιάδες κτηνοτρό-
φοι θα χάσουν τη δουλειά τους, αριθµός που θα πολλαπλασια-
στεί και θα µεγιστοποιηθεί, διότι θα συµπεριληφθούν οι
αποθηκάριοι, οι έµποροι, οι µεταφορείς, οι υπάλληλοι και οι λοι-
ποί που ασχολούνται µε όλο αυτόν τον κύκλο εργασιών.

Τα λέω όλα αυτά για να καταλήξω στο συµπέρασµα ότι εάν η
ελληνική οικονοµία γονατίσει, εάν συνεχιστούν τα προβλήµατα
στη δανειοδότηση της χώρας, δεν θα δηµιουργηθεί µόνο µία κα-
τάσταση ντόµινο, δηλαδή δεν θα θιγούν εν συνεχεία µόνο και η
Ιταλία, η Ισπανία, η Πορτογαλία, ο ευρωπαϊκός Νότος. Θα θιγεί
και η παραγωγική βάση των βορειοευρωπαϊκών κρατών και δη
της Γερµανίας. Άρα όταν αντιτίθεται η κ. Μέρκελ στο σχέδιο «σω-
τηρίας» της Ελλάδος, αντιτίθεται στην ίδια την παραγωγική βάση
της χώρας της. Με άλλα λόγια πριονίζει το κλαδί πάνω στο οποίο
στηρίζεται η βιοµηχανία, η παραγωγική βάση της Γερµανίας.
Αυτό πρέπει να καταλάβει η γερµανική κοινή γνώµη.

Άρα καλό είναι οι Γερµανοί να αφήσουν τις κορώνες του τύπου
«πουλήστε τα ελληνικά νησιά, πουλήστε την Κέρκυρα, πουλήστε
τον Παρθενώνα» πρώτον διότι αυτά είναι ανιστόρητα πράγµατα,
δεύτερον εκθέτουν τους ιδίους, και τρίτον γιατί πρέπει να κατα-
νοήσουν ότι η ευρωπαϊκή κοινή γνώµη στο σύνολό της δεν θα
ανεχθεί επ’ ουδενί τρόπω την επέλαση ενός ∆’ Ράϊχ έστω και αν
αυτό προχωρά συγκεκαλυµµένο µε τη λεοντή του Συµφώνου
Σταθερότητας και του Συµφώνου του Μάαστριχτ. ‘Η η Γερµανία,
η πολιτική ελίτ αυτής της χώρας θα κατανοήσει ότι υπάρχει ανά-
γκη επίδειξης κοινοτικής αλληλεγγύης και συµπόρευσης όλων
προκειµένου να προσπεράσουµε τα αδιέξοδα της κρίσης, είτε
σε ενδεχόµενη διάλυση του εγχειρήµατος της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, αυτή που κυρίαρχα θα πληρώσει θα είναι η Γερµανία, διότι
θα τραβήξει τη µήνι και την καχυποψία των υπολοίπων ευρωπαϊ-
κών λαών και κρατών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Γίνεται γνωστό στο

Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνε-
δρίαση αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας

της Βουλής, είκοσι επτά µαθητές και µαθήτριες, και δύο εκπαι-
δευτικοί-συνοδοί τους από το 25ο ∆ηµοτικό Σχολείο Νίκαιας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει και τους εύχεται καλή πρόοδο.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Βελόπουλος έχει το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα να ξεκινήσω την οµιλία

µου λέγοντας στον κ. Ροντούλη ότι αυτό που είπε για τους αγρό-
τες είναι πολύ σηµαντικό. Θέλω να εξηγήσω τη στάση του κόµ-
µατός µας µία στάση η οποία ουσιαστικά αµαυρώνεται από
λεκτικές αστοχίες και αναφορές συναδέλφων της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

Εµείς, κύριε Υπουργέ, είµαστε οπαδοί της γροθιάς και όχι του
δακτύλου. Πιστεύουµε στη δύναµη της γροθιάς. Η Ελλάδα στην
παρούσα φάση χρειάζεται ενωµένοι σαν µία γροθιά να αντιµε-
τωπίσουµε την κατάσταση, µία κατάσταση την οποία δηµιουρ-
γήσατε εσείς και η Νέα ∆ηµοκρατία, για να είµαστε ξεκάθαροι
και να αποδώσουµε τα του Καίσαρος τω Καίσαρι. Θεωρώ ότι η
υπεύθυνη στάση µας είναι στάση λογικής, στάση σωφροσύνης,
στάση συνεπής για το αυτονόητο, για να ξεπεράσει η χώρα το οι-
κονοµικό της πρόβληµα και µετά να τα συζητήσουµε όλα.

Όσο γι’ αυτόν τον περίεργο λεκτικό σχεδιασµό σε σχέση µε
το αν θα πουλήσουµε νησιά, κύριε Ροντούλη, ακόµα και τώρα
πουλάµε νησιά, τώρα που µιλάµε. Έχει δικαίωµα κάποιος που
έχει ένα νησί, να το πουλήσει. Τώρα αν οι Γερµανοί σου λένε πού-
λησε αυτό που έχεις, είναι λογικό, γιατί πολύ απλά το µείζον πρό-
βληµα της ελληνικής οικονοµίας, δεν είναι ούτε το έλλειµµα ούτε
ο πληθωρισµός ούτε όλα αυτά που συζητάµε εδώ σε επίπεδο
αριθµών. Το πρόβληµα της ελληνικής οικονοµίας είναι ότι η χώρα
δεν παράγει. Αύριο το πρωί αν αποφασίσει η Βουλή να µην πλη-
ρωθούν οι δηµόσιοι υπάλληλοι για πέντε χρόνια, να µην τρώνε τί-
ποτα, τι θα κερδίσουµε; Πέρα από τα υπόλοιπα προβλήµατα της
ελλείψεως χρήµατος στην αγορά δεν θα ανακάµψει η ελληνική
οικονοµία διότι δεν παράγουµε και δεν εξάγουµε. Έχουµε πρό-
βληµα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών. Αυτό είναι το πρό-
βληµα της ελληνικής οικονοµίας.

Πώς επιβιώσαµε τριάντα χρόνια. Είναι απλό. Παίρναµε δανεικά
δίναµε στους δηµόσιους υπαλλήλους και αυτοί έδιναν το χρήµα
στην αγορά για να κινηθεί η αγορά. Έτσι υπήρχε η ψευδαίσθηση,
ζούσαµε σ’ ένα φαντασιακό χορό ότι όλα πάνε καλά. Είναι µία
µπακάλικη λογική αλλά στρεβλή. Και σήµερα αφού σπείραµε
ανέµους, θερίζουµε θύελλες.

Κύριε Υπουργέ, θα σας υπενθυµίσω τα λάθη που κάνατε. Ο
αείµνηστος ηγέτης της παρατάξεώς σας, Ανδρέας Παπανδρέου
στο περιοδικό «TIMES» το 1981 άµα τη εκλογή του, είπε κάτι εκ-
πληκτικό που, δυστυχώς, εσείς το ξεχάσατε. Μία µικρή χώρα δεν
πρέπει να είναι προβλέψιµη, δεν πρέπει να είναι δεδοµένη. Αυτό
είναι το λάθος σας. Όλες οι κινήσεις σας µέσω διαρροών, φεύ-
γουν στον Τύπο µε συνέπεια να θεωρείστε δεδοµένοι σε κάθε
επιλογής σας. Να σας υπενθυµίσω την Κίνα, την αύξηση στα καύ-
σιµα που κέρδισαν οι κερδοσκόποι, να σας υπενθυµίσω τα τσι-
γάρα που λέγατε ότι θα αυξηθούν και οι καπνοβιοµηχανίες
αγόρασαν το φόρο σε χαρτάκια; Ήταν λάθος. Μέσω διαρροών
και φηµών δηµιουργήσατε πρόβληµα. Να σας το πω διαφορε-
τικά. Βάλατε αυτογκόλ στην ποδοσφαιρική διάλεκτο που την
ξέρει καλά ο κ. Ανατολάκης.

Πολλοί ρωτούν αν πρέπει να πάµε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο. ∆εν το λέµε εµείς. Το λένε οι Γερµανοί. Οι Γερµανοί που
θα έπρεπε να κάνουν αγώνα να µην πάµε εκεί. Σας διαβάζω τι
λέει ο εκπρόσωπος επί των οικονοµικών του κόµµατος της Κα-
γκελαρίου της Γερµανίας, ο οποίος στο ειδησεογραφικό πρα-
κτορείο Μπλούµπεργκ δήλωσε: «Πρέπει να σκεφθούµε ποιος
έχει τα εργαλεία να ενθαρρύνει την Ελλάδα να ανακτήσει την
εµπιστοσύνη των αγορών». Εµµέσως πλην σαφώς λέει ότι κανείς
άλλος πλην του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου δεν διαθέτει τα
εργαλεία. Σας λέει να πάτε εκεί γιατί βλέπει ότι είστε ήξης αφί-
ξης, θα πάµε δεν θα πάµε. Παίζεται ένα παιχνίδι το οποίο, δυ-
στυχώς, οδηγεί την Ελλάδα στην οµηρία. Αποφασίζετε και λέτε
πηγαίνω ή δεν πάτε καθόλου και εκβιάζετε πολιτικά την Ευρω-
παϊκή Ένωση γιατί αυτή θα έχει το πρόβληµα.

Θα σας διαβάσω τι λέει η Liberation πριν δύο ηµέρες. Μας
πρότεινε λύσεις. Λέει λοιπόν, πρώτη ενέργεια των Ελλήνων να
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δανειστούν από τους Έλληνες. ∆ηλαδή µας µιλάει για ένα λαϊκό
οµόλογο. Αυτό θα υποχρεώσει τον Βγενόπουλο τον οποιοδήποτε
Ρέστη, τον οποιοδήποτε µεγαλοπαράγοντα της Ελλάδας που θα
βγάλει και κέρδος να επενδύσει και αυτός γιατί δεσµεύτηκε και
δηµοσίως.

∆εύτερη κίνηση. Καλούµε την Κίνα και δίνουµε ζώνη ελεύθε-
ρου εµπορίου κάτι που θα τροµοκρατήσει τους Γερµανούς, τους
Γάλλους, τους Άγγλους. Ταυτοχρόνως 50.000.000.000 ευρώ
πουλάµε στην Κίνα οµόλογα ελληνικού δηµοσίου. Αυτή θα είναι
η συµφωνία. Ταυτόχρονα τα ανταλλάσουµε µε δολάρια. Είναι
πρόταση της «LIBERATION». Ένα σενάριο που εγώ δεν το διά-
βασα. Φαίνεται λογικό. Αναθεωρούµε παραγγελίες οπλικών συ-
στηµάτων για να πιέσουµε τη Γερµανία. Καλούµε την Κοµισιόν
να µας βγάλει από την Ευρωζώνη. Καταρρέει το ευρώ. Πουλάµε
το δολάριο γιατί χάνει το 30% της αξίας του και τελειώνει η ιστο-
ρία. Θα µου πείτε λογιστικά δεν σας βγαίνει η πρόταση. Αλλά
εδώ κάναµε το µαύρο άσπρο και µπήκαµε στην Ευρωζώνη. Το
λέει η «LIBERATION» και αυτό θα οδηγήσει την Κοµισιόν απελ-
πισµένη να εκλιπαρεί να µην το κάνεις. ∆εν λέω να το κάνεις
σώνει και καλά. Η «LIBERATION» προτείνει κάποια πράγµατα.
Απελπισµένη η Κοµισιόν θα εκλιπαρεί τον Παπακωνσταντίνου,
που θα τον έχει ανάγκη να µην το κάνει για να µην καταρρεύσει
το σύστηµα.

Αυτά είναι απλά παραδείγµατα και τα παίρνω από τον διεθνή
Τύπο. Όταν οι Γερµανοί µε τους Γάλλους σήµερα που µιλάµε,
κύριοι συνάδελφοι, έχουν τεράστια προβλήµατα, ξέρετε τι γρά-
φουν οι γαλλικές και γερµανικές εφηµερίδες; Ο Υπουργός τα
ξέρει γιατί διαβάζει διεθνή Τύπο.

Ακούστε: «Όχι και να µας δίνει µαθήµατα η Γαλλία –λέει ο Γερ-
µανός- που µε την πολιτική της κρατικής βιοµηχανίας αλλοιώνει
µονίµως τον διεθνή ανταγωνισµό». Αυτό το γράφει η εφηµερίδα
«DIE WELT». Και συνεχίζει: «Όποιος θέλει να προχωρά µπροστά,
πρέπει να προσανατολίζεται χρησιµοποιώντας ως παράδειγµα
τον καλύτερο και όχι να προσπαθεί να τον τραβήξει µαζί του
προς τα κάτω». Υπάρχει ένας πόλεµος µεταξύ Γαλλίας και Γερ-
µανίας, ένας πόλεµος που έχει να κάνει όχι µε την Ελλάδα, αλλά
µε την ίδια την ύπαρξή τους.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, για να µη καταχρώµαι και τον χρόνο
σας. Είπα µερικά απλά πράγµατα. Εµένα µου φαίνεται περίεργο,
κύριε Υπουργέ, πώς η Ελλάδα που δεν παράγει άρµατα µάχης,
έχει διπλάσια από τη Γερµανία. Το ξέρετε, κύριοι συνάδελφοι; Η
Ελλάδα έχει διπλάσια άρµατα µάχης Leopard από τη Γερµανία.
Η Γερµανία τα παράγει και έχει περίπου τα µισά από τα δικά µας.

Τους πληρώνουµε είτε µε το «LIDL» είτε µε τη «SIEMENS» είτε
µε το αεροδρόµιο, τους δρόµους είτε µε τα προϊόντα που µας
δίνουν και έρχονται και µας εκβιάζουν. Επειδή µας εκβιάζουν για
να παίρνουµε τα προϊόντα τους, µπορούµε να κάνουµε και εµείς
εκβιασµό, κύριε Πρόεδρε. Εκβιάστε τους, κύριε Υπουργέ. Μπο-
ρείτε να τους εκβιάσετε.

Εγώ δεν θέλω να κάνουµε µποϋκοτάζ στα προϊόντα τους. Λέω
να κάνουµε µποϋκοτάζ στην άποψή τους. ∆εν είµαστε ο τελευ-
ταίος τροχός της άµαξας. Είµαστε αυτοί που τους ταΐζουµε
άµεσα ή έµµεσα. Εγώ λέω άµεσα, γιατί έχω ζήσει στη Γερµανία.

Άρα, κύριε Υπουργέ, εσείς έχετε το µαχαίρι εσείς έχετε και το
καρπούζι. Από εµάς θα έχετε µία βοήθεια, αλλά θέλουµε µία
στάση συνεπή. Μην είστε –το επαναλαµβάνω- ο «κακοµοίρης»
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. ∆εν εννοώ εσάς, την Ελλάδα εννοώ.
Μην κάνετε την Ελλάδα «κακοµοίρη» της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Η Ελλάδα έχει Κυβέρνηση. Η Ελλάδα έχει εµάς που στηρίζουµε
κάθε συνεπή θέση και στάση, αλλά όχι φορολογική, φοροµπη-
χτική πολιτική, γιατί αυτό είναι λάθος.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να µην ξεχνάµε και τη
δικονοµική αρχή που ισχύει και στην πολιτική, για την ειρηνική
επίλυση των διαφορών, κύριε Βελόπουλε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί, κύριε Πρόεδρε, είπα να πά-
ρουµε τα όπλα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση αφού συµµετείχαν στο

εκπαιδευτικό Πρόγραµµα «Εργαστήρι της ∆ηµοκρατίας», που
οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι έξι µαθητές και µαθή-
τριες και ένας εκπαιδευτικός από το ∆ηµοτικό Σχολείο «Ι.Μ. ΠΑ-
ΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ».

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τώρα το λόγο έχει ο Μάγνητας κ. Παύλος Μαρκάκης, που θα
µπορούσα εκ του επωνύµου να υποθέσω ότι είναι και Μινωίτης,
αλλά πληροφορούµαι ότι προέρχεται από το Βόλο, εκ της Επι-
σκοπής ∆ηµητριάδος.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ µπροστά στους άλλους, βέβαια, είµαι φρέσκος Βουλευ-

τής και δεν µπορώ να φτάσω στο ύψος των συναδέλφων µου της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας, που προηγήθηκαν.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μεταφορικό είναι αυτό!
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, έχουµε πέντε µήνες σ’

αυτήν την Αίθουσα και από τη συνεχή παρουσία σας στα έδρανα
της Βουλής καταλαβαίνουµε –όπως καταλαβαίνει και όλος ο ελ-
ληνικός λαός και ανησυχεί γι’ αυτό- ότι το κορυφαίο ζήτηµα που
απασχολεί τη χώρα µας είναι η οικονοµία, όπως και οι πιέσεις και
οι επιθέσεις που δέχεται η χώρα µας, κυρίως, από την Ευρώπη.

Αυτούς τους πέντε µήνες βαρεθήκαµε να παρακολουθούµε
µία «κοκοροµαχία» µεταξύ ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας για το
ποιος φταίει για το χάλι της ελληνικής οικονοµίας, για το έλλειµα,
για το χρέος. ∆εν είδαµε δα και κανένα από τα µεγάλα κόµµατα
να αναλαµβάνει κάποια ευθύνη. Εσείς λέτε ότι φταίει η Νέα ∆η-
µοκρατία και η Νέα ∆ηµοκρατία λέει ότι φταίτε εσείς. Ο κόσµος
όµως λέει ότι φταίτε και οι δύο. Ας κάνουµε όµως ένα βήµα πα-
ραπέρα. Ο κόσµος ανησυχεί και περιµένει να δει τι θα γίνει.

Φυσικά, στραφήκατε στην Ευρώπη. Πήγατε εκεί για να σας
βοηθήσουν. Πήγατε στις Βρυξέλλες, στο Παρίσι, στη Μέρκελ της
Γερµανίας. Ωραίους συµµάχους έχουµε, κύριε Υπουργέ. Να τους
χαιρόµαστε! ∆εν ζει και ο θείος µου που σκοτώθηκε στον πόλεµο
µε τους Γερµανούς, θα έτριζαν τα κόκαλά του.

Ξέρετε τι λέει ο κόσµος στα καφενεία; Αυτοί που δεν µπόρεσαν
να µας κατακτήσουν µε τα όπλα το ’40, προσπαθούν να µας κα-
τακτήσουν µε το χρήµα. Μας έχουν άχτι, κύριε Υπουργέ. Θέλουν
τον εξευτελισµό της πατρίδας µας.

Υπάρχει µία δηµοσκόπηση που διενεργήθηκε από το ινστι-
τούτο της Γερµανίας και δηµοσιεύθηκε σε γερµανική εφηµερίδα,
που λέει ότι το 53% των Γερµανών εκτιµά ότι η Ευρωπαϊκή
Ένωση θα πρέπει, εάν χρειαστεί, να αποβάλει την Ελλάδα από τη
ζώνη του ευρώ και το 67% των ερωτηθέντων δήλωσε ότι οι Γερ-
µανοί δεν θέλουν η χώρα τους και άλλες χώρες της Ευρώπης να
βοηθήσουν οικονοµικά την Ελλάδα για να ξεπεράσει τη δηµο-
σιονοµική κρίση. Μας θέλουν οικονοµικά αδύναµους.

Ξέρετε καλά, κύριε Υπουργέ, ότι είµαστε καλοί οι Έλληνες,
αρκεί να µην «πάρουµε ανάποδες», αρκεί να µη θίξουν το φιλό-
τιµό µας. Εάν θέλει η κ. Μέρκελ να µας βγάλει από την Ευρω-
ζώνη, ας το κάνει. Αυτή θα χάσει. Θα κατρακυλήσει το ευρώ
έναντι του δολαρίου και εµείς θα ζούµε µε τις δραχµούλες µας.

Τουλάχιστον θα αυξηθεί και ο τουρισµός µας. Θα έρθουν και
τουρίστες από την Αµερική που έχουµε να τους δούµε χρόνια.
∆εν θα τους έχουµε και καµία υποχρέωση. Να πάρει πίσω τα υπο-
βρύχια, να µας δώσουν και τα δισεκατοµµύρια που δώσαµε. Έτσι
κι αλλιώς µας τα πήραν από το αεροδρόµιο και από τον ΟΤΕ
Φτιάχτηκαν αυτοί και εµάς µας βάζουν να δανειστούµε µε 6,5%.

∆ιάβαζα προχθές στα «ΝΕΑ» µία άποψη κορυφαίου Γερµανού
οικονοµολόγου από τη ∆ιαρκή Σύνοδο του ΟΗΕ, ο οποίος στη
συνέντευξη που παραχώρησε αναγνώριζε ότι η Γερµανία ευθύ-
νεται για την κρίση στην Ελλάδα.

Σήµερα όµως στην Ευρώπη χάθηκαν οι µεγάλοι ηγέτες.
Έχουµε έναν πρόεδρο που δεν τον ξέρει κανείς και έχει χαθεί
και το όραµα της ενωµένης Ευρώπης που τη διέκρινε η αλλη-
λεγγύη µεταξύ των λαών της. Χάθηκε η έννοια της ευρωπαϊκής
οικογένειας. Χάθηκε η έννοια της ενιαίας έκφρασης, της συµπε-
ριφοράς σαν ένα ενιαίο κράτος µε το ίδιο νόµισµα.

Αυτοί οι κλυδωνισµοί -να το θυµηθείτε- θα είναι η αρχή της διά-
λυσης του ευρωπαϊκού οικοδοµήµατος. ∆εν µπορεί ο ένας µέσα
στην ενωµένη Ευρώπη να δανείζεται µε 3%, άλλος µε 5%, άλλος
µε 6,5% και να µην υπάρχει ένας µηχανισµός, ένα ταµείο, δη-
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λαδή, που να προστατεύει τις χώρες από τους κερδοσκόπους.
Ας πάµε, λοιπόν, στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Εκεί, του-

λάχιστον, θα δανειστούµε µε χαµηλό επιτόκιο. Γιατί να τρέχουµε
και να έχουµε τρεις επόπτες και να µην έχουµε έναν από τους
τρεις; Έτσι κι αλλιώς οι εντολές, τα σκληρά και επώδυνα µέτρα
είναι προς την ίδια κατεύθυνση.

Και εσείς, όµως, µισόλογα και ηµίµετρα έχετε µέχρι τώρα.
Πείτε το καθαρά στον ελληνικό λαό. Να κάνουµε και µία σύ-
γκριση. Να πείτε, εάν δανειστούµε από την ελεύθερη αγορά, θα
έχουµε αυτό το επιτόκιο και αυτές θα είναι οι συνέπειες και τι
µέτρα θα πρέπει να πάρετε σ’ αυτήν την περίπτωση, όπως να
πείτε και τι θα πάθουµε εάν πάµε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο, τι επιτόκιο θα έχουµε εκεί και τι θα µας υποχρεώσουν να
κάνουµε.

Να µπορεί, λοιπόν, ο λαός να κάνει µία σύγκριση, γιατί µέχρι
τώρα ακούει φήµες, ακούει «ράδιο αρβύλα» και είµαι σίγουρος,
κύριε Υπουργέ, ότι οι Έλληνες θα επιλέξουν ίσως την πιο επώ-
δυνη λύση αρκεί να είναι υπερήφανοι και αξιοπρεπείς.

Έχουµε περάσει και πιο δύσκολες καταστάσεις και έχουµε επι-
βιώσει, αρκεί να ξέρουµε τί έχουµε να αντιµετωπίσουµε. Αφού
λέτε ότι έχουµε πόλεµο, να µας πείτε και ποιος είναι ο εχθρός, να
αρχίσουµε τα κατοχικά σαµποτάζ και να δείτε πώς τα µαζεύουν
πάλι οι Γερµανοί να φύγουν από την Ελλάδα.

Αυτή, κύριε Υπουργέ, η απαράδεκτη στάση απέναντι σ’ αυτό
το σοβαρό οικονοµικό πρόβληµα που αντιµετωπίζει η χώρα µας,
υπαγορεύεται σίγουρα από κερδοσκοπικά συµφέροντα και είναι
υποχρεωµένος και ο γερµανικός λαός και η Ευρωπαϊκή Ένωση
να τους ξεσκεπάσουν και να κλείσουν τα αυτιά τους στα «κίτρινα»
δηµοσιεύµατα.

∆εν θα περάσει πολύς χρόνος που θα αποκαλυφθεί η εµπλοκή
της Γερµανίας των αντιφάσεων στη διόγκωση του ελληνικού προ-
βλήµατος. Το σηµείωσαν ακόµα και οι «FINANCIAL TIMES», που
ανέφεραν σε άρθρο τους ότι η Γερµανία, όπως και οι άλλες
χώρες που είναι πλεονασµατικές, χρειάζεται να δεχθούν ότι απο-
τελούν µέρος του προβλήµατος. Εγώ θα προσέθετα ότι µε αυτά
που κάνουν εις βάρος της χώρας µας, θα µας βρουν µπροστά
τους πολύ γρήγορα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαρκάκη.

Το λόγο έχει ο κλασικός Αχαιός κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακό-
πουλος.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, το οικονοµικό σύστηµα της χώρας ως µοντέλο όπου
στήθηκε στη λογική του καπιταλισµού διανοµής, διανοµής του
εξωτερικού χρέους το οποίο προέρχεται από συνεχή δάνεια, έχει
φθάσει στο τέλος του.

Αυτός ο εξωτερικός δανεισµός, έδωσε πλούτο σε µία µετα-
πρατική αεριτζίδικη ελληνική οικονοµική ολιγαρχία, οι δυνάµεις
της οποίας, σήµερα, αισθάνονται δέος µπροστά στη δυναµική
που έχουν οι παγκόσµιοι κολοσσοί κερδοσκοπίας, οι οποίοι κερ-
δίζουν ακόµα και από το δανεισµό µας αυτήν τη στιγµή µε τα
υψηλά επίπεδα επιτοκίων.

Η µεγάλη αυτή σύγκρουση ΗΠΑ και Ευρώπης έχει αυτήν τη
στιγµή ένα ρήγµα στο οποίο ασκούνται οι πιέσεις και προκύπτουν
οι κραδασµοί, που λέγεται Ελλάδα ως επιφαινόµενο, αλλά στην
ουσία είναι η απευθείας σύγκρουση µεταξύ ΗΠΑ και Γερµανίας
που δεσπόζει στην ευρωπαϊκή ήπειρο.

Εµείς, έχουµε εξαντλήσει οριστικά τη δυνατότητα εσωτερικού
δανεισµού. Γι’ αυτό και τα µέτρα που λαµβάνει η Κυβέρνηση για
να συγκεντρώσει χρήµατα στο εσωτερικό της χώρας ενέχουν το
ενοχικό στοιχείο της διαχείρισης, κυρίως. ∆εν αποτελούν τη λύση
και οριακά εξανεµίζονται µέσα στη δίνη των αναγκών για συνεχή
δανεισµό, δανεισµό για να πληρώσουµε χρέη.

Απέναντι σ’ αυτό το πρόβληµα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση την
οποία ασκεί ο ΛΑΟΣ ελλείψει δυναµικής από τη Νέα ∆ηµοκρατία
απαιτεί συγκεκριµένη στάση, τη στάση της λεγόµενης εποικο-
δοµητικής αντιπολίτευσης. ∆ηλαδή αναµέτρηση µε τα κυβερνη-
τικά µέτρα, µε δικές µας προτάσεις και αντίµετρα εναλλακτικά
για να µην είναι µονοµερής, ετεροβαρής η κατεύθυνση των απο-

φάσεων της Κυβέρνησης εις βάρος των λαϊκών στρωµάτων και
των παραγωγικών δυνάµεων.

Εµείς, κατευθυνθήκαµε στη λογική της διαµόρφωσης ενός
εθνικού µετώπου οικονοµικών συµφερόντων υπερασπιζόµενοι
την παραγωγή, τους Έλληνες εργαζόµενους, τις ελληνικές δυ-
νάµεις που µπορούν να ανατρέψουν τη δυσµενή εξέλιξη. Γι’ αυτό
και ζητάµε να υπάρξουν µέτρα παραγωγικής πρωτοβουλίας και
ανάπτυξης, θεωρώντας ότι τα εισπρακτικά µέτρα και τα διαχει-
ριστικά, είναι αυτήν τη στιγµή απλά η αναγνώριση ότι κάποιες
µερίδες του λαού είχαν -για να εξασφαλίστεί η συµµετοχή τους
και η συνενοχή τους -κάτι τι περισσότερο από το κλεπτοκρατικό
σύστηµα των δυνάµεων που αφαίµαξαν ως εθνικοί προµηθευτές
ή εθνικοί κατασκευαστές –αφαιρώντας τον όρο εθνική στη συ-
νέχεια, γιατί δεν τους εκφράζει µιας και είναι κοσµοπολίτες, όπως
εκφράστηκε πρόσφατα και µε την ιθαγένεια και µε άλλες επιλο-
γές- για να οδηγηθεί αυτή η χώρα σ’ αυτό που εύστοχα ο συνά-
δελφος κ. Κοραντής αποκάλεσε χορό. Χορός οικονοµικής
λεηλασίας και µεθοδευµένης στόχευσης στην οποία επάνω λο-
γική πάνε να φορτώσουνε και εθνικές συνέπειες.

Εµείς, λοιπόν, απέναντι στην ανάγκη να υπάρξουν φθηνότεροι
δανεισµοί είπαµε ότι είµαστε στο πλευρό της Κυβέρνησης και θα
πρέπει να πιεστεί η Ευρώπη για να δείξει έµπρακτη αλληλεγγύη.
∆εν ζητήσαµε χάρισµα από κανέναν. Πίεση να πέσουν τα επιτό-
κια ζητήσαµε. Και δεν είπαµε ότι δεν υπάρχουν χρήµατα στον
κόσµο, υπάρχουν κοράκια έτοιµα σε όλη την ανθρωπότητα, µε τα
funds, είναι γνωστό, αυτές οι οµάδες οι οποίες κερδοσκοπούν.

Εµείς, απέναντι στη Γερµανία, ειδικά έχουµε την ιστορική απαί-
τηση να αναγνωρίσει ότι αυτά που κέρδισε από το ’50 και µετά
και το αποκαλούσε πλεόνασµα, ήταν η άνιση ανταλλαγή των φθη-
νών αγροτικών µας προϊόντων που πήγαιναν στη γερµανική
αγορά, σε αντάλλαγµα των πολύ ακριβών δικών τους τεχνολογι-
κών επιτευγµάτων σε ηλεκτρικές συσκευές, αυτοκίνητα κ.λπ..

Αν, λοιπόν, απέναντι σ’ αυτό το φαινόµενο, εµείς, σταθούµε
παθητικοί, αν δεν ορθώσουµε ανάστηµα, εάν δεν ξεκαθαριστεί
στη γερµανική πλευρά ότι δεν µπορεί µε 120.000.000.000 ευρώ
εµπορικό πλεόνασµα, έχοντας µε την Ελλάδα συναλλαγές από
τις οποίες έχει κέρδη ετησίως πάνω από 8.000.000.000–γιατί
αυτοί παίρνουν από την Ελλάδα πάνω από 10.000.000.000 και
αυτές είναι οι επίσηµες συναλλαγές, δεν αφορούν τις επιχειρή-
σεις τους που δραστηριοποιούνται εντός χώρας- γιατί εµείς
έχουµε εξαγωγές στη Γερµανία µόλις 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Εάν, λοιπόν, η Γερµανία στέκεται απέναντί µας µε τέτοια ιστο-
ρική ανευθυνότητα θέλοντας να κατεβάσει ακόµα περισσότερο
την αξία του ευρώ για να δυναµώσει την εξαγωγική της πολιτική,
δυναµιτίζει τη συνοχή της Ευρωπαϊκής Ένωσης και σε πολιτικό
επίπεδο και σε οικονοµικό µακροπρόθεσµα -γιατί άµεσα αυτή
επωφελείται- µακροπρόθεσµα, όµως, σπάζοντας την οικονοµική
συνοχή της Ευρωπαϊκής Ένωσης διαµορφώνει τους όρους της
δικής της συντριβής. ∆ηλαδή µε την πύρρεια νίκη την οποία εξα-
σφαλίζει η Γερµανία, δεν την οδηγεί τελικά σε θετικά αποτελέ-
σµατα.

Έτσι, λοιπόν, οι Έλληνες καταναλωτές και οι Έλληνες εργα-
ζόµενοι στην Γερµανία αισθανόµαστε προδοµένοι. Οι µεν εργα-
ζόµενοι Έλληνες στη Γερµανία -γιατί αυτήν τη στιγµή έχοντας
προσφέρει δισεκατοµµύρια ώρες εργασίας οι οποίες έφτιαξαν
το γερµανικό θαύµα- νοιώθουν ότι περιφρονούνται από ένα νέο
οικονοµικό ρατσισµό. Και οι Έλληνες καταναλωτές, γιατί η γερ-
µανική πλευρά δεν έχει ευρωπαϊκές τιµές στην ελληνική κατα-
νάλωση, αλλά έχει ειδικές αυξηµένες τιµές κλοπής. Κλέβουν,
λοιπόν, από τους Έλληνες πουλώντας ακριβά, ελέγχοντας την
αγορά µε τα πολυκαταστήµατά τους και διαµορφώνοντας τους
δικούς τους όρους.

Συγκρουόµαστε µε αυτές τις λογικές, τις αποκαλύπτουµε και
θα πάρει ραγδαίες εξελίξεις το φαινόµενο οικονοµικής αναµέ-
τρησης µε συνέπειες και για τους Γερµανούς, εάν η άλλη πλευρά
δεν συνειδητοποιήσει ότι αυτήν τη στιγµή δεν της ζητάµε να µας
χαρίσει τίποτα πέρα από τις κατοχικές αποζηµιώσεις για τις κα-
ταστροφές και την επιστροφή των κλεµµένων τα οποία παραµέ-
νουν στη διαπραγµάτευση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. Εµείς από τη Γερµανία ζητάµε
αυτήν τη στιγµή, ας κατεβάσει έστω και τη ρητορική της, η οποία
είναι ρητορική ∆’ Ράϊχ και να ξέρετε ότι αυτό το Ράϊχ θα διαµελι-
στεί από πολλούς περισσότερους από ότι το προηγούµενο

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Χρυσανθακόπουλο.

Το λόγο έχει ο κ. Άδωνις-Σπυρίδων Γεωργιάδης και εγώ δεν
έχω φιλόφρονες εισαγωγικούς χαρακτηρισµούς, διότι η προσω-
πικότητά του, περίπου, µου το αποκλείει.

Συνεπώς, κύριε Γεωργιάδη, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ–Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κύριε Υπουργέ, να βάλουµε λίγο τα πράγµατα στη θέση τους

για να καταλάβουµε σε ποιο σηµείο βρισκόµαστε. Έχουµε όλοι
τεράστιες ευθύνες για την κατάσταση στην οποία έχει, δυστυ-
χώς, βρεθεί η χώρα µας. Έχουµε ευθύνες, διότι εδώ και πάρα
πολλά χρόνια έπρεπε να έχουµε λάβει συγκεκριµένα µέτρα, τα
οποία τώρα λαµβάνουµε, ίσως µερικά από αυτά κατόπιν της πιέ-
σεως της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και µάλιστα αυτό που µου κάνει
ιδιαιτέρως µεγάλη εντύπωση, κύριε Υπουργέ, είναι η δήλωση κυ-
βερνητικών στελεχών και του κυρίου Πρωθυπουργού ότι αυτά
τα µέτρα τα οποία λαµβάνετε είναι εκτός του ιδεολογικού τόπου
του ΠΑΣΟΚ. ∆ηλαδή είναι εκτός ιδεολογικού τόπου του ΠΑΣΟΚ
να παγώσουν επιτέλους τις προσλήψεις στο ελληνικό δηµόσιο;
Είναι εκτός ιδεολογικού τόπου του ΠΑΣΟΚ να σταµατήσουµε,
επιτέλους, τις σπατάλες στο ελληνικό δηµόσιο; Είναι εκτός του
ιδεολογικού τόπου του ΠΑΣΟΚ να βάλουµε, επιτέλους, µία τάξη
στα δηµόσια οικονοµικά µας;

Αυτά, όλα, είναι µέτρα, αυτές όλες είναι αποφάσεις που θα
έπρεπε, κύριε Πρόεδρε, να λαµβάνει η πατρίδα µας από µόνη
της χωρίς καµµία έξωθεν πίεση, µόνο και µόνο γιατί θέλουµε να
φτιάξουµε µία Ελλάδα όπως της αξίζει και όπως την ονειρευό-
µαστε. Αυτό, λοιπόν, είναι το ένα σκέλος του προβλήµατος, ότι
έχει έρθει η ώρα και αυτή η κρίση µας δίνει, ίσως, την ευκαιρία
να βάλουµε σε τάξη τα πράγµατα του οίκου µας, να καταλάβουµε
ότι δεν µπορούµε να συνεχίσουµε να ζούµε µε τον τρόπο που
ζούσαµε και να σοβαρευτούµε όλοι.

Και εδώ, κύριε Υπουργέ, πρέπει να σας πω ότι και εσείς ο ίδιος
φέρετε ένα µικρό τµήµα, δεν είστε φυσικά ο κύριος υπεύθυνος
αυτής της κρίσης, διότι η δυσανεξία του να λαµβάνετε γρήγο-
ρες αποφάσεις, έχει ήδη στοιχίσει πάρα πολλά λεφτά στο ελλη-
νικό δηµόσιο, όπως παραδείγµατος χάρη ένα µήνα σας πήρε να
αποφασίσετε ότι, τελικά, δεν θα µας βάλετε να γράφουµε στις
φορολογικές µας δηλώσεις, τις καταθέσεις µας και αυτόν τον
ένα µήνα έφυγαν από την Ελλάδα 10.000.000.000 ευρώ. Φταίτε
εσείς προσωπικά.

Αν επιµείνετε σε αυτό που κυκλοφορεί για τον τρόπο τεκµη-
ρίου του ακινήτου στην Ελλάδα εδώ θα είµαστε -όπως τώρα για
τα 10.000.000.000 και χαµογελάτε, γιατί ξέρετε ότι έχουµε δίκιο-
και δεν θα χαµογελάτε, αλλά θα κλαίµε όλοι µαζί για την κατάρ-
ρευση της αγοράς ακινήτων που θα φέρουν τα φορολογικά
µέτρα που έχετε εισηγηθεί.

Επαναλαµβάνω, όµως, ότι αυτή είναι η µια πλευρά του νοµί-
σµατος. Η άλλη πλευρά του νοµίσµατος που ζούµε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι επιτέλους αποδεικνύεται κάτι που
πολλοί από εµάς το ξέραµε, αλλά κανείς δεν µας άκουγε, ότι η
Ευρωπαϊκή Ένωση είναι µια φενάκη είναι ένα φάντασµα, είναι
κάτι που νοµίζουµε ότι υπάρχει.

Πολλοί συµπολίτες µας, κύριε Πρόεδρε, τις τελευταίες δεκα-
ετίες, τα τελευταία χρόνια νοµίζανε και άκουγα απόψεις του
τύπου «έλα µωρέ δεν θα γίνει ποτέ πόλεµος µε την Τουρκία. Εί-
µαστε ευρωπαϊκή χώρα εάν γίνει πόλεµος θα έρθουν οι Ευρω-
παίοι να µας σώσουν», όπως την νύχτα των Ιµίων παραδέχθηκε
ο κ. Σηµίτης ότι έπαιρνε τηλέφωνο τους Αρχηγούς κρατών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και δεν έβγαιναν ούτε στην γραµµή.

Πρέπει, λοιπόν, να το πάρουµε απόφαση. Ευρωπαϊκή Ένωση
δεν υφίσταται καθόλου. Υπάρχει µόνο µια ζώνη ελευθέρων συ-
ναλλαγών ανεξαρτήτων και κυριάρχων κρατών. Και αυτό που
είναι ακόµη πιο επίφοβο, είναι ότι δεν το έχουµε συνειδητοποιή-

σει. Και πάµε σε αυτήν την ζώνη –που είναι µια απλή ζώνη ανε-
ξαρτήτων και ελευθέρων συναλλαγών- και παραχωρούµε διά
συνθηκών όπως αυτή της Λισαβόνας, µεγάλα τµήµατα της εθνι-
κής µας κυριαρχίας, ενώ όταν έχουµε ανάγκη, η Ευρωπαϊκή
Ένωση στην πραγµατικότητα δεν είναι παρούσα.

Και κλείνω -για να µην καταχραστώ το χρόνο- µε την ουσία του
θέµατος. Εάν απλώς το πρόβληµα που ζούµε τώρα ήταν πρό-
βληµα δηµοσιονοµικής τάξης της Ελλάδος, δεν θα ήταν αυτό,
κύριε Πρόεδρε, µεγάλο πρόβληµα για την Ευρωπαϊκή Ένωση. Η
Ελλάδα δεν είναι τόσο µεγάλο οικονοµικό µέγεθος για την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, για να µπορεί κανείς να πει ότι, πράγµατι, µια
αταξία στην Ελλάδα θα µπορούσε να συµπαρασύρει µια ακµαία
Ευρώπη.

Αυτό που ζούµε τώρα είναι το έλλειµµα ηγεσίας της Ευρώπης.
Και αυτό, κύριε Υπουργέ, σας καλούµε να θέσετε στους Ευρω-
παίους εταίρους µας και δη στους Γερµανούς. Τι έχει συµβεί; Η
Γερµανία που είναι ο φυσικός ηγέτης της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
ο µεγάλος κερδισµένος της Ευρωπαϊκής Ένωσης -διάβαζα προ-
χθές στον «ECONOMIST»- έχει τα τελευταία χρόνια µε το ευρώ
τα µεγαλύτερα εµπορικά πλεονάσµατα, που είχε αυτή η χώρα
από τον Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο.

Αυτή η χώρα, λοιπόν, που είναι ο φυσικός ηγέτης της Ευρώπης
και που είναι ο µεγάλος ωφεληµένος από την Ευρωπαϊκή Ένωση
και από το ευρώ, θέλει να έχει τα οφέλη του ευρώ και τα οφέλη
της ηγεσίας, αλλά δεν θέλει, κύριε Υπουργέ –και αυτό πρέπει να
τους το πείτε κατάµουτρα- να αναλάβει τις ευθύνες της ηγεσίας.
∆ιότι η ηγεσία δεν έχει µόνο οφέλη, έχει και ευθύνη. Εάν, λοιπόν,
η Οµοσπονδιακή ∆ηµοκρατία της Γερµανίας πιστεύει στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, είναι παντελώς αδιανόητο, να θεωρεί ότι µια
χώρα-µέλος του ευρώ µπορεί να βρίσκεται στο έλεος των διε-
θνών αγορών.

Θα ήταν για να πω το ιστορικό ανάλογο –και θα ήθελα να µας
δώσετε και µια απάντηση- εάν παραδείγµατος χάρη σήµερα η
πολιτεία της Καλιφόρνιας, που είναι µια πολιτεία φαντάζοµαι το
γνωρίζετε παντελώς χρεοκοπηµένη, έβγαινε να δανειστεί για να
καλύψει το έλλειµµά της στις διεθνείς αγορές, χωρίς την εγ-
γύηση της Οµοσπονδιακής Τράπεζας των Ηνωµένων Πολιτειών
της Αµερικής. Αυτό στην ουσία κάνει η Οµοσπονδιακή ∆ηµο-
κρατία της Γερµανίας στην Ελλάδα. Αφού µας πήρε τα πάντα,
τώρα που την χρειαζόµαστε, κύριε Πρόεδρε, µας λέει κόψτε το
λαιµό σας.

Σε αυτήν τη θρασεία πρόκληση της Γερµανίας η ιστορική απά-
ντηση της Ελλάδος πρέπει να είναι µια. Εάν η Γερµανία θέλει να
υπάρχει Ευρωπαϊκή Ένωση, θα πρέπει να αναλάβει τις ευθύνες
της ηγεσίας, αν δεν θέλει, η απάντηση της Ελλάδας είναι µια
«υπάρχουν και αλλού πορτοκαλιές που κάνουν πορτοκάλια».

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Γεωργιάδη.

Θέλω να σηµειώσω ότι η εισαγωγική παρατήρησή σας, σχε-
τικά µε τις αµέλειες της Ελλάδος, µου θύµισε και θέλω να το ανα-
κοινώσω στο Σώµα, ότι παρεβιάσθη κατά τη φρασεολογία ή
ορολογία των νοµικών µια αξιωµατική αρχή του δικαίου που ορί-
ζει συµπεριφορές και εφαρµόζεται σε πολλές περιπτώσεις -όπως
παραδείγµατος χάρη στη διοίκηση αλλοτρίων- που λέει ότι δεν
έπραξε κατά κρίσιν εύφρονος ανθρώπου επιδεικνύοντος την εν
τοις ιδίοις επιµέλειαν. Ήθελα να το φέρω στη συζήτηση για
εµπλουτισµό µε µια νοµική υπόγευση.

Το λόγο έχει ο κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης ο εκ Θεσσαλονίκης
Βουλευτής µε το µωραΐτικο επώνυµο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Και δη, όχι οποιοδήποτε µω-
ραΐτικο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με το εµβληµατικότατο
επώνυµο.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ένα αµείλικτο ερώτηµα,
πόσο ακριβά πληρώνουµε την ευρωπαϊκή αλληλεγγύη;

Εκλιπαρούµε τους ισχυρούς της Ευρώπης έστω και για πολι-
τική στήριξη, προκειµένου να αντιµετωπίσουµε το τεράστιο δη-
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µοσιονοµικό χρέος, όταν αυτοί οι ίδιοι οι ισχυροί εταίροι µας γνω-
ρίζουν ότι µεγάλο µέρος του δηµοσιονοµικού µας ελλείµµατος,
προέρχεται από την αγορά στρατιωτικών εξοπλισµών ύψους
πολλών εκατοµµυρίων ευρώ, που προµηθευόµαστε από αυτές
τις ίδιες χώρες που µας στήνουν τώρα στον τοίχο λόγων των ελ-
λειµµάτων µας.

Για του λόγου το αληθές η Κυβέρνηση προσανατολίζεται στην
αγορά έξι φρεγατών από την Γαλλία ύψους 2.500.000.000 ευρώ.
Η Ελλάδα είναι ο δεύτερος καλύτερος πελάτης µετά την Τουρ-
κία της γερµανικής βιοµηχανίας όπλων. ∆ύο δισεκατοµµύρια
έχουν δοθεί για οπλικά συστήµατα και όπλα εν µέσω της χειρό-
τερης οικονοµικής κρίσης που περνάει η χώρα τα τελευταία χρό-
νια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ενώ υπάρχει ευρωπαϊκή οδηγία
που επιβάλλει σε περιπτώσεις, εξαγωγής όπλων να εξετάζονται
οι οικονοµικές δυνατότητες των χωρών που τα αγοράζουν, ενώ
υπάρχουν γερµανικοί κανόνες που ισχύουν για τις εξαγωγές
όπλων σύµφωνα µε τις οποίες θα έπρεπε να είχαν απαγορευθεί
εξαγωγές των διαστάσεων αυτών προς την Ελλάδα και την Τουρ-
κία, το 4,3% του Ακαθαρίστου Εθνικού Προϊόντος της Ελλάδος
δαπανάται για εξοπλιστικά προγράµµατα

Εν τούτοις η γερµανική Κυβέρνηση σκοπίµως αγνοεί τις οδη-
γίες αυτές, όταν πρόκειται για αγορά εξοπλισµών παύει η Ελ-
λάδα να είναι υπό καθεστώς πτωχεύσεως. Όποιος αναρωτιέται
γιατί η Ευρωπαϊκή Ένωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν πιέ-
ζει σθεναρά την υποψήφια προς ένταξη Τουρκία να προσφύγει
στο ∆ιεθνές ∆ικαστήριο της Χάγης για το θέµα του Αιγαίου, µπο-
ρεί ο καθένας να το αντιληφθεί ,αν ρίξει µια µατιά στις εξαγωγές
οπλικών συστηµάτων.

Η χώρα µας δαπανά ετησίως 4.000.000.000 ευρώ για εισαγω-
γές στρατιωτικού εξοπλισµού. Πρόκειται για επενδύσεις «µα-
µούθ» µε χρήµατα των Ελλήνων πολιτών, χρηµατοδοτείται η
πολεµική βιοµηχανία των ισχυρών χωρών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης.

Γιατί λοιπόν, να προχωρήσει η κοινή ευρωπαϊκή αµυντική πο-
λιτική; Και δεν είναι µόνο αυτή. Θα έπρεπε να υπάρχει κοινή οι-
κονοµική πολιτική και κοινή εξωτερική πολιτική, ότι ακριβώς δεν
µπόρεσε να κάνει η Ενωµένη Ευρώπη.

Τέλος, τεράστια οικονοµικά συµφέροντα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, και τεράστια η υποκρισία απέναντι σε µια χώρα που
πιέζεται ασφυκτικά και λοιδορείται για τα οικονοµικά της αδιέ-
ξοδα, αλλά παράλληλα πιέζεται εξίσου ασφυκτικά να προβεί σε
αγορές «µαµούθ» στρατιωτικών εξοπλισµών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κολοκοτρώνη.

Παρακαλείται ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπα-
κωνσταντίνου να απαντήσει στους επερωτώντες συναδέλφους.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία και κύριοι Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού, πράγµατι, η χώρα µας έχει δεχθεί µια έντονα αρνητική δη-
µοσιότητα στα διεθνή µέσα µε αφορµή την οικονοµική και,
κυρίως, τη δηµοσιονοµική της κατάσταση, µε αφορµή την κατά-
σταση των δηµοσιονοµικών στατιστικών της, µε αφορµή τις δια-
δοχικές αποτυχίες των τελευταίων χρόνων, να πετύχει τους
δηµοσιονοµικούς στόχους που έχει θέσει.

Πολύ συχνά βρίσκεται στο επίκεντρο αρνητικών δηµοσιευµά-
των και αναφορών, που επιδεινώνουν την ήδη πληγωµένη αξιο-
πιστία µας, ως χώρα και ως οικονοµία. Αρνητικές αναφορές στην
Ελλάδα, που επηρεάζουν –βέβαια δεν ευθύνονται, αλλά επηρε-
άζουν σίγουρα- τις εξελίξεις στις αγορές οµολόγων και στο κό-
στος δανεισµού της χώρας.

Είναι αυτή η εικόνα που παρουσιάζεται, µια εικόνα που ται-
ριάζει στη χώρα µας; Προφανώς, όχι. Είναι αυτή µία κατάσταση
που αντέχουµε ως χώρα; Επίσης, προφανώς, όχι. Είναι λόγος για
να αντιδράσουµε έντονα, να κινηθούµε, για να ανατρέψουµε
αυτήν την εικόνα; Προφανώς, ναι και αυτό ακριβώς κάνουµε.

Αυτό κάνουµε, δουλεύοντας πολύ εντατικά προς όλες τις κα-
τευθύνσεις, για την αποκατάσταση του ονόµατος της χώρας µας

στο διεθνές περιβάλλον, για την αποκατάσταση του κύρους, της
αξιοπιστίας της χώρας, που είναι πια τρωτή από τις πολιτικές και
οικονοµικές επιλογές της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας,
από το 2004 µέχρι και τώρα µάλιστα, µέχρι την τελευταία εργά-
σιµη ηµέρα της προηγούµενης κυβέρνησης.

Θυµίζω ότι στις 2 Οκτωβρίου, µερικές µέρες πριν τις εκλογές,
η προηγούµενη κυβέρνηση έκανε την τραγική για τη χώρα επι-
λογή να στείλει δεδοµένα, στοιχεία στην Ευρωπαϊκή Ένωση, µε
τη σφραγίδα της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, που απέκρυπταν το
πραγµατικό µέγεθος του ελλείµµατος. Ήταν η τελευταία πράξη
σε µια σειρά αστοχιών, ανεύθυνων πράξεων, παραλείψεων, αλλά
και συγκεκριµένων πολιτικών επιλογών, σε βάρος του ονόµατος,
του κύρους και της αξιοπιστίας της ελληνικής οικονοµίας και της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, γενικότερα.

Ήταν η τελευταία πράξη σε µια εξαετή διαδροµή, που οδή-
γησε τη χώρα µας από την εικόνα που είχε στον κόσµο το 2004,
µε τους Ολυµπιακούς Αγώνες, τα έργα, την ανάπτυξη, σε µία ει-
κόνα του «µαύρου» πρόβατου, µια εικόνα του µεγάλου προβλή-
µατος της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Σε µια Ελλάδα που
παρακολουθείται από τα διεθνή µέσα και τις διεθνείς αγορές,
όσο καµµία άλλη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µία Ελλάδα
που γίνεται πρωτοσέλιδο σε παγκόσµιας κυκλοφορίας εφηµερί-
δες, µε αρνητικές αναφορές για ειδήσεις, που σε άλλες συνθή-
κες δεν θα απασχολούσαν καν τις ελληνικές εφηµερίδες.

Είναι, λοιπόν, σήµερα, τα διεθνή µέσα και οι εταίροι µας στην
Ευρωπαϊκή Ένωση µε το βλέµµα στραµµένο προς την Ελλάδα.
Αυτήν φορά, όχι γιατί δεν πιστεύουν τα µάτια τους για το θαύµα
της Ελλάδας, όπως έκαναν το 2004, αλλά γιατί απλώς, δεν πι-
στεύουν τους Έλληνες. Φοβούνται ότι, για άλλη µια φορά, η Ελ-
λάδα και οι Έλληνες θα τους κοροϊδέψουν, όπως έκαναν τα
τελευταία πέντε χρόνια. Φοβούνται ότι το ελληνικό κράτος δεν θα
καταφέρει να λύσει το οικονοµικό του πρόβληµα, αφού επί πέντε
χρόνια έγραφε και στη συνέχεια έστελνε Προγράµµατα Σταθε-
ρότητας και Ανάπτυξης, τα οποία επί πέντε χρόνια απέτυχε απο-
λύτως να εφαρµόσει. Φοβούνται ότι δεν θα καταφέρει να
διαχειριστεί τα ελλείµµατα του, δεν θα καταφέρει να µειώσει το
έλλειµµα, δεν θα καταφέρει να ελέγξει το χρέος. Και βέβαια, οι
επενδυτές, που κρατούν ελληνικά οµόλογα, φοβούνται ότι θα χά-
σουν τα χρήµατά τους.

∆υστυχώς, η επιτήρηση, στην οποία βρίσκεται η χώρα µας, δεν
είναι απλώς τριπλή. ∆εν είναι, δηλαδή, η Ευρωπαϊκή Ένωση, η
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα και µε την τεχνογνωσία του, το ∆ιε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο. Είναι τετραπλή, γιατί πιο αυστηρή επι-
τήρηση από όλους ασκείται από τις διεθνείς αγορές, από τους
πιστωτές και τους εντολοδόχους τους.

Σίγουρα, όλα αυτά έχουν µία πολύ µεγάλη δόση υπερβολής.
∆εν υπάρχει αµφιβολία γι’ αυτό. Και µέσα σε όλα αυτά, προφα-
νώς, πολλοί επωφελούνται, κερδοσκοπούν σε βάρος της χώρας.
Έχουµε αναφερθεί σ’ αυτό πάρα πολλές φορές και έχουµε κι-
νήσει και διαδικασίες και σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Κερδοσκοπούν σε βάρος της Ελλάδας και, βεβαίως, παίζουν
παιχνίδια και ευρύτερα σε βάρος του ευρώ. ∆ηµιουργούν πρό-
σθετες πιέσεις. Τροφοδοτούν πρόσθετες επιθέσεις. Μέσα σ’ ένα
φαύλο κύκλο, έχουµε ειδήσεις που ανεβάζουν τα spreads, η άνο-
δος των spreads γίνεται είδηση, η οποία παράγει περαιτέρω ει-
δήσεις κ.ο.κ.. Είδαµε, χθες, για παράδειγµα, πώς µία ανύπαρκτη
είδηση περί υποτιθέµενης προσφυγής της χώρας στο ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο το τριήµερο του Πάσχα –εµείς σκοπεύουµε
να σουβλίζουµε αρνί εκείνο το τριήµερο- είχε ως αποτέλεσµα την
εκτίναξη των spreads µέσα σε µία ηµέρα, σε πρωτόγνωρα επί-
πεδα.

Πολύ σωστά, αναφερθήκατε στο γεγονός ότι η Ελλάδα δεν
είναι η µόνη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης που έχει πρόβληµα.
∆εν είναι η µόνη που βρίσκεται σε δύσκολη δηµοσιονοµική κα-
τάσταση. Κι όσο περνάει ο καιρός, βλέπουµε και κραταιές χώρες
να έχουν σηµαντικά δηµοσιονοµικά ελλείµµατα. Το χρέος έχει
ανέβει συνολικά πάρα πολύ για την Ευρωζώνη.

Όµως, δυστυχώς, απ’ όλες τις χώρες της Ευρωζώνης και απ’
όλες τις χώρες που έχουν υπογράψει το Σύµφωνο Σταθερότη-
τας, µόνο η Ελλάδα είναι αυτή που δεν καταφέρνει να περιορίσει
τα ελλείµµατα της και συστηµατικά, από το 2004 έχει υπερβο-
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λικό έλλειµµα, παραβιάζοντας το Σύµφωνο Σταθερότητας κάθε
χρόνο. Μόνο η Ελλάδα δεν έχει καταφέρει σε καλές περιόδους
να ελέγξει το χρέος της. Μόνο η Ελλάδα έχει µπει δύο φορές –
αυτό έγινε την τελευταία πενταετία- στο πιο αυστηρό καθεστώς
δηµοσιονοµικής επιτήρησης, το περίφηµο 124.9 ή126.9 µε τη
Συνθήκη της Λισαβόνας. Μόνο η Ελλάδα δεν κατάφερε να µετα-
τρέψει τους υψηλούς ρυθµούς ανάπτυξης σε έσοδα για το κρά-
τος την τελευταία πενταετία και «συµµάζεµα» των δηµοσίων
οικονοµικών της. Μόνο η Ελλάδα άλλαξε µεθοδολογίες, για να
καλύψει τη µείωση του ελλείµµατος, όπως κάναµε το 2004 δυ-
στυχώς, µε τη Νέα ∆ηµοκρατία.

∆υστυχώς, όλα αυτά έχουν καταγραφεί στο ιστορικό της
χώρας µας. Όλα αυτά τα έχουν δει οι διεθνείς µας εταίροι, τα
γνωρίζουν και δυστυχώς, γνωρίζουν µε πολύ συγκεκριµένες λε-
πτοµέρειες τα πρόσωπα, τις ηµεροµηνίες, τα γεγονότα.

Λυπάµαι που δεν µπορώ, ως Υπουργός Οικονοµικών, να µετα-
φέρω σε αυτήν την Αίθουσα τα όσα µου έχουν µεταφερθεί το τε-
λευταίο πεντάµηνο, σχετικά µε την προηγούµενη ελληνική
κυβέρνηση.

∆εν ζούµε µόνοι µας, ζούµε µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Εί-
µαστε χώρα-µέλος της Ευρωζώνης µε συγκεκριµένες υποχρεώ-
σεις, όπως και όλοι οι άλλοι, υποχρεώσεις διαφάνειας, παροχής
πληροφορίας προς τους εταίρους µας. Και βέβαια, ζούµε σε µία
εποχή, όπου η πληροφορία, η είδηση ή το γεγονός δεν µένουν
«κλειδωµένα» στα γεωγραφικά όρια της χώρας µας. Θα ήταν,
ίσως, βολικό να µπορούσαµε να κάνουµε ένα απόλυτο διαχωρι-
σµό, άλλα να λέµε µέσα, άλλα να λέµε έξω. Κάποιοι το επιχείρη-
σαν. ∆εν γίνεται αυτό. Είµαστε σε ένα παγκόσµιο χωριό και τα
νέα κυκλοφορούν πάρα πολύ γρήγορα και τα κακά νέα ακόµη
πιο γρήγορα.

Και δυστυχώς, όλοι όσοι γνωρίζουν τα γεγονότα που σχετίζο-
νται µε τα δηµοσιονοµικά στατιστικά στην Ελλάδα, αναρωτιού-
νται και δικαίως: δεν υπάρχουν κανόνες σ’ αυτήν τη χώρα; ∆εν
υπάρχει κράτος δικαίου; ∆εν υπάρχει δικαιοσύνη; ∆εν υπάρχουν
ευθύνες; ∆εν τιµωρείται ποτέ κανείς και για τίποτα;

Αυτά τα ερωτήµατα –σας θυµίζω- είναι και ερωτήµατα των Ελ-
λήνων πολιτών. ∆εν τα ρωτούν µόνο οι ξένοι εταίροι µας. Είναι
αυτά που δείχνουν µε κάθε τρόπο την απαξίωση της πολιτικής. Κι
είναι από τους βασικούς λόγους που εµείς προχωρήσαµε και
στην πρόταση που κάναµε για σύσταση εξεταστικής επιτροπής,
σχετικά µε τα δηµοσιονοµικά στοιχεία.

Ξέρω ότι διαφωνείτε, αλλά εγώ πρέπει να σας πω ξανά ότι δεν
πρέπει το Ελληνικό Κοινοβούλιο να έχει απολύτως κανένα πρό-
βληµα στο να κάνει παρόµοια ερωτήµατα και να ζητά να βγει
στην επιφάνεια η πραγµατικότητα. Γιατί, δυστυχώς, αυτή η πραγ-
µατικότητα είναι γνωστή σε όλο τον κόσµο κι εµείς δεν µπορούµε
να στρουθοκαµηλίζουµε και να «κρύβουµε το κεφάλι µας µέσα
στην άµµο». ∆εν ωφελεί σ’ αυτήν την κρίσιµη στιγµή για τον τόπο,
αντί να κοιτάξουµε να τακτοποιήσουµε τα του οίκου µας, να επι-
χειρούµε να ρίξουµε αλλού την ευθύνη.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, την Κυβέρνηση αυτήν την εξέ-
λεξε ο Ελληνικός λαός και της έδωσε µία πολύ καθαρή εντολή,
να λύσει προβλήµατα. Και επιλέξαµε ως Κυβέρνηση, τη λύση των
προβληµάτων κι όχι να τα «κρύψουµε» κάτω από το χαλί, όχι την
επικοινωνιακή τους διαχείριση, όπως έκανε η προηγούµενη Κυ-
βέρνηση επί έξι χρόνια και στο τέλος, την απέρριψε ο Ελληνικός
λαός.

Οι πολίτες ζητούν λύσεις, τα προβλήµατα της χώρας ζητούν
λύσεις. Και για εµάς, λύση στο πρόβληµα της αξιοπιστίας µας
απέναντι στους Έλληνες πολίτες, απέναντι στους Ευρωπαίους
εταίρους µας, είναι πρώτα απ’ όλα, η αποφασιστικότητα, µε την
οποία αντιµετωπίζουµε τα τρέχοντα προβλήµατα, η αποφασι-
στικότητα, µε την οποία διαχειριζόµαστε το σηµερινό δηµοσιο-
νοµικό πρόβληµα, η αποφασιστικότητα µε την οποία επιχειρούµε
να περάσουµε έναν εξαιρετικά δύσκολο «σκόπελο» για την ελ-
ληνική οικονοµία και τους Έλληνες πολίτες.

Αυτή η αποφασιστικότητα εκφράστηκε και µε το Πρόγραµµα
Σταθερότητας και Ανάπτυξης που καταθέσαµε. Εκφράστηκε
ακόµη και µε τα δύσκολα µέτρα, τα οποία πήραµε πριν από µε-
ρικές εβδοµάδες. Μέτρα, τα οποία όλοι γνωρίζουµε ότι δηµι-
ουργούν προβλήµατα στην ελληνική οικογένεια και στον Έλληνα

πολίτη, µέτρα, το οποία, όµως, κρίθηκαν και είναι αναγκαία, για
να µπορέσουµε να ανακτήσουµε αυτήν την αξιοπιστία και να
φανεί ότι η Ελλάδα είναι απολύτως αποφασισµένη να µειώσει τα
µεγάλα ελλείµµατα, τα οποία κληρονόµησε αυτή η Κυβέρνηση
από την προηγούµενη. Χρειάζεται, σήµερα, να δώσουµε λύσεις
στα προβλήµατα.

Και βέβαια, εδώ είναι προφανώς και το σηµείο, στο οποίο ζη-
τούµε την αλληλεγγύη των Ευρωπαίων εταίρων µας. Αυτήν την
αλληλεγγύη, όµως, και τη στήριξη δεν µπορούµε να τη ζητή-
σουµε µέσα από µία λογική που λέει «Γιατί λέτε µόνο για µένα;
Και οι άλλοι έχουν ελλείµµατα». ∆εν µπορούµε να ζητήσουµε αλ-
ληλεγγύη µέσα από µία λογική, η οποία δεν αποδέχεται το πρό-
βληµα, το οποίο έχει η χώρα.

Προφανώς, θα µιλήσουµε και για τα προβλήµατα των άλλων
χωρών. Προφανώς, πρέπει να τα βλέπουµε, αλλά πρώτα απ’ όλα
πρέπει να κάνουµε κάτι για τα δικά µας προβλήµατα. Τα προ-
βλήµατα των άλλων δεν µπορούν να είναι σηµαία ευκαιρίας για
εµάς, ούτε µπορεί να βοηθήσει τη χώρα µία διεθνής οικονοµική
πολιτική ή διεθνής διαπραγµάτευση που βασίζεται στις νέες ευ-
καιρίες.

Θα δηµιουργούσε ακριβώς το αντίθετο αποτέλεσµα, στην προ-
σπάθεια που κάνει σήµερα και η χώρα, αλλά και οι πολίτες, για
να αποκαταστήσουµε την αξιοπιστία µας και να αποδείξουµε ότι
µπορούµε να σταθούµε στα πόδια µας. Προσπαθούµε και να συ-
νεχίσουµε, να λύσουµε εµείς οι ίδιοι τα προβλήµατά µας. Γιατί
αυτό θέλει να κάνει η ελληνική Κυβέρνηση, να λύσουµε µόνοι
µας τα προβλήµατά µας. Και να τα λύσουµε πραγµατικά, όχι να
τα καλύψουµε. Και βέβαια, να πιάσουν τόπο όλα αυτά που σή-
µερα ζουν οι Έλληνες πολίτες, όλες τις θυσίες που είναι ανα-
γκασµένοι να κάνουν.

Κάνετε στην ερώτησή σας µία αναφορά στις γερµανικές απο-
ζηµιώσεις και στο θέµα των αµυντικών δαπανών και της αµυντι-
κής πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Όπως ξέρετε, είναι δύο
ζητήµατα, για τα οποία δεν έχουν εγκαταλειφθεί ποτέ οι προ-
σπάθειες, τουλάχιστον από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ για να
λυθούν. Στο πλαίσιο, όµως, της δηµοσιονοµικής κρίσης που βρι-
σκόµαστε σήµερα και µε βάση τις ευθύνες που έχουµε και αυτό
θα µπορούσε να φανεί ως µία σηµαία ευκαιρίας, ως µία προ-
σπάθεια υπεκφυγής από τις υποχρεώσεις µας.

Επαναλαµβάνω –και ο Πρωθυπουργός ήταν απολύτως σαφής
όταν απάντησε σε εσάς, κύριε Καρατζαφέρη, από αυτό το Βήµα,
στην αντίστοιχη ερώτηση που κάνατε- τα ζητήµατα αυτά είναι
πάντα για εµάς ανοικτά. ∆εν µπορούν, όµως, αυτήν τη στιγµή να
επισείονται ως αντιστάθµισµα σε αυτά που πρέπει να κάνει η
χώρα.

Ναι, οι αµυντικές δαπάνες είναι ένα πολύ µεγάλο κόστος, αλλά
δεν ευθύνονται οι αµυντικές δαπάνες για την κακοδιαχείριση της
χώρας, ούτε για τις επιλογές που µας έφεραν στο 12,7% του ελ-
λείµµατος. Ακόµα και χωρίς αυτές, µένει ένα πολύ µεγάλο πρό-
βληµα, ένα πρόβληµα που ξεπερνά τα 25 δισ. ευρώ για έλλειµµα
το 2009. Και γι’ αυτό το πρόβληµα, κάτι πρέπει να κάνουµε.

Έρχοµαι τώρα, σε ένα άλλο ερώτηµα, το οποίο έχετε θέσει,
σχετικά µε το Ευρωπαϊκό Νοµισµατικό Ταµείο. Γνωρίζετε πολύ
καλά τις θέσεις και τις απόψεις που έχουµε εκφράσει επανει-
ληµµένα σχετικά µε την ανάγκη ύπαρξης ενός µηχανισµού στή-
ριξης των κρατών-µελών της Ευρωζώνης σε δύσκολες
οικονοµικές καταστάσεις. Το έχω παροµοιάσει πολλές φορές µε
την ανάγκη να υπάρχει πάνω στο τραπέζι ένα γεµάτο πιστόλι. Να
µη χρειαστεί ποτέ να το χρησιµοποιήσουµε, αλλά να είναι πάνω
στο τραπέζι.

Αυτές οι απόψεις έχουν εκφραστεί πολλές φορές σε εθνικό
και σε διεθνές επίπεδο από το σηµερινό Πρωθυπουργό, που ως
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ και Πρόεδρος της Σοσιαλιστικής ∆ιεθνούς
είχε πρωτοστατήσει, σας θυµίζω, στο άνοιγµα και στην πρόοδο
αυτών των συζητήσεων και για τα βραχυπρόθεσµα, αλλά και για
τα µεσοπρόθεσµα ζητήµατα.

Αν ανατρέξει κάποιος και στο παρελθόν, θα θυµηθεί ότι η πρό-
ταση για τη δηµιουργία του Ευρωπαϊκού Νοµισµατικού Ταµείου,
πηγαίνει πάρα πολύ πίσω. Πηγαίνει στις αρχές της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και κάποια στιγµή εγκαταλείφθηκε, όταν δηµιουργήθηκε
η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα.
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Σήµερα, επανέρχεται, µε άλλη µορφή. Και είναι µία πολύ εν-
διαφέρουσα συζήτηση, στην οποία εµείς θέλουµε να συµµετά-
σχουµε και είµαστε έτοιµοι να συµµετάσχουµε. Όµως, είναι ένα
µακροχρόνιο έργο, το οποίο θεσµικά χρειάζεται µεγάλη προε-
τοιµασία, µεγάλη προεργασία και φυσικά οµοφωνία για την αλ-
λαγή της Συνθήκης.

Άρα, δεν µπορεί αυτό να είναι η άµεση λύση στο πρόβληµα
της χώρας. Ξέρετε ότι αυτό που θα µπορούσε να βοηθήσει τη
χώρα σήµερα είναι η συζήτηση για έναν άµεσο µηχανισµό στή-
ριξης, στην περίπτωση που η Ελλάδα ή η οποιαδήποτε άλλη
χώρα βρεθεί σ’ αυτήν τη θέση και το χρειαστεί. Και ξέρετε πολύ
καλά ότι η συζήτηση αυτή ήταν κεντρικό θέµα στο τελευταίο Συµ-
βούλιο των Υπουργών Οικονοµικών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τη
∆ευτέρα και την Τρίτη που µας πέρασε, στις Βρυξέλλες.

Ήταν µία συζήτηση εξαιρετικά ενδιαφέρουσα. Ήταν µία συ-
ζήτηση στην οποία κάθε χώρα προσήλθε µε τις δικές της θέσεις,
βεβαίως, µε τα δικά της εσωτερικά πολιτικά, νοµικά, θεσµικά
προβλήµατα. Ήταν µία συζήτηση στην οποία η Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή, η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, ήταν ένθερµοι υποστη-
ρικτές, όχι µόνο της Ελλάδας, αλλά και της ανάγκης να υπάρχει
ένας παρόµοιος µηχανισµός στήριξης. Και ήταν µία συζήτηση,
όπου παρότι προχώρησε πολύ το θέµα -προχώρησε γιατί συζη-
τήθηκαν εναλλακτικές, συζητήθηκε πώς ακριβώς θα µπορούσε
να είναι αυτός ο µηχανισµός, αν θα είναι ένας µηχανισµός βασι-
σµένος σε εγγυήσεις ή σε διµερή δάνεια- δεν λήφθηκε τελική πο-
λιτική απόφαση. ∆εν λήφθηκε τελική πολιτική απόφαση, γιατί
ορισµένες χώρες δεν αισθάνθηκαν έτοιµες να την πάρουν στο
συγκεκριµένο επίπεδο και παρέπεµψαν τις τελικές αποφάσεις σε
επίπεδο Συµβουλίου Κορυφής, σε επίπεδο δηλαδή Πρωθυπουρ-
γών και Αρχηγών κρατών.

Οριστικές αποφάσεις, λοιπόν, δεν υπάρχουν. Οριστικές απο-
φάσεις θα παρθούν στο επίπεδο των Πρωθυπουργών. Είναι,
όµως, µία εξέλιξη αυτή των τελευταίων ηµερών, η οποία είναι θε-
τική και βρίσκεται στη σωστή κατεύθυνση. Γι’ αυτήν η Ελλάδα
προφανώς έχει παίξει καθοριστικό ρόλο, όχι µόνο λόγω του προ-
βλήµατός της, αλλά και γιατί µε την ευκαιρία του προβλήµατός
της έχουν µπει πάνω στο τραπέζι ζητήµατα για τη θεσµική ολο-
κλήρωση ενός πλαισίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, το οποίο όλοι
αναγνωρίζουµε ότι, όταν δηµιουργήθηκε, δεν ήταν επαρκές, για
να αντιµετωπίσει µεγάλα προβλήµατα, όπως αυτά τα οποία
έχουµε σήµερα.

Η Ευρωπαϊκή Ένωση δηµιουργήθηκε και δηµιούργησε µία
κοινή νοµισµατική πολιτική, αλλά στην πράξη δεν έφθασε στην
οικονοµική ολοκλήρωση. Και είναι προφανές ότι της λείπει ένα
πόδι σήµερα και αυτό το βλέπουµε πολύ καθαρά µε αφορµή τα
συγκεκριµένα προβλήµατα της χώρας µας.

Επίσης, είναι σαφές ότι σε αυτήν τη συζήτηση πρέπει κάποιος
να µιλήσει και για τα προβλήµατα της κερδοσκοπίας, για τις κερ-
δοσκοπικές κινήσεις που γίνονται. Σας θυµίζω ότι υπάρχει µία
κοινή επιστολή µε πρωτοβουλία της Ελλάδας, την οποία υπέ-
γραψε η Καγκελάριος Γερµανίας, ο Πρόεδρος της Γαλλίας, ο
Πρωθυπουργός της Ελλάδας και ο Πρόεδρος του Eurogroup και
Πρωθυπουργός του Λουξεµβούργου- σχετικά µε τον έλεγχο σε
βραχυπρόθεσµες κερδοσκοπικές κινήσεις, ειδικά µε τη χρήση
ορισµένων συγκεκριµένων εργαλείων, που έχουν χρησιµοποιη-
θεί και κατά της χώρας µας. Τα εργαλεία αυτά, µε έναν πολύ
απλό τρόπο, µοιάζουν µε τη δυνατότητα που έχουν κάποιοι επεν-
δυτικοί οργανισµοί να αγοράσουν µία ασφάλεια στο σπίτι του δι-
πλανού µας και στη συνέχεια να του βάλουν φωτιά, για να
πάρουν την ασφάλεια. Αυτό είναι, προφανώς κάτι, το οποίο δεν
µπορεί να επιτρέπεται µε αυτόν τον τρόπο.

Και στο τελευταίο Συµβούλιο Οικονοµικών, έγινε µία παρόµοια
συζήτηση, όµως δεν υπήρξαν αποφάσεις, γιατί υπάρχουν δια-
φωνίες ανάµεσα στις χώρες-µέλη. Εµείς, όµως, το θέµα αυτό το
έχουµε βάλει στο κέντρο της ευρωπαϊκής ατζέντας, το έχουµε
φέρει και στο επίπεδο της παγκόσµιας οµάδας των 20, την G20
και αυτό δείχνει ότι η Ελλάδα έχει πλέον φωνή και προωθεί πα-
γκόσµια ζητήµατα, τα οποία απασχολούν, όχι µόνο την ίδια, αλλά
συνολικά και την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Η Ελλάδα, λοιπόν, µπορεί να έχει ρόλο καταλύτη σε παρόµοιες
πρωτοβουλίες. Το έχουµε αποδείξει, εξάλλου, και στο παρελθόν,

σε δύσκολες διαπραγµατεύσεις και σε δύσκολες αποφάσεις για
την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Είναι, όµως, γεγονός ταυτόχρονα ότι το πλήγµα στο κύρος και
την αξιοπιστία της χώρας, που, δυστυχώς, άφησε πίσω της η
προηγούµενη κυβέρνηση, δηµιουργεί µία πολύ λεπτή διαχωρι-
στική γραµµή. Μία λεπτή διαχωριστική γραµµή ανάµεσα σε αυτό
που µπορεί και δικαιούται η χώρα µας να διεκδικήσει και σε αυτό
που επαναλαµβάνω, εκλαµβάνεται από άλλους, ως σηµαία ευ-
καιρίας για να αποφύγει να λύσει το δικό της πραγµατικό πρό-
βληµα.

Η κερδοσκοπία έχει δυσκολέψει το πρόβληµά µας. ∆εν ευθύ-
νεται, όµως, αυτή για το γεγονός ότι η Ελλάδα έχει ένα τεράστιο
δηµοσιονοµικό πρόβληµα. Και βέβαια, όλες οι κινήσεις για πε-
ριορισµό των κερδοσκοπικών, καιροσκοπικών κινήσεων, που γί-
νονται σε βάρος της χώρας µας, δεν θα µπορέσουν να λύσουν το
ελληνικό δηµοσιονοµικό πρόβληµα.

Το ελληνικό δηµοσιονοµικό πρόβληµα θα το λύσει η Ελλάδα.
Θα το λύσει η σηµερινή Κυβέρνηση, µε τις πρωτοβουλίες που
έχει αναλάβει για τον έλεγχο των δαπανών, για την αύξηση των
εσόδων και για την επαναφορά της χώρας σε µία τροχιά βιώσι-
µης ανάπτυξης.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι, ήδη, ακουγόµαστε, ευρωπαϊκά,
πιο δυνατά. Ήδη, έχουµε αρχίσει να αντιστρέφουµε µία πορεία
αναξιοπιστίας και ανυποληψίας της χώρας. Ήδη, η χώρα µπαίνει
σε µία τροχιά βιώσιµων δηµοσίων οικονοµικών. Εµείς θα επιµεί-
νουµε σε αυτήν την πορεία. Είναι µια πορεία στην οποία µας στη-
ρίζουν οι Έλληνες πολίτες, και είµαστε σίγουροι ότι είναι µία
πορεία η οποία θα φέρει αποτελέσµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Πριν δώσω το λόγο στον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γιώργο Καρατζα-
φέρη, θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα δύο µαθητές και µαθήτριες και ένας εκπαιδευτικός από
το Β’ Τµήµα του 2ου Γενικού Λυκείου Πτολεµαΐδας Κοζάνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Καρατζαφέρη, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, σαράντα χρόνια τώρα -από
τότε, δηλαδή, που ίδρυσα την πρώτη ανώνυµη εταιρεία στο χώρο
της διαφήµισης- διαβάζω βιογραφικά. ∆ιαβάζοντας, λοιπόν, το
δικό σας βιογραφικό, το βρήκα εξαιρετικό και εντυπωσιακό και
µάλιστα, είναι από εκείνα τα βιογραφικά που σε αναγκάζει και σε
οδηγεί να κάνεις interview.

Το ίδιο συµβαίνει και µε το βιογραφικό του Αξιοτίµου Αρχηγού
της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος έχει σπουδάσει στο Harvard
ακόµα και µελισσουργός, όπως και µε το βιογραφικό του Πρω-
θυπουργού.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Όµως, κοντέρ στην αγορά δεν έχετε και αυτό µε προβληµατί-
ζει, δεν ξέρετε την αγορά.

Θα σας πω, λοιπόν, µερικές εµπειρίες από την αγορά, γιατί πι-
στεύω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε µία τέτοια κατάσταση. Είναι,
δηλαδή, σαν να είναι µία εταιρεία η οποία αντιµετωπίζει µεγάλα
προβλήµατα.

Όταν, λοιπόν, είχα µεγάλα οικονοµικά προβλήµατα σ’ αυτήν
την πορεία -ανάµεσα στις πολλές κρίσεις που είχα- έλεγα «δου-
λειά έχουµε;». ∆ιότι εάν υπάρχει δουλειά, όσο µεγάλα κι αν είναι
τα προβλήµατα, όσο µεγάλα κι αν είναι τα χρέη, όσες επιταγές
κι αν έχω υπογράψει, το ταµείο θα µε βγάλει πέρα! Και πράγµατι,
αυτό συνέβη. Και ίσως είστε ο µόνος µέσα στην Αίθουσα που
µπορείτε να το πιστοποιήσετε κάνοντας έναν έλεγχο σε όλες
αυτές τις φορολογικές δηλώσεις µου, η πρώτη εκ των οποίων
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έγινε το 1963, σε ηλικία δεκαπέντε ετών! Ίσως έχω το ρεκόρ πα-
νελληνίως.

Μ’ αυτό θέλω να σας πω ότι όλα αυτά τα οποία συζητάµε, όλα
αυτά τα οποία γίνονται, όλα αυτά τα ταξίδια στο εξωτερικό τα
οποία οµολογώ ότι είναι κοπιαστικά –δεν ξέρω πόσο αποτελε-
σµατικά είναι, αλλά εν πάση περιπτώσει κακό δεν κάνουν, αλλά
καλό- δεν έχουν καµµία αξία εάν δεν δούµε πώς θα δηµιουργή-
σουµε δουλειές, ώστε να υπάρχει κάτι για να µπορέσει να δου-
λέψει ο Έλληνας, να του δώσουµε δουλειά, αντικείµενο! Εσείς
δεν κάνετε τίποτα προς αυτήν την κατεύθυνση.

Τουναντίον, τη µία και µοναδική χειροπιαστή δουλειά που
υπάρχει, την οικοδοµή, εσείς την «πνίγετε»! Μ’ αυτά τα φορολο-
γικά µέτρα που παίρνετε, το µήνυµα που περνάτε στον Έλληνα
είναι: «Μην αγοράζεις, µην αγοράζεις σπίτι, είναι απαγορευτικό!».
Αυτό λέτε! Ενώ η οικοδοµή είναι η µόνη αγορά που µπορεί να
µας βγάλει λίγο έξω. Και σας λέω σε ένα εντελώς διαφορετικό
άξονα να αφήσετε την οικοδοµή έξω από το πόθεν έσχες. Αφή-
στε την να κινηθεί.

Προσπαθείτε τώρα να αλλάξετε ρότα. Σας άκουσα πριν από
λίγο µε την αγωνία και τον πατριωτικό, αν θέλετε, στόµφο τον
οποίο δώσατε και τον οποίο εµείς ασπαζόµαστε –είναι τρόπος
ζωής για µας πια στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό και χαιρόµα-
στε όταν και άλλες πτέρυγες προσέρχονται τελικά στη δική µας
άρχουσα ιδεολογία- να λέτε ότι µόνη της η Ελλάδα θα τα βγάλει
πέρα. Η Ελλάδα µόνη της θα κάνει αυτό, η Ελλάδα µόνη της. Ναι,
µόνη της η Ελλάδα µετά από τριάντα πέντε ολόκληρα χρόνια που
οι κυβερνήσεις και των δύο κοµµάτων µας είχαν συνηθίσει και
επιβάλει ότι έχουµε δίπλα µας τη µεγάλη «τροφό», την Ευρω-
παϊκή Ένωση και θα πάµε προς αυτήν την πορεία.

Και εµείς, λοιπόν, ως απλός λαός προσαρµοστήκαµε στην ιδέα
ότι υπάρχει η «τροφός» ανά πάσα στιγµή, κάτι που µας έκανε πιο
ράθυµους. Μια ραθυµία η οποία ξεκίνησε µετά το 1980 να γίνε-
ται εξαιρετικά εµφανής, θυµίζω ότι οι αγρότες έθαβαν τα πορ-
τοκάλια και έπαιρναν λεφτά. Μάθαµε όλον τον κόσµο ότι υπάρχει
και ο πλουτισµός µέσω της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ξεµάθαµε, δη-
λαδή, τον κόσµο να δουλεύει. Και τώρα, ερχόµαστε µετά από
τριάντα τόσα χρόνια να τους πούµε «αφήστε αυτά, δουλειά». Ναι,
αλλά πού να τη βρουν τη δουλειά;

Όλα αυτά τα χρόνια, κύριε Υπουργέ -και επιτέλους ας αναλά-
βουµε τις ευθύνες µας, δεν είναι κακό κάποια στιγµή να αποκτή-
σουµε αυτογνωσία και να πούµε ότι έχουµε όλοι ευθύνες- η
οικονοµία της Ελλάδας ζούσε παρέα και συντροφιά µε την πα-
ραοικονοµία. Και ήταν τέτοια η ανοχή, που αφήσαµε την παρα-
οικονοµία να περάσει το 30%, το 40%, το 50%, το 70% και να
είναι µία η άλλη µε την οικονοµία! Και αυτό το κάναµε όλοι µας
και συνειδητά! Και ερωτώ, ποιος από εσάς µέσα στην Αίθουσα
έχει αγοράσει έστω και ένα διαµέρισµα;

Κύριε Υπουργέ, έχετε αγοράσει διαµέρισµα; Θα µου δώσετε
µία απάντηση;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Έχω κτίσει ένα σπίτι!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ωραία. Εάν έχετε αγοράσει ένα διαµέρι-
σµα, είναι σίγουρο ότι δεν έχετε βάλει µέσα στο συµβόλαιο την
κανονική αξία, αλλά την αντικειµενική. ∆εν βάλατε πόσο το αγο-
ράσατε. Άρα, λοιπόν, τα 100.000 ευρώ παραπάνω που δώσατε
«µαύρα» στον κατασκευαστή είναι παραοικονοµία. ∆ηλαδή και
εσείς και εγώ και όλοι όσοι µέσα στην Αίθουσα που έχουµε αγο-
ράσει ένα διαµέρισµα, συνειδητά κάνουµε φοροδιαφυγή.

Το συµβόλαιο του διαµερίσµατος γράφει 98.000, ενώ η πραγ-
µατική αξία είναι 200.000. ∆ίνουµε τα 98.000 και τα άλλα 102.000
κάτω από το τραπέζι, ενώ ο κατασκευαστής δεν φορολογείται.
Ξέρετε όλα αυτά τα χρόνια µε όλες αυτές τις πράξεις πόσα
λεφτά έχει χάσει η πατρίδα, η χώρα; Ξέρετε ότι µέχρι χθες, αν
θυµάµαι καλά από τους δικηγόρους, ήταν 13% από κάθε συµβό-
λαιο;

Αυτά, λοιπόν, τα δεκατριάρια ή όσα εν τέλει από τα δεκατριά-
ρια έχει χάσει η πατρίδα ήταν εν γνώσει µας, εν γνώσει όλων µας,
λαού, πολιτικών, δηµοσιογράφων, όλων! Αυτή ήταν η εύκολη
λύση. Πάµε να πάρουµε ένα διαµέρισµα που έχει τρεις φορές
πάνω την αντικειµενική αξία και πληρώνουµε τα λιγότερα. Άρα,

λοιπόν, ζούσαµε µε την παραοικονοµία. Ξέραµε ότι ο κατασκευ-
αστής ο οποίος κτίζει δεκαπέντε διαµερίσµατα και έχει δεκαπέ-
ντε κατοστάρικα διαφορά, έχει κέρδος 1,5 εκατοµµύριο «µαύρα»!
Όλοι το ξέραµε και κανείς δεν αναρωτιόταν τι θα γίνει και ουδείς
πήγε να τον φορολογήσει ποτέ! Ουδείς!

Εποµένως, λοιπόν, τώρα σ’ αυτήν την κρίση που χρειαζόµα-
στε να πούµε στην παραοικονοµία «έλα να βοηθήσεις και εσύ»,
εµείς την εξορκίζουµε. Και αυτό είναι το µεγάλο λάθος. Είναι
απλά τα πράγµατα! Όποιος αγοράζει διαµέρισµα, όποιος κτίζει
σπίτι, δεν έχει ανάγκη το πόθεν έσχες.

Πείτε µου τι κακό θα πάθει η Ελλάδα από αυτόν, σε σχέση µ’
αυτόν που έχει τα λεφτά στο σεντούκι; Από το να τα έχει στο σε-
ντούκι «νεκρά», µπαίνουν στην αγορά και εγώ κερδίζω. Και δεν
είναι µόνο ότι κερδίζω αυτοµάτως 21%, κύριε Υπουργέ –αυτο-
µάτως, δηλαδή παίρνετε στο 1.000.000 τα 210.000- αλλά ότι τρια-
κόσια επαγγέλµατα τα οποία είναι η «ατµοµηχανή» της αγοράς
αρχίζουν να έχουν αντικείµενο. Εσείς αντί να το κάνετε αυτό, θά-
βετε την οικοδοµή µε όλα αυτά τα οποία φέρνετε! Εάν είχατε
πέντε-έξι άλλα οτοµοτρίς, να πω εντάξει, συµφωνούµε, έχετε ερ-
γοστάσια, έχετε επενδύσεις. Τι απ’ όλα αυτά έχει σήµερα η
χώρα; Και ποιος θα έρθει να κάνει επένδυση στην Ελλάδα; Πείτε
µου!

Και σας το είπα και την άλλη φορά, πήγατε στο Λονδίνο και
«σπάσατε τη µούρη σας» και πήγα και εγώ µετά από µία εβδο-
µάδα όπου είδα αυτούς τους δύο ανθρώπους και «έσπασα τη
µούρη µου». ∆εν έρχεται ο άλλος να κάνει επενδύσεις. Πώς να
κάνει επενδύσεις µέσα σε ένα φορολογικό περιβάλλον αλαλούµ,
µέσα σε µία διαφθορά που ξεκινάει από τον πρώτο τυχόντα και
φθάνει στον περιφερειάρχη, σε έναν εργασιακό χώρο που εν
πάση περιπτώσει ναι µεν υποστηρίζει –υποτίθεται- τα δικαιώµατα
του εργαζοµένου, αλλά στην ουσία τα ενταφιάζει, αφού κανείς
δεν προσλαµβάνει; Κανείς δεν προσλαµβάνει σήµερα!

Εγώ χρειάζοµαι σήµερα στο κανάλι δώδεκα ανθρώπους και
αρνείται το λογιστήριο να τους πάρει, γιατί σου λέει: «κι αν αύριο
το πρωί εγώ χρειαστεί να απολύσω, θα τρέχω και δεν θα φτάνω».
Έτσι, λοιπόν, δώδεκα άνθρωποι δεν έχουν δουλειά από εµάς που
είµαστε µια µικρούλα επιχείρηση!

Πολύς κόσµος θέλει να πάρει ανθρώπους στη δουλειά, αλλά
δεν παίρνει εξαιτίας του καθεστώτος που υπάρχει σήµερα. Και
όποιος τολµήσει να το πει αυτό, είναι ταµπού. Είναι θέµα ταµπού
και δεν πρέπει να το αγγίζουµε. ∆εν το αγγίζουµε, αλλά έτσι δεν
έρχονται επενδύσεις.

Άκουσα πριν από λίγο κάποια ταξικά «κραυγάσµατα» για τις
επιχειρήσεις. Ναι, να φορολογήσουµε όσο µπορούµε. Όµως,
έτσι θα κλείσουν. Κι αν κλείσει µία επιχείρηση, δεν είναι ο κακός
κεφαλαιοκράτης που θα χάσει από το κλείσιµο της επιχειρήσεώς
του, αλλά είναι ότι χάνουν εκατόν πενήντα άνθρωποι που δου-
λεύουν στη δουλειά του.

∆εν έχασε ο Λαναράς που τον διώξαµε και έφυγε και πήγε στα
Σκόπια. Απλώς αντί να παίρνει το µεροκάµατο ο Κώστας και η
Ελένη, το παίρνει ο Μεχµέτ και Αγούνα, δεν ξέρω πώς τη λένε.
Αυτή είναι η αλήθεια! Έχασε ο Λαναράς; Οι εργαζόµενοι εδώ
έχασαν! Αυτός πάλι εργοστάσια έχει, πάλι βρίσκει και οικονο-
µάει! Εµείς, όµως, χάσαµε και έχουµε εκατόν πενήντα ανθρώ-
πους σε κάθε περίπτωση –εκεί πάνω έχουµε χιλιάδες- στο Ταµείο
Ανεργίας, σε σηµείο που να λέει ο κ. Λοβέρδος ότι δεν µπορεί
να τους πληρώσει!

Τι κάνουµε, δηλαδή, για την ανάπτυξη; ∆εν ακούω τίποτα για
ανάπτυξη! Ακούω όλα αυτά, όπως ότι θα τα βγάλει πέρα η Ελ-
λάδα κ.λπ.. Μακάρι! Ποιος δεν το θέλει; Θέλουµε να πάµε να πα-
ρακαλάµε και να «γλύφουµε» στην κυριολεξία την κ. Μέρκελ, η
οποία εν πάση περιπτώσει «κραδαίνοντας» σας το γλειφιτζούρι -
το οποίο ουδέποτε σας έδωσε να το ακουµπήσετε στα χείλη σας-
µας παίρνει από πάνω και 1.000.000.000; Ή δεν πρόκειται περί
αυτού;

Πείτε µου πού αλλού στον κόσµο, πότε άλλοτε, έγινε αυτό που
έγινε µε τα ναυπηγεία του THYSSEN. ∆ώσαµε 2.000.000.000 και
δεν πήραµε εγγυητική επιστολή. ∆εν πήραµε τίποτα. Και εγώ δεν
θα κάνω επιµερισµό εδώ, ότι ήταν δικός σας ο Υπουργός Εθνικής
Άµυνας. ∆εν µπαίνω σε αυτούς τους πειρασµούς τώρα. Και ούτε
είναι ώρα -επαναλαµβάνω για άλλη µια φορά- να κάνουµε επιµε-
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ρισµό, που κι εσείς πριν από λίγο µπήκατε πάλι στον πειρασµό να
κάνετε. Όχι. Τώρα πρέπει να βγάλουµε τη χώρα από το τέλµα
και θα έρθει η στιγµή που πιστεύω ότι θα είµαστε καλύτερα και
θα πάµε σε έναν επιµερισµό, για να µην επαναλάβουµε τα λάθη
του παρελθόντος.

Είχαµε δώσει όµως 2.000.000.000, το 80% και δεν είδαµε υπο-
βρύχια. Ένα που είδαµε, έγερνε. Το παίρνουµε εµείς το υπο-
βρύχιο αυτό για να κάνουµε τη χάρη της κ. Μέρκελ και λέµε: «Θα
το πουλήσουµε». Γιατί να το πάρουµε εµείς για να το πουλή-
σουµε; Ας το πάρουν από τα ναυπηγεία του Αµβούργου που είναι
κοντά ή οι Πολωνοί ή οι οποιοιδήποτε άλλοι, οι οποίοι κάπως εν-
διαφέρονται. Γιατί να το πάρουµε εδώ και να το ξαναστείλουµε
πίσω; Για ποιο λόγο; ∆εν έχει µια λογική επεξεργασία, παρά µόνο
για ένα πράγµα: Άντε να κάνουµε ό,τι θέλει η κ. Μέρκελ, προκει-
µένου η κ. Μέρκελ να βάλει το χέρι στην τσέπη για να µας βοη-
θήσει. ∆ίνουµε 1.000.000.000. Ένα δισεκατοµµύριο είναι όλα τα
χρήµατα που προσδοκάτε να βγάλετε µέσα σε ένα χρόνο από το
ΦΠΑ. Ο ΦΠΑ που αυξάνει το κοστολόγιο της εισόδου µας είναι τα
δυο υποβρύχια. Μιλάµε για τέτοια πράγµατα, για να ξέρουµε τι
λέµε.

Και ποιος σας είπε ότι µας έχει ευεργετήσει η Ευρώπη; Ποιος
το είπε αυτό; «Η Ευρώπη µας έχει κάνει, η Ευρώπη µας έχει
δώσει». Τι µας έχει δώσει η Ευρώπη; Ό,τι µας έχει δώσει η Ευ-
ρώπη, το έχει πάρει διπλάσια πίσω. Όλη η Ελλάδα δουλεύει για
την κ. Μέρκελ και κανείς δεν το είπε. Κάποια στιγµή όµως πρέπει
να βρούµε το πολιτικό θάρρος να µιλήσουµε στην κυρία και να
της πούµε: «∆ουλεύουµε για σένα». Όσα και να µας έχει δώσει
η Ευρώπη, τα έχουµε επιστρέψει στο διπλάσιο.

Και υπενθυµίζω για άλλη µια φορά –γιατί κάποια στιγµή πρέ-
πει να τα πούµε- ότι ήρθαν και µας πήραν το αεροδρόµιο. Και αν
δεν είχαµε κάνει το καινούργιο αεροδρόµιο και είχαµε µείνει στο
παλιό µε µια βελτίωση, θα ζούσε και η Ολυµπιακή. Γιατί από αυτό
πτώχευσε η Ολυµπιακή, µε το να πληρώνει δεκατρείς φορές
επάνω ελλιµενισµό. Όχι 13%, αλλά δεκατρείς φορές ακριβότερο
ελλιµενισµό. Έσκασε η Ολυµπιακή, την πήρε ο κ. Βγενόπουλος
και την έδωσε στον κ. Βασιλάκη, λες κι εµείς σαν πολιτεία δεν
µπορούσαµε απευθείας να τη δώσουµε στον κ. Βασιλάκη, που
τη ζητούσε, αλλά έπρεπε να δώσουµε τα µεσιτικά στον κ. Βγε-
νόπουλο. Το ίδιο έγινε και µε τον ΟΤΕ πάλι µέσω του κ. Βγενό-
πουλου.

∆ώσαµε, λοιπόν, το αεροδρόµιο στους Γερµανούς, δώσαµε
τον ΟΤΕ στους Γερµανούς, δώσαµε τα ναυπηγεία στους Γερµα-
νούς, δώσαµε τις εθνικές οδούς. Η HOFTIF κάνει τους δρόµους
µας, λες και δεν υπήρχαν ελληνικές κατασκευαστικές εταιρείες
να βρούµε τον τρόπο ή εν πάση περιπτώσει, να δώσουµε τα χρή-
µατα σε ελλαδικές εταιρείες. Γιατί όσο υπάρχουν αυτοί οι δρό-
µοι, να ξέρετε ότι το διόδιο θα πηγαίνει στη Γερµανία, στο
ποσοστό που είναι. Όσο υπάρχει ο δρόµος, τα διόδια θα πηγαί-
νουν στους Γερµανούς.

Όλη η αγορά είναι γεµάτη από «LIDL», από «MEDIA MARKT»,
από «PRAKTIKER» και µια σειρά από άλλες εταιρείες. Εκεί πη-
γαίνει το βιος των Ελλήνων. Πού; Στη Γερµανία. Όταν πάτε και
ψωνίζετε σε ένα γερµανικό κατάστηµα, στέλνετε τα λεφτά της
Ελλάδας στη Γερµανία. ∆ηλαδή, τα λεφτά που µας έδωσαν, εκεί
ξαναγύρισαν και δεν τολµάµε να το πούµε µη µας κάνει «νταντά»
η κ. Μέρκελ. Τι χειρότερο µπορεί να µας κάνει η κ. Μέρκελ; Απεί-
λησε να µας διώξει από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Να της πείτε:
«Ναι, να µας διώξετε. Και µετά πηγαίνετε να βρείτε το ευρώ στο
µισό του δολαρίου». Να έχετε τη δύναµη να της το πείτε. Αυτή
έχει το πρόβληµα. ∆εν το έχουµε εµείς το πρόβληµα. Μας ξε-
ζουµίζει η Γερµανία. ∆είτε τη σχέση εισαγωγών-εξαγωγών. ∆είτε
τι εισάγει η Γερµανία από την Ελλάδα και τι εισάγουµε εµείς από
τη Γερµανία. Ας καταλάβουν επιτέλους. ∆εν είναι τα πράγµατα
έτσι, όπως τα λένε. Και αν η κ. Μέρκελ αισθάνεται αδυναµία στο
εσωτερικό της Γερµανίας και τα λέει αυτά για να κάνει το δικό
της σόου µέσα στο δικό της Κοινοβούλιο, εµείς δεν πρέπει να τα
αφήνουµε να κυκλοφορούν γιατί κάνοντας τον γύρο του κόσµου,
αυξάνουν τα spread.

Από εκεί ανέβηκαν, κύριε Υπουργέ, και όχι βεβαίως από το εν-
δεχόµενο αν θα πάµε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. ∆εν
υπάρχει άνθρωπος που να πηγαίνει χαµογελώντας στον οδο-

ντίατρο. Χαµογελώντας πηγαίνεις σε ένα πάρτι, όταν πας να πιεις
µια µπύρα µε ένα φίλο σου. Όταν πηγαίνεις στον οδοντίατρο, ξέ-
ρεις ότι θα πονέσεις. Και βεβαίως το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο είναι «οδοντιατρείο», είναι «οδοντογιατρός». Φροντίζει,
βέβαια, κάποιες κουφάλες και κάποιους τραπεζίτες µέσα στο
δόντι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛAΟΣ)
Ας καταλάβουµε, λοιπόν, ότι πρέπει να είναι άλλη η συµπερι-

φορά µας. Αυτή η ηττοπάθεια ότι δεν µπορούµε, ότι η κ. Μέρκελ
µας κάνει ό,τι θέλει, δεν ωφελεί.

Κι ελάτε τώρα στο εσωτερικό της χώρας, κύριε Υπουργέ, να
δούµε τι µπορούµε να κάνουµε.

Εγώ θέλω στους πέντε µήνες να µου πείτε ποια εργοστάσια
καπνίσανε. ∆εν έχω καµµία διάθεση να δώσω ευθύνες σε τίποτα.
Πείτε µου: «Έγινε αυτή η µεγάλη επένδυση, ξεκίνησε αυτό στη
Μαγνησία. Έγινε αυτή η µεγάλη επένδυση, ξεκίνησε αυτό στην
Κρήτη». Ποια είναι αυτή που έγινε; Οι ακυρώσεις των δωµατίων
που έχουµε από Γερµανούς τουρίστες στην Ελλάδα, που ο κ. Γε-
ρουλάνος θα τρέχει και δεν θα φτάνει φέτος; Τι έχουµε; Γιατί δεν
λέµε στον κόσµο την αλήθεια, ότι ξελιγωθήκαµε από την άνοδο
του ευρώ; Γιατί όταν ο αξιότιµος πρώην Πρωθυπουργός, ο κ. Ση-
µίτης, µας είπε να µπούµε στην ΟΝΕ, το πρώτο επιχείρηµα που
µας είπε –ακούω εδώ µε τα αυτιά µου τον κ. Παπουτσή να το
λέει- είναι για την ισοτιµία, επιτέλους, της δραχµής µε το ευρώ.
Μην έχουµε τη διολίσθηση, µήπως έχουµε κατολίσθηση. ∆εν µας
είπε κανείς ότι θα διπλασιαστεί το ευρώ, ότι από 0,87 θα πάει
1,60. Και πού να πουλήσω εγώ προϊόν; Ποιο προϊόν έχω εγώ να
πουλήσω µε 1,60 απέναντι στο δολάριο; Τι να πουλήσω; Ανέβηκε
βέβαια το ευρώ, του δώσανε µια φόρα οι Γερµανοί, αλλά η «MER-
CEDES» πούλησε. ∆εν σταµάτησε να πουλάει. Η «PORCHE» πού-
λησε. ∆εν σταµάτησε να πουλάει. Η «BMW» πούλησε. ∆εν
σταµάτησε να πουλάει. Τα γαλλικά αρώµατα πουλάνε. Εµείς τι να
πουλήσουµε; Τι επώνυµο έχουµε να πουλήσουµε εµείς;

Ξαφνικά, από τη µια στιγµή στην άλλη, η ντοµάτα µας και το
πορτοκάλι µας, που πληµµύριζε την αγορά του Μονάχου, ήρθε
τρεις φορές επάνω από την αντίστοιχη ντοµάτα των άλλων µε-
σογειακών χωρών εκτός Ευρώπης. Και όπως εσείς, όταν πηγαί-
νετε σε ένα µαγαζί, κοιτάτε να αγοράσετε µε την καλύτερη τιµή,
έτσι και η Γερµανίδα νοικοκυρά κάνει το ίδιο πράγµα. Και δεν
µπορούµε να πουλήσουµε τίποτα. Μας ξελίγωσε το πολύ ακριβό
ευρώ. Και κανείς δεν είπε: «Με αιχµαλωτίζετε σε µία διαδικασία,
για την οποία δεν ήµουν προετοιµασµένη σαν χώρα. Προσπά-
θησα, κουράστηκα, ίδρωσα, µάτωσα να µπούµε στην ΟΝΕ. Αλλά
µπήκα µε µια σχέση ευρώ-δολαρίου µε 0,87 του δολαρίου επί
του ευρώ». Όταν, λοιπόν, εσύ το διπλασιάζεις, εγώ γιατί είµαι
υποχρεωµένος να έχω τις αντοχές να σε παρακολουθήσω; Γιατί
δεν λέµε, λοιπόν, αυτές τις αλήθειες σε εκείνους, οι οποίοι µας
κατηγορούν σήµερα, µε τον τρόπο που µας κατηγορούν;

Εµείς, κύριε Υπουργέ, αυτήν τη στιγµή ως Λαϊκός Ορθόδοξος
Συναγερµός έχουµε αποφασίσει να αντιµετωπίζουµε τα πάντα
µε µέτρο. ∆εν θέλουµε υπερβολικό βαθµό. ∆εν θέλουµε αυτήν
τη στιγµή να δηµιουργήσουµε και άλλα προβλήµατα στη χώρα
και γι’ αυτό προσπαθούµε να παρακολουθήσουµε τη λογική επε-
ξεργασία των πραγµάτων, όπως εσείς µας την υποβάλλετε.

Θέλουµε όµως να κάνουµε ένα αίτηµα: Πρώτον, δώστε κίνητρα
για επενδύσεις, άµεσα. Βγείτε στην αγορά να φέρετε επενδύ-
σεις. Εάν δεν κάνουµε ταµείο, θα πτωχεύσουµε. Και είκοσι πέντε
να πάρετε από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, τι θα κάνετε σε
τέσσερις µήνες; Θα τα ξοδέψετε σε έξι µήνες. Τι θα κάνετε τότε;
Πάλι στη γύρα. Σήµερα θέλουµε 55.000.000.000. Του χρόνου µε
τα χρεολύσια θα θέλουµε πάνω από 65.000.000.000. Πού θα τα
βρούµε; Μόνο αν δουλέψουµε, θα τα βρούµε. Και δουλειές δεν
υπάρχουν. Αυξάνεται η ανεργία. Και φορτώνετε και άλλους τρια-
κόσιες πενήντα χιλιάδες µετανάστες στο ελληνικό ταµείο της
ανεργίας. Αυτό κάνετε, για να το κουράσετε ακόµα περισσότερο.

Είπα προχθές –και κλείνω- και δεν άκουσα καµµία απάντηση
από κανένα κόµµα. Και ψάχτηκα µήπως τελικά είµαι ο µόνος ευ-
αίσθητος. Όχι, βεβαίως. Την ίδια ευαισθησία έχουν και τα υπό-
λοιπα κόµµατα της Βουλής. Και λέω: Γιατί τα κόµµατα δεν
δέχθηκαν αυτό που είπα, ότι φέτος η κρατική χορηγία προς τα
κόµµατα να είναι στο 50%; ∆εν έχουµε εθνικές εκλογές για να
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πεις ότι χρειαζόµαστε σποτ, ότι χρειαζόµαστε αφίσες. Να δώ-
σουµε το 50%. Είναι 50.000.000. Είναι µια συµβολική κίνηση προς
το λαό που εσείς, κύριε Παπακωνσταντίνου, έχετε επιφορτιστεί
να του πείτε: «Σφίξε κι άλλο το ζωνάρι όσο δεν πάει».

Όταν δει, λοιπόν, ότι εµείς, τα κόµµατα, που είµαστε ο πλέον
ανυπόληπτος φορέας του δηµοσίου µε 3% αναγνώριση από τον
κόσµο, από 3% µόνο σεβασµό και εκτίµηση, θα ανέβει το ποσο-
στό αν πούµε ότι δίνουµε το 50%. Είναι 50.000.000. ∆ώστα στο
Υπουργείο Οικονοµικών, να κλείσεις µια τρύπα.

Ξέρετε τι διαπίστωσα; Ότι µόνον εµείς και άλλο ένα κόµµα της
Βουλής τα λεφτά τα παίρνουµε στο ταµείο µας. Τα άλλα τα έχει
πάρει η τράπεζα. Τους έχει κατασχέσει. Έτσι, λοιπόν, να πει «όχι»
η Νέα ∆ηµοκρατία και να πει «όχι» το ΠΑΣΟΚ δεν µπορούν, γιατί
έχουν πάει οι τράπεζες και λένε: ∆ικά µας είναι τα λεφτά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Αυτοί, λοιπόν, που δεν µπόρεσαν να φτιάξουν τα οικονοµικά

των κοµµάτων τους και χρωστάνε ως και το ‘17 την κρατική χο-
ρηγία, αυτοί καλούνται σήµερα να λύσουν το θέµα της οικονο-
µίας. Παρ’ ό,τι είστε µπαταξήδες και οι µεν και οι δε, εµείς
είµαστε µέσα στο διάλογο, για το καλό της χώρας.

Θα ήθελα να κάνω µια πρόταση από το Βήµα τούτο. Πριν από
λίγο είδα τον πρώην Πρωθυπουργό τον κ. Μητσοτάκη και την Τε-
τάρτη το πρωί εδέχθη ο κ. Σηµίτης να µε συναντήσει.

Κύριε Υπουργέ, είστε νέος άνθρωπος και τώρα καταγράφετε
τις πρώτες σας εµπειρίες, µε τις πρώτες δυσκολίες. Έχουµε
τρεις πρώην Πρωθυπουργούς που περάσανε από δύσκολα µο-
νοπάτια ο καθένας. Ο Μητσοτάκης µε την κρίση το ’90 -θυµάστε
και τότε ότι δεν είχαµε πληρώσει µισθούς- ο κ. Σηµίτης µε την
προσπάθεια να µπούµε στην ΟΝΕ και ο κ. Καραµανλής, ο οποίος
πεντέµισι χρόνια έδωσε µε το δικό του τρόπο µια µάχη, που κά-
ποιοι αµφισβητούν, αλλά εγώ δεν είµαι εκείνος που βεβαίως, θα
τον πω «σαβούρα», όπως τον είπανε Βουλευτές του. Αυτοί οι
τρεις έχουν µια εµπειρία. Είναι πολύ, αν θέλετε, αλαζονικό από
µας, τη νεότερη γενιά των πολιτικών, να µην τους ακούσουµε
τώρα στην κρίση.

Προτείνω, λοιπόν, να γίνει µια συνάντηση των πολιτικών Αρ-
χηγών για την οικονοµία και για την κρίση και να παρευρίσκονται
οι τρεις πρώην Πρωθυπουργοί και να ακούσουµε τη δική τους, αν
θέλετε, σοφία ή τη δική τους εµπειρία, που έχουν περάσει απ’
αυτά τα µονοπάτια που σήµερα προσπαθείτε να ιχνηλατήσετε
εσείς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ, τον κ.
Γιώργο Καρατζαφέρη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Χρήστος Παπουτσής για έξι λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
υπάρχει αµφιβολία ότι το κεντρικό συµπέρασµα της σηµερινής
συζήτησης, στο οποίο στάθηκε τόσο ο Υπουργός Οικονοµικών ο
κ. Παπακωνσταντίνου, όσο και µόλις προηγουµένως ο Πρόεδρος
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Καρατζαφέρης, αλλά και
οι συνάδελφοι του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού που έλαβαν
το λόγο, είναι ότι είναι επιτακτική ανάγκη για τη χώρα να δώ-
σουµε µια αποφασιστική µάχη ενάντια στην ιδεολογία της κοι-
νωνίας του φόβου και κυρίως, να ηττηθεί η ψυχολογία της ήττας,
αυτή η οποία κυριεύει και κυριαρχεί στην ψυχή του Έλληνα, στις
υγιείς δυνάµεις της κοινωνίας και της οικονοµίας µας, που επι-
διώκουν ένα καλύτερο αύριο για την πατρίδα και για την ελληνική
οικονοµία.

Θέλω να σταθώ ιδιαίτερα, όµως, στην ευρωπαϊκή διάσταση
της επερώτησης των συναδέλφων του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, γιατί πρώτα απ’ όλα είναι εξαιρετικά επίκαιρη, δεδο-
µένου ότι είναι µια συζήτηση η οποία γίνεται ακριβώς µέσα στην
περίοδο των µεγάλων συζητήσεων στην Ευρωπαϊκή Ένωση και
γιατί µας δίνει τη δυνατότητα να θέσουµε τα πράγµατα εκεί που
ακριβώς βρίσκονται.

Η αλήθεια είναι ότι πολύ πριν τις εθνικές εκλογές ο Πρόεδρος
του ΠΑΣΟΚ τότε και Πρωθυπουργός σήµερα της χώρας, ο κ.
Γιώργος Παπανδρέου, έθεσε επανειληµµένα το θέµα της αδυ-
ναµίας του ευρωπαϊκού νοµισµατικού συστήµατος και του κενού

της Συνθήκης της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όσον αφορά την ανά-
ληψη πρωτοβουλιών για την υποστήριξη τόσο της Ευρωζώνης,
τόσο του συστήµατος, όσο και των κρατών που αντιµετωπίζουν
προβλήµατα δηµοσιονοµικού χαρακτήρα σε περιόδους ύφεσης.

Από πολύ νωρίς, πολλοί ήταν εκείνοι οι οποίοι είχαν εντοπίσει
αυτήν την αδυναµία, δεδοµένου ότι η Συνθήκη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, η Συνθήκη του Μάαστριχτ της εποχής εκείνης, δεν
έλαβε υπ’ όψιν της ακριβώς αυτόν τον παράγοντα: ότι µπορεί να
µην είναι µόνιµα αναπτυξιακή η διαδικασία, µπορεί να µην είναι
πάντα εύφορες οι κοιλάδες και παχιές οι αγελάδες, αλλά µπορεί
να υπάρχει ύφεση –όπως υπάρχει τώρα- και µπορεί να υπάρχει
κρίση και µπορεί να υπάρχουν και κερδοσκοπικές επιθέσεις ενα-
ντίον του ευρώ, δεδοµένου ότι υπάρχει ο ανταγωνισµός, ο νοµι-
σµατικός ανταγωνισµός, ο ανταγωνισµός στο επίπεδο των
νοµισµάτων.

Και για να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους, ποιο θα είναι
το νόµισµα το οποίο θα κερδίσει τις καρδιές των ανθρώπων, των
τραπεζών και των οικονοµιών της νοτιανατολικής Ασίας; ∆ιότι
περί αυτού πρόκειται, δηλαδή ποιος θα κερδίσει τα συναλλαγ-
µατικά αποθέµατα, το δολάριο ή το ευρώ; Αυτός είναι ο µεγά-
λος αγώνας. Αυτός ο αγώνας θα έπρεπε κάποτε να κερδηθεί
υπέρ του ευρώ. Αλλά όσο δεν κερδίζεται και όσο ο αγώνας διαρ-
κεί, θα πρέπει η ίδια η Ευρώπη να θωρακίζεται.

Η Ευρώπη, λοιπόν, είναι αθωράκιστη. Η Ελλάδα χρησιµοποι-
είται ως ένα πειραµατόζωο αυτή την περίοδο. Εάν η Ελλάδα γο-
νατίσει, η επόµενη χώρα που θα γονατίσει θα είναι η Ισπανία. Και
αν γονατίσει η Ισπανία, θα γονατίσει η Ευρωπαϊκή Ένωση, θα γο-
νατίσει το ευρώ, θα γονατίσει το ευρωπαϊκό νοµισµατικό σύ-
στηµα.

Γι’ αυτό, το ζήτηµα δεν είναι καθαρά απλά εθνικό ούτε οικο-
νοµικό. Είναι βαθύτατα πολιτικό, αφορά το σύνολο της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, αφορά τη δυνατότητα της Ευρώπης να
προχωρήσει στο µέλλον και κυρίως, αφορά την ίδια την Ευρω-
παϊκή Ένωση να κάνει την αυτοκριτική της για το γεγονός ότι λεί-
πουν τα πολιτικά αντανακλαστικά εκείνα και δυστυχώς και οι
ηγεσίες εκείνες, οι οποίες θα µπορούσαν να πάρουν αντίστοιχες
πρωτοβουλίες.

∆εν µπορώ να διανοηθώ, έχοντας ζήσει την Ευρωπαϊκή Ένωση
σε διαφορετικές φάσεις, σε διαφορετική πορεία, ότι σε περιό-
δους του Μιτεράν ή του Χέλµουτ Κολ ή του Ανδρέα Παπανδρέου
ή του Φελίπε Γκονζάλες ή του Ζακ Ντελόρ στην Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή, θα υπήρχε η σηµερινή αµηχανία που βλέπει κανείς στους
ηγέτες της Ευρώπης, οι οποίοι, ενώ ο Γιώργος Παπανδρέου συ-
νεχίζει να επιµένει σε αυτό ακριβώς το θέµα, κάνουν πως δεν κα-
ταλαβαίνουν, κάνουν πως δεν αντιλαµβάνονται, κάνουν πως δεν
γνωρίζουν ότι η Συνθήκη της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι εκείνη,
που περιγράφει ότι ο βασικός πυλώνας για την οικοδόµηση της
Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι η κοινοτική αλληλεγγύη, όχι µόνο στα
πολιτικά όργανα αλλά και στα οικονοµικά όργανα. Είναι η ίδια η
Συνθήκη αυτή η οποία επιβάλλει την άµεση αλληλοβοήθεια των
κρατών.

Η αλήθεια, όµως, είναι, κύριε Πρόεδρε –όπως γνωρίζετε πολύ
καλά, γιατί παρακολουθούσατε εκ του σύνεγγυς αυτές τις διερ-
γασίες- ότι η Γερµανία έχει βαρύτατες ευθύνες για το γεγονός
ότι επεδίωξε και επέµενε να υπάρχει το σηµερινό καθεστώς,
όσον αφορά την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα -λέει, πλήρης ανε-
ξαρτησία της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας- και κυρίως ήταν
εκείνη η οποία αρνήθηκε αυτό στο οποίο αναφέρθηκε προηγου-
µένως και ο Υπουργός κ. Παπακωνσταντίνου, το Ευρωπαϊκό Νο-
µισµατικό Ταµείο το οποίο θα µπορούσε να αναλάβει τέτοιο
ρόλο. Η Γερµανία ήταν εκείνη η οποία είχε τη βασική αντίδραση
την εποχή εκείνη.

Το αποτέλεσµα είναι ότι σήµερα, που είναι ανάγκη για την ίδια
την Ευρωπαϊκή Ένωση, για την ίδια την Ευρωζώνη όχι µόνο να
βρεθεί άµεσα ο µηχανισµός αυτός –και εγώ ρίχνω µια ιδέα, κύριε
Υπουργέ- ας αναζητήσουµε τη λύση στο άρθρο 122 της Συνθή-
κης, εκεί που µπορεί µε µια διευρυµένη διασταλτική ερµηνεία να
δοθεί η δυνατότητα για να δηµιουργηθεί η νοµική βάση για τη
δηµοσιονοµική υποστήριξη της χώρας µας.

Αυτή είναι µια απάντηση σε όσους επιµένουν σε αυτό που λέει
η Γερµανία, ότι δεν υπάρχει δυνατότητα της σωτηρίας, ότι δεν
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υπάρχει δυνατότητα για την Ευρωπαϊκή Ένωση. Αλήθεια, λένε
σ’ αυτό-της άµεσης βοήθειας εννοώ- αλλά την ίδια στιγµή το
άρθρο 122 προβλέπει ότι για έκτακτες περιπτώσεις και κυρίως
για γεγονότα τα οποία θίγουν µια χώρα, την οικονοµία µιας
χώρας και τα οποία είναι εκτός ελέγχου της ίδιας της χώρας,
όπως είναι στην προκειµένη περίπτωση, εκεί υπάρχει η δυνατό-
τητα.

Βεβαίως, τότε ο νοµοθέτης σε ευρωπαϊκό επίπεδο και στα
Εθνικά Κοινοβούλια που συµφωνήσαµε τη Συνθήκη, µπορεί να
προέβλεπε άλλο πράγµα, µπορεί να προέβλεπε πολέµους, µπο-
ρεί να προέβλεπε άλλα βίαια γεγονότα. Όµως, η οικονοµία και η
κοινωνία εξελίσσεται. Και πράγµατι, σήµερα, οι κερδοσκοπικές
επιθέσεις εναντίον του ευρώ και όχι της Ελλάδος, είναι γεγονότα
που δεν µπορούν να ελεγχθούν, όχι µόνο από την Ελλάδα αλλά
από καµµία χώρα.

Γι’ αυτό ακριβώς υπάρχει η ανάγκη της µεγάλης και της πιο
δυνατής και πιο καλής συνεργασίας όλων των πολιτικών δυνά-
µεων εδώ στην Ελλάδα, όλων των υγιών δυνάµεων της ελληνι-
κής κοινωνίας και ταυτόχρονα όλων εκείνων οι οποίοι πράγµατι,
µπορούν να δώσουν τη µάχη σε ευρωπαϊκό επίπεδο, ούτως ώστε
να προβάλουµε αυτή την αλήθεια, γιατί είναι µια καθαρή ευρω-
παϊκή αλήθεια και δεν είναι καθόλου εθνική και ελληνική αλήθεια.
Είναι µια ευρωπαϊκή αλήθεια, γιατί αφορά µια µεγάλη αδυναµία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του µέλλοντος της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Από κει και πέρα, βεβαίως η δική µας η χώρα, βεβαίως εµείς,
πρέπει να διορθώσουµε και να νοικοκυρέψουµε τα του οίκου µας.
Με τα πιο αυστηρά µέτρα, τα πιο δίκαια µέτρα να προχωρήσουµε
µπροστά, να διαµορφώσουµε τις καλύτερες δυνατές προϋποθέ-
σεις, ούτως ώστε να µην επιτρέπουµε σε κανέναν να χρησιµο-
ποιεί τις δικές µας παθογένειες, τις παθογένειες της ελληνικής
οικονοµίας των προηγούµενων χρόνων, του βάρους του παρελ-
θόντος, ως ανασταλτικό παράγοντα για τις όποιες λύσεις µπο-
ρούν να ενισχύσουν το δικό µας µέλλον, αλλά και το µέλλον της
Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Χρήστο Παπουτσή, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ κ. Γιώργος Καρατζαφέ-
ρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Άκουσα µε εξαιρετική προσοχή την οµιλία
του αξιοτίµου κ. Παπουτσή. Και πρέπει να πω ότι δεν βρήκα κα-
νένα ψεγάδι και κανένα σηµείο διαφωνίας. Είναι αυτά τα οποία
ανέπτυξε και η δική µας Κοινοβουλευτική Οµάδα.

Νοµίζω, λοιπόν –δανειζόµενος το όνοµά σας- ότι το µήνυµα
που πρέπει να βγει προς τα έξω είναι: «παπούτσι από τον τόπο
σου κι ας είναι µπαλωµένο». Τουλάχιστον, ελληνικά προϊόντα.

Βεβαίως, πέρα από αυτό, υπάρχει αυτή η εικόνα, η κοινοβου-
λευτική, ότι ο Έλληνας όταν απειλείται είτε δια των στούκας είτε
δια του οικονοµικού πολέµου ο οποίος γίνεται εις βάρος της Ελ-
λάδας, µπορεί να έχει συµπεριφορά που υπερβαίνει κοµµατικές
σκοπιµότητες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Γεώργιο Καρατζαφέρη, Πρόεδρο του ΛΑΟΣ.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.

Μανώλης Κεφαλογιάννης έχει το λόγο για έξι λεπτά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Πρώτα απ’ όλα, θέλω να χαιρετίσω την παρουσία του αρµό-

διου Υπουργού στη συζήτηση της επερώτησης του Κόµµατος
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. Και αυτό το θεωρώ πραγ-
µατικά πολύ θετικό στοιχείο. Ελπίζω να µην είναι µόνο στα πλαί-
σια µιας προσέγγισης της κυβερνητικής παράταξης, σε µία
δύσκολη συγκυρία στην οποία βρίσκεται, µε τον Πρόεδρο και τα
αξιόλογα στελέχη του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

Και θα ήθελα κι εγώ να τονίσω πως όλα τα κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης ακολουθούν µία υπεύθυνη στάση, κάτι που για πολλά

χρόνια δεν έχουµε δει στην Ελλάδα. ∆εν το έχουµε δει από τις
κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ όλα αυτά τα χρόνια, ακόµα και για νο-
µοθετήµατα που οφθαλµοφανώς θα έπρεπε να είχαν ψηφιστεί.

Για παράδειγµα -θέλω να πω στη Βουλή- η κυβερνώσα παρά-
ταξη ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν ψήφισε ούτε το νοµο-
σχέδιο για την εγγύηση των καταθέσεων µέχρι 100.000 ευρώ.
Και αυτό το λέω, διότι µε τα περί προσφυγής της Ελλάδας στο
∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, σήµερα -όπως και χθες στο Χρη-
µατιστήριο- στις τράπεζες γίνεται πολύ µεγάλη µάχη µεταξύ κα-
ταθετών και διευθυντών τραπεζών για το ποια θα είναι η πορεία
της Ελλάδας µέσα στο ευρώ και τι θα γίνει µε τις καταθέσεις
τους.

Άρα, έχετε ένα πλεονέκτηµα, έχετε µία σοβαρή Αντιπολίτευση,
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και των άλλων κοµµάτων, που
σας στηρίζει προς τη σωστή κατεύθυνση. ∆είξτε κι εσείς την ανά-
λογη σοβαρότητα!

Στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό θέλω να πω: Μην παραπλα-
νάσθε από τη στάση της Κυβέρνησης. Και το λέω και µε κάποια
διάθεση ζηλοτυπίας. Εγκαταλείπετε τη φιλελεύθερη πολυκατοι-
κία, για να συγκατοικήσετε στη νεοφιλελεύθερη πολυκατοικία
µαζί µε το ΠΑΣΟΚ. Αυτό, όµως, το ΠΑΣΟΚ δεν το κάνει µόνο µ’
εσάς. Το έκανε και στο παρελθόν, ίσως πριν έλθετε στη Βουλή.
Το έκανε µε το Στέφανο Μάνο και τον Ανδρέα Ανδριανόπουλο.
Τους αγκάλιασε, όµως, πολύ σφιχτά, µέχρι πνιγµού και τώρα
είναι εκτός πολιτικού παιχνιδιού.

Κύριε Πρόεδρε, το πρόβληµα της ελληνικής οικονοµίας είναι
πολιτικό. Κι έτσι πρέπει να το προσεγγίσουµε. Με διαχειριστικές
λογικές της τελευταίας τριακονταετίας οδηγηθήκαµε εκεί που εί-
µαστε. Κι αν για κάτι κατηγορώ το ΠΑΣΟΚ, είναι γιατί κατέστρεψε
–πραγµατικά κατέστρεψε- µε τη ρητορεία και την πολιτική του, τη
χαµένη δεκαετία του ’80, που δηµιουργήθηκαν τα τεράστια δη-
µόσια χρέη, όχι µόνο την ελληνική οικονοµία, αλλά και τη νοο-
τροπία των Ελλήνων.

Αναφέρθηκε και ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού στο τι παράγουµε σήµερα, ποια είναι η ανταγωνιστικό-
τητα της χώρας. Τα έχουµε πει πολλές φορές στη Βουλή.

Το κατηγορώ, επίσης, ότι δεν κατάλαβε αυτή τη µεγάλη αλή-
θεια και ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν βοήθησε την τότε κυ-
βέρνηση, όταν διαπίστωσε ότι το πρόβληµα της ελληνικής
οικονοµίας, που είναι το µεγάλο πρόβληµα σήµερα της Ελλάδος,
είναι πολιτικό και ναρκοθέτησε την Αναθεώρηση του Συντάγµα-
τος. Και σήµερα η ίδια η Κυβέρνηση είναι περιορισµένη σε κινή-
σεις που θα µπορούσαν να βοηθήσουν τη χώρα να βγει από το
οικονοµικό αδιέξοδο, κυρίως όσον αφορά την αναπτυξιακή προ-
οπτική, κάτι που λείπει από την πολιτική της όλους αυτούς τους
µήνες.

Κι έχει δίκιο για το Ταµείο ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού. Πώς στην Ελλάδα θα γίνει µία επένδυση, όταν
υπάρχει αυτή η αρρώστια στο δηµόσιο, η γραφειοκρατία και η
διαφθορά, όταν δεν αποδίδεται η δικαιοσύνη, όταν, για να απο-
δοθεί η δικαιοσύνη, χρειάζονται χρόνια, όταν για να γίνει µία
επένδυση χρειάζονται έως και χίλιες διακόσιες, χίλιες πεντακό-
σιες υπογραφές, όταν για να ωριµάσει ένα έργο, ακόµα και δη-
µόσιο, χρειάζεται εικοσαετία;

Αυτά σήµερα δεν µπορούν να αλλάξουν, διότι ναρκοθέτησε το
ΠΑΣΟΚ την Αναθεώρηση του Συντάγµατος, κάτι για το οποίο
είχαν συµφωνήσει όλα τα κόµµατα του Ελληνικού Κοινοβουλίου,
µε συγκεκριµένες διατάξεις να αλλάξουµε συγκεκριµένα άρθρα
του Συντάγµατος.

Μάλιστα εµείς, ως πλειοψηφία τότε, είχαµε δεχθεί µία πρό-
ταση της τότε Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, του ΠΑΣΟΚ, για νέο
τρόπο σύνταξης προϋπολογισµού, κάτι στο οποίο είχα κι εγώ την
ευκαιρία να αναφερθώ κατά τη διάρκεια της συζήτησης για τον
προϋπολογισµό και για πολλά άλλα θέµατα, που αφορούν τις
επενδύσεις.

Εάν σε αυτή τη χώρα δεν δηµιουργήσουµε νέο πλούτο, είµα-
στε καταδικασµένοι. Και αυτό είναι για το οποίο κατηγορείται η
Κυβέρνηση. Το είπε και ο πρώτος επερωτών του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού. Η στάση της Κυβέρνησης να µεγεθύνει το
πρόβληµα του παρελθόντος, να πει ότι η Ελλάδα είναι χώρα µει-
ωµένης εθνικής κυριαρχίας, να πει ότι δεν υπάρχει τίποτα στο

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 19 ΜΑΡΤΙΟΥ 2010 5257



ταµείο, να πει ότι είναι πλασµατικά τα στοιχεία τα οποία καταθέ-
τουν, δήλωσε πρώτη την αδυναµία της χώρας µας απ’ όλες τις
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που αντιµετωπίζουν παρόµοια
προβλήµατα. Και βεβαίως, οι διεθνείς αγορές στράφηκαν ενα-
ντίον της Ελλάδος.

Γι’ αυτό η Πορτογαλία δανείζεται µε δύο και τρεις µονάδες λι-
γότερο από εµάς. Και η Ιρλανδία το ίδιο. Και η Ισπανία το ίδιο. Γι’
αυτό τρέχουν οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ο αξιότιµος κύριος
Υπουργός που παρευρίσκεται σήµερα στην Αίθουσα και άλλα
στελέχη και ο Πρωθυπουργός. Νοµίζω, όµως, πως πηγαίνουν
προς λάθος κατεύθυνση.

Μας διαφηµίσατε το ταξίδι. Πήγατε στη Γερµανία. Υπογρά-
ψατε τις φρεγάτες. Μας διαφηµίσατε το ταξίδι στην Αµερική. Πή-
γατε στην Αµερική. Συζητάτε κρυφά µε την κυβέρνηση των
Ηνωµένων Πολιτειών και την Υπουργό των Εξωτερικών για το
θέµα των Σκοπίων. Τι πήρατε; ∆ιότι οι δραµατικοί τόνοι των συ-
ζητήσεων του Πρωθυπουργού στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο δεί-
χνουν ότι ήρθατε µε άδεια χέρια.

Κι αν πάτε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, τι άλλα µέτρα θα
φέρετε; Αντέχει η ελληνική κοινωνία;

Φέρατε ένα νοµοθέτηµα. Το µόνο που δεχθήκατε ήταν αυτό
που σας είπε ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, δηλαδή να δώ-
σετε κίνητρα να έρθουν τα λεφτά που µε τη δική σας πολιτική
έφυγαν στο εξωτερικό, τα 10.000.000.000, 15.000.000.000 ευρώ.
Εσείς, όµως, βάζοντας την ηθική πάνω στην πολιτική, κατηγο-
ρούσατε τον κ. Αλογοσκούφη και τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι φέρνει
τα χρήµατα µε κίνητρα σε ελληνικές τράπεζες από έκνοµες δρα-
στηριότητες.

Στην καλύτερη περίπτωση, λοιπόν, αυτό το οποίο εσείς σή-
µερα ζητάτε είναι να έρθουν τα χρήµατα από φοροδιαφυγή.
Είναι, όµως, κι άλλες έκνοµες δραστηριότητες, όπως είναι το traf-
ficking, η διακίνηση γυναικών, όπως είναι τα ναρκωτικά, όπως
είναι η διαφθορά στο ∆ηµόσιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆εν µπορείτε, λοιπόν, να έχετε άλλη ρητορεία πριν, άλλη ρη-
τορεία µετά. Και πώς µπορεί να είστε αξιόπιστοι –και κλείνω µε
αυτό, κύριε Πρόεδρε- όταν εσείς οι ίδιοι έχετε αυτή τη ρητορεία
προεκλογικά; Θα σας διαβάσω δύο δηλώσεις και κλείνω µε αυτό.

Γεώργιος Παπανδρέου. Ηµεροµηνία 30.9.2009, τέσσερις
µέρες, δηλαδή, πριν τις εκλογές: «Κάποιοι πιστεύουν ότι το πρό-
βληµα θα λυθεί µε πάγωµα µισθών και συντάξεων. Κάνουν µε-
γάλο λάθος. Η Νέα ∆ηµοκρατία πρόσφατα πάγωσε τις αυξήσεις
στους δηµοσίους υπαλλήλους που έχουν πάνω από 1.700 ευρώ.
Προφανώς αυτοί θεωρούν ότι ο δηµόσιος υπάλληλος που παίρ-
νει 1.700 ευρώ είναι πλούσιος. Αυτό είναι για εµάς δείγµα µιας
άλλης φιλοσοφίας. Να παγώσουν τους µισθούς και τις συντά-
ξεις; Αυτή είναι η ανάπτυξη της οικονοµίας;»

Και ο κ. Παπακωνσταντίνου, µία ηµέρα πριν, 29.9.2009: «∆εν
έχει βγει ποτέ καµµία οικονοµία από την ύφεση, αφαιρώντας πό-
ρους από την οικονοµία, παγώνοντας τους µισθούς και αυξάνο-
ντας τους φόρους. Είναι µία συνταγή καταστροφής».

Μιλάτε για τον εαυτό σας. Μόνο ως αυτοκριτική για την πολι-
τική σας πέντε µήνες µετά µπορεί να θεωρηθεί αυτή η δήλωση.
Κι αν αυτό πιστεύατε τότε, σήµερα κάνετε λάθος πολιτική. Εάν
µας κοροϊδεύατε τότε, ζητήστε συγγνώµη σήµερα.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μανώλη
Κεφαλογιάννη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντώνης Σκυλλάκος για έξι λεπτά.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Παρά τις επιµέρους διαφορές,
βλέπω σύµπλευση στα βασικά ζητήµατα της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ, της Νέας ∆ηµοκρατίας και του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού. Σε ποια ζητήµατα υπάρχει ενιαία αντίληψη και πολι-
τική από τα τρία κόµµατα;

Πρώτα, πώς τοποθετούνται για τις αιτίες της κρίσης. Παρακο-
λουθούµε, το µεν ΠΑΣΟΚ λέει ότι η αιτία της κρίσης είναι η κακή
διαχείριση από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Η Νέα ∆ηµοκρατία φορτώ-
νει ευθύνες στο ΠΑΣΟΚ, διότι τεχνητά αύξησε το δηµόσιο χρέος

και κυρίως τα ελλείµµατα και αυτό προκάλεσε τις αντιδράσεις
και τους κερδοσκόπους να πιέζουν µε υψηλότερα επιτόκια. Ο
Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός παίρνει και στους µεν και στους
δε. Και οι τρεις µαζί τα βάζουν µε τη Γερµανία, τα βάζουν µε τους
κερδοσκόπους, τα χρηµατοπιστωτικά συστήµατα και οργανι-
σµούς που βρίσκουν την ευκαιρία να ζητάνε υψηλότερα επιτό-
κια. Αυτά είναι τα αποτελέσµατα.

Η κερδοσκοπία είναι αποτέλεσµα της κατάστασης που βρί-
σκεται η χώρα. Βρίσκουν ευκαιρία. Ποιά τράπεζα είτε αµερικά-
νικη είτε γερµανική είτε γαλλική δεν θα αρπάξει την ευκαιρία για
να κερδοσκοπήσει και σε βάρος της Ελλάδας και σε βάρος της
Πορτογαλίας και σε βάρος όλων των χωρών; Ο καθένας κοιτάει
το συµφέρον του. Τι κρύβεται επιµελώς και από τα τρία κόµµατα;
Ότι η οικονοµική κρίση οφείλεται στο σύστηµα, στο κοινωνικοοι-
κονοµικό σύστηµα που ζούµε. ∆εν είναι ζήτηµα µόνο ελληνικό.
Αφορά ολόκληρη την Ευρώπη, αφορά τις Ηνωµένες Πολιτείες.

Άρα, λοιπόν, πρέπει να δούµε τη βαθύτερη αιτία. Θα έχουµε
κρίσεις, είχαµε και στο παρελθόν και θα έχουµε και καινούργιες
κρίσεις στο µέλλον. Άρα, η αιτία είναι το πώς λειτουργεί το κοι-
νωνικό και οικονοµικό σύστηµα, ο καπιταλισµός. Και στη χώρα
µας και διεθνώς. Τι συνέπειες έχει τώρα αυτό; Οι συνέπειες είναι
στην κουβέντα µας να βλέπουµε το δέντρο και να χάνουµε το
δάσος. Γι’ αυτό, όλη η κουβέντα γίνεται και οι φραστικές επιθέ-
σεις και µέσα στην Αίθουσα κατά της Γερµανίας ή κατά των Ηνω-
µένων Πολιτειών και δεν µπαίνουµε στην ουσία του ζητήµατος.
Απ’ αυτό προκύπτει και το ποια είναι η διέξοδος, από αυτά που
είπα.

Εάν κάποιος αθωώνει το κοινωνικοοικονοµικό σύστηµα που
ζούµε και λέει ότι ο µόνος δρόµος είναι αυτό το σύστηµα, θα επι-
διώξει λύσεις, οι οποίες αναπαράγουν αυτό το σύστηµα. Θα φορ-
τώσει τα βάρη στο λαό και την όποια ανάπτυξη θα την
εναποθέσει στους επιχειρηµατίες. Αυτό πράττει αυτή τη στιγµή
η Κυβέρνηση. Όλα τα βάρη στο λαό. Και δεν είναι µόνο αυτά τα
βάρη. Θα έχουµε και το Μάιο, µπορεί να έχουµε και νωρίτερα, θα
έχουµε και στο µέλλον.

Όλες αυτές οι ανατροπές, όλα αυτά τα πακέτα και όλες οι
διαρθρωτικές αλλαγές για τις οποίες γίνεται λόγος, έχουν προ-
αποφασιστεί. Όποιος ανατρέξει στα ντοκουµέντα της Λισαβόνας
θα βρει ότι προθέσεις και σοσιαλιστών και δεξιών στην Ευρώπη
είναι αυτά τα µέτρα, µόνο που τώρα, λόγω οικονοµικής κρίσης,
επιταχύνονται. Βαθαίνουν πιο γρήγορα. Είπε ο κύριος Πρωθυ-
πουργός εδώ πέρα ότι είναι ευκαιρία να περάσουν µέτρα που θα
τα πήγαιναν πιο µαλακά σε βάθος χρόνου.

Και ρωτάω: τι σχέση έχουν µε τα ταµεία της χώρας οι αλλαγές
στις εργασιακές σχέσεις; Θα εισπράξει περισσότερα χρήµατα το
κράτος από τις αλλαγές; Ευκαιρία είναι, να ανατρέψουµε το
ασφαλιστικό, να ανατρέψουµε το εργασιακό, να περάσει το σύ-
νολο της πολιτικής πιο γρήγορα, πιο αποφασιστικά. Κερδίζει πε-
ρισσότερο ο επιχειρηµατίας. Αυτός είναι ο στόχος. Και βεβαίως,
να βρεθούν και χρήµατα για να πληρώσουµε τα χρέη µας.

Όπου αποταθούµε για βοήθεια και όπου αποταθήκαµε για οι-
κονοµική βοήθεια ή οικονοµική στήριξη ή πολιτική στήριξη, βά-
ζουν όρους. Όρους: Γίνετε πιο σκληροί απέναντι στον ελληνικό
λαό. Αυτό δεν ζήτησε η Μέρκελ; Αυτό δεν ζήτησε ο Σαρκοζί;
Αυτό δεν ζητάει η Ευρωπαϊκή Ένωση; Αυτό δεν ζητάει ο Οµπάµα,
που τον επισκεφτήκαµε; Πέρα από τα ανταλλάγµατα. Γιατί υπάρ-
χουν ανταλλάγµατα και οικονοµικά και εξοπλισµών και ανταλ-
λάγµατα που ίσως αφορούν τα εθνικά µας θέµατα. Και οι πέρα
του Ατλαντικού σύµµαχοί µας και στην Ευρώπη πιέζουν την Ελ-
λάδα να προσαρµοστεί ακόµη περισσότερο στη λογική της αντα-
γωνιστικότητας και της επιχειρηµατικότητας. Κάνατε το πρώτο
βήµα. Τα σκληρά µέτρα σε βάρος του λαού, για να µειωθεί το
κόστος.

Το δεύτερο είναι, πέρα από τα άλλα πακέτα, που θα έρθουν εις
βάρος των εργαζοµένων, η αναπτυξιακή σας πολιτική. Γι’ αυτό θα
υπάρχουν χρήµατα στο όνοµα της ανάπτυξης για τους επιχειρη-
µατίες τους µεγάλους. Θα υπάρχει και νόµος για τα κίνητρα, πι-
στεύω. Ήδη, µε το φορολογικό, κατεβάζετε το φόρο στο 20%
για τους επιχειρηµατίες από το 25%.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Μία κουβέντα για την αγροτική πολιτική, γιατί έγινε λόγος. ∆εν

αρκεί να περιγράφουµε, όπως άκουσα, ποια είναι η κατάσταση
στην αγροτιά, ότι ξεκληρίζονται οι αγρότες. Θα πρέπει να λέµε
σε αυτήν την Αίθουσα την αλήθεια, ότι υπάρχει µία Κοινή Αγρο-
τική Πολιτική, η οποία καταστρέφει τους αγρότες και βοηθάει
τους εµποροβιοµήχανους. Αυτή είναι η Κοινή Αγροτική Πολιτική
και όχι µόνο κουβέντες και ρητορικά σχήµατα για την κακή Ευ-
ρώπη. Αν είναι κακή η Ευρώπη, όσοι το υποστηρίζουν αυτό να
πάνε στη λογική της εξόδου από την Ευρωπαϊκή Ένωση.
∆ραχµή, ανάπτυξη, όπως την καταλαβαίνουµε εµείς, προς φι-
λολαϊκή κατεύθυνση κ.λπ..

Πρέπει, λοιπόν, καταλήγοντας να πω ότι η συνεννόηση και η
κοινή κατεύθυνση των τριών µεγάλων κοµµάτων στρέφεται κατά
των λαϊκών συµφερόντων. Εµείς θα κάνουµε ό,τι µπορούµε για
να εµποδίσουµε την εφαρµογή αυτής της πολιτικής. ∆υστυχώς,
δίπλα στην Κυβέρνηση στέκονται οι ηγεσίες συνδικαλιστικών ορ-
γανώσεων που παρεµποδίζουν την ανάπτυξη ενός κινήµατος,
ώστε να µπορέσει να βάλει φραγµό. Όµως, θα το πληρώσει και
η σηµερινή Κυβέρνηση. Αυτό πιστεύουµε, όπως και όλα τα κόµ-
µατα που κινούνται στην ίδια κατεύθυνση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Αντώνιο Σκυλλάκο.

Πριν εισέλθουµε στο στάδιο των δευτερολογιών, µε πρώτο
οµιλητή τον κ. Αϊβαλιώτη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την
τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω ∆υτικά Θεωρεία
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν
στην Έκθεση της Αίθουσας Ελευθερίου Βενιζέλου και ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου του Κοινοβουλίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής σαράντα δύο µα-
θητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 2ο Γενικό Λύ-
κειο Πτολεµαΐδας Κοζάνης, το Γ’ τµήµα.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες)

Ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης έχει το λόγο για πέντε λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆υσκολεύοµαι να αντιληφθώ την κριτική του ΚΚΕ προς τον

Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό. Νοµίζω ότι προσπαθεί «να βγάλει
από τη µύγα ξύγκι». ∆εν θα σχολιάσω τίποτα απ’ αυτά που είπε
ο αγαπητός συνάδελφος. Τώρα, µιλάω από τα Έδρανα του
ΠΑΣΟΚ -κάποιες φορές τοποθετούµαι από τα Έδρανα της Νέας
∆ηµοκρατίας- και το κάνω αυτό, όχι µόνο επειδή το ΠΑΣΟΚ λεί-
πει, αλλά και επειδή είναι γνωστό ότι καλύπτουµε το χώρο από
την δεξιά µέχρι τις παρυφές της δηµοκρατικής αριστεράς. Έτσι
και αλλιώς, ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός δεν είναι ούτε
δεξιά ούτε αριστερά. Είναι µπροστά.

Μιλήσατε, κύριε Υπουργέ, για το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο
και κάνατε την παροµοίωση µε το πιστόλι πάνω στο τραπέζι.
Σωστά; Να πείτε στην κ. Μέρκελ ότι υπάρχει µία γνωστή ελλη-
νική ταινία η οποία λέγεται «Οι σφαίρες δεν γυρίζουν πίσω». Θα
καταλάβει αυτήν τη γλώσσα η κ. Μέρκελ! Θα καταλάβει! Πείτε
της τον τίτλο και θα καταλάβει τι εννοούµε.

Αυτό που περιµένει ένας λαός από την κυβέρνησή του είναι να
προασπίζει τη χώρα, όταν δέχεται τις επιθέσεις και να κάνει
χρήση όλων των δυνατοτήτων που έχει. Μπορεί πραγµατικά το
ΠΑΣΟΚ να ισχυριστεί ότι έκανε κάτι τέτοιο; Εδώ, επί έξι µήνες εί-
µαστε σ’ ένα ρινγκ και µας γρονθοκοπούν, ακόµα και µαθητευό-
µενοι µποξέρ. Αυτό δεν έχει ξαναγίνει. Είµαστε, όµως, µία χώρα
η οποία δεν είναι τυχαία. Επιτρέψτε µου να σας πω, µιας και µι-
λάγαµε µε όρους µποξ, ότι είµαστε µία χώρα η οποία είναι βα-
ρέων βαρών, µία χώρα η οποία έχει µεγάλη γεωστρατηγική αξία,
έχει άφθονους φυσικούς πόρους µεταξύ των οποίων και πολύ
πετρέλαιο στον πάτο του Αιγαίου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

Είµαστε ανάµεσα στις τριάντα πλουσιότερες χώρες του κό-
σµου από πλευράς εισοδήµατος, αυτό λέει η µελέτη του ΟΟΣΑ.
Άρα σηµαίνει ότι έχουµε ενδιαφέρον για τις χώρες που πουλάνε
προϊόντα κάθε είδους, έχουµε βαριά και πανάκριβα εξοπλισµένες

Ένοπλες ∆υνάµεις, αλλά περιέργως δεχόµαστε γροθιές από πο-
λιτικούς «νάνους», όπως είναι και δεν έχουν αντανακλαστικά συ-
ντεχνιακά, κύριε Υπουργέ, και τρίτης κατηγορίας ευρωυπάλληλοι
που έρχονται στην Ελλάδα και µας κάνουν τους ελεγκτές ή κά-
ποιοι άλλοι ανεκδιήγητοι, που κάνουν τους παράγοντες της Ευ-
ρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας.

Άρα, δίκαια ο ελληνικός λαός αισθάνεται πικραµένος, γιατί κρί-
νει ότι δεν είχε την υπεράσπιση από την Κυβέρνηση, την οποία
όφειλε να έχει. Και όχι µόνο αυτό. Αισθάνεται βαθιά αδικηµένος
από τα αντιλαϊκά, άγρια και άδικα φορολογικά µέτρα, τα οποία
δεν έχουν τελειωµό.

Ακούµε τώρα ότι θα µπούνε οι ταµειακές και στις λαϊκές. Πίσω
από κάθε ταµειακή, κύριε Υπουργέ, πρέπει να βάλετε έναν εφο-
ριακό. ∆εν γίνεται αλλιώς. Αν βάλετε ταµειακές παντού, θα πρέ-
πει να βάλετε τόσους εφοριακούς, για να γίνεται ο έλεγχος.

Με τα άγρια αυτά φορολογικά µέτρα είναι σαν κατεβαίνουµε
επί έξι συνεχείς µήνες µία σκάλα, η οποία οδηγεί σε ακόµη πιο
σκοτεινά υπόγεια. ∆ιεθνείς µας συµµαχίες δοκιµάζονται, στρα-
τηγικές µας επιλογές τίθενται σε δοκιµασία επίσης και ποιος µπο-
ρεί να αρνηθεί πως οι συµπολίτες µας συχνά απορούν για το
ρόλο που έχει παίξει το ευρώ;

Άρα, λοιπόν, έχουµε διάψευση ελπίδων, που τόσο επιµελώς
καλλιέργησαν οι «ευρωλάγνοι» επί χρόνια. Μας λένε ευρωσκε-
πτικιστές και εµείς λέµε ότι είµαστε ευρωευαίσθητοι, σε αντιδια-
στολή µε τους ευρωαναίσθητους προφανώς.

Η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν προσφέρει τελικά, όχι την προστασία
των συνόρων, αλλά ούτε καν την προστασία των πορτοφολιών
µας από τους κερδοσκόπους, τους ξεσαλωµένους κερδοσκό-
πους.

Έχω θητεύσει για χρόνια δίπλα στο Γιάννη Μαρίνο όταν ήταν
Ευρωβουλευτής. Από τον κ. Γιάννη Μαρίνο, λοιπόν –είχα την τιµή
να είµαι συνεργάτης του και διδάχθηκα πολλά δίπλα του- ένα
από τα βασικά πράγµατα που άκουγα πάντα ήταν να λέει ότι το
ζήτηµα της οικονοµίας είναι εθνικό θέµα. ∆εν χωρούν διαχωρι-
σµοί στο ζήτηµα της οικονοµίας. Είχε απόλυτο δίκιο.

Θυµάµαι τον αγώνα που έδινε ο τότε υπουργός Οικονοµίας,
την παραµονή, όταν ήταν να µπούµε στο ευρώ, στις συνεδριά-
σεις της Ευρωβουλής, το κλίµα που αντιµετώπιζε και το πόσο
τού συµπαραστάθηκαν τότε η Ευρωβουλευτές της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και όλοι οι κοινοτικοί παράγοντες εκείνη την εποχή –
επειδή σήµερα κάνουν τους ανυποψίαστους- ήξεραν ότι
µπαίναµε στην ΟΝΕ και στο ευρώ µε πολιτική απόφαση. Σήµερα
δηλαδή κάνουν τους έκπληκτους µε τα στατιστικά στοιχεία, ενώ
ήξεραν ότι µπαίναµε µε αυτά τα στατιστικά στοιχεία. Και στις
Βρυξέλλες το ήξεραν και στο Βερολίνο.

Για το λόγο, λοιπόν, αυτό είµαστε µια χώρα οργής και από-
γνωσης, όπως γράφει ο κ. ∆ελαστίκ στο ΕΘΝΟΣ και θα το κατα-
θέσω αυτό. Είµαστε µια χώρα, λοιπόν, οργής και απόγνωσης,
γιατί οι ηγέτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης φοράνε «µάσκες», όπως
πολύ σωστά λέει. Από την άλλη πλευρά, κάνουµε και την αυτο-
κριτική µας, φυσικά και η κ. Μέρκελ και οι λοιποί. Βέβαια, δεν
έχουν δικαίωµα να µας ασκούν κριτική, γιατί «ο πελάτης έχει
πάντα δίκιο». Είµαστε οι παραγγέλλοντες και «πλερώνοντες» και
µάλιστα «πλερώνουµε» και πολύ ακριβά την κ. Μέρκελ και όλους
τους υπόλοιπους, γιατί αγοράζουµε τα πάντα. Άρα, ο πελάτης
έχει πάντα δίκιο και έτσι πριν αρχίσετε να βγάζετε τα µάτια σας
µε τη Νέα ∆ηµοκρατία και να αυτοπυροβολείστε στα πόδια, οι
µεν µε την απογραφή οι δε µε την καταγραφή, θα έπρεπε να εί-
χατε ξεκαθαρίσει γιατί εξήντα χιλιάδες νεκροί παίρνουν συντά-
ξεις και ΕΚΑΣ. Αυτό γράφει το δηµοσίευµα και είναι µελέτη του
κ. Λοβέρδου. Επίσης θα την καταθέσω.

Επιπρόσθετα, θα έπρεπε να είχαµε ξεκαθαρίσει γιατί υπάρ-
χουν αυτές οι απίστευτες κρατικές δαπάνες. Είναι δυνατόν να
υπάρχει υπουργικό αυτοκίνητο το οποίο να αλλάζει λάστιχα και
να πληρώνει ο κυρίαρχος λαός 8.000 ευρώ; Προσέξτε, όχι 800
ευρώ, 8.000 ευρώ για λάστιχα σε κρατικό αυτοκίνητο που κυ-
κλοφορεί Υπουργός. Εδώ έχω την απάντηση του κ. Βούγια. Και
χρησιµοποιεί λέει πρατήριο καυσίµων της Αστυνοµίας 3.899
λίτρα αµόλυβδης βενζίνης. Θα καταθέσω την απάντηση του κ.
Βούγια σε ερώτηση που έκανα στη Βουλή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
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λίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ο πολίτης πιστεύει ότι ο κόσµος πρέπει να νοικοκυρεύεται, να

σταµατάνε οι σπατάλες, όπως παραδείγµατος χάρη το να κοστί-
ζει ένα χιλιόµετρο αυτοκινητοδρόµου στην Ελλάδα οκτώ φορές
περισσότερο από όσο στοιχίζει στη Γερµανία. ∆εν µπορούµε,
όµως, να έχουµε φοβικά σύνδροµα. Είδατε εσείς την Ιρλανδία ή
την κατεστραµµένη Ισλανδία να έχουν τέτοια χάλια διεθνώς και
τέτοια εικόνα; ∆ιερωτηθήκατε γιατί αυτός ο ορυµαγδός είναι
τόσο έντονος στην περίπτωση της Ελλάδας; Μήπως κάποιοι
έχουν καλά γραφεία δηµοσίων σχέσεων και η Ελλάδα επί χρό-
νια ακούει για τα περίφηµα κρυφά κονδύλια, τα οποία δεν χρη-
σιµοποιούνται ποτέ για τις δηµόσιες σχέσεις της Ελλάδας;

Οι Έλληνες, κύριε Υπουργέ, το ξέρετε ότι είναι περήφανος
λαός και δεν µπορεί να δέχονται προσβολές. Η Ελλάδα δεν επαι-
τεί, η Ελλάδα µπορεί και απαιτεί.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Αϊβαλιώτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
προς το Σώµα ότι τη ∆ευτέρα 22 Μαρτίου 2010 και ώρα 18.00’ θα
διεξαχθεί συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως µε πρωτοβουλία
του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα σε επίπεδο Αρχηγών
Κοµµάτων, µε θέµα το «Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυ-
ξης» που κατέθεσε η ελληνική Κυβέρνηση στην Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Ο Βουλευτής Θεσσαλονίκης του ΛΑΟΣ κ. Κυριάκος Βελόπου-
λος, έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Να ξεκινήσω, κύριε Υπουργέ, µε το χθεσινό δηµοσίευµα των

«FINANCIAL TIMES» ενός κορυφαίου Βρετανού αναλυτή, τον ξέ-
ρετε φαντάζοµαι, γιατί είστε γνώστης των αντικειµένων του κ.
Σάµιουελ Μπρίταν, ο οποίος είναι και σερ, δεν έχει απλό όνοµα.
Ακούστε τι λέει για τους Έλληνες: «Οι Έλληνες δεν χρειάζεται να
κάνουν αυτά που τους λένε οι Γερµανοί. Αντιστάθηκαν στους
Γερµανούς στο παρελθόν και µπορούν να το κάνουν και τώρα. Αν
η Ελλάδα αφήσει την Ευρωζώνη, αυτό που θα συµβεί είναι, ότι
στην αρχή θα πρέπει να πληρώσει πολύ υψηλά επιτόκια στις πα-
γκόσµιες αγορές, µέχρι να σταθεροποιηθεί το νόµισµά της. Αυτό
πρέπει να το καταλάβουν πρώτα-πρώτα οι Γερµανοί, οι οποίοι θα
υποστούν και τις δικές τους συνέπειες».

Άρα, λοιπόν, το φοβικό σύνδροµο που µας διακατέχει, δυστυ-
χώς, όχι την Κυβέρνηση αλλά και τον ελληνικό λαό, ο φόβος δη-
λαδή ότι θα φάµε σφαλιάρα και πάλι, ο φόβος ότι εν πάση
περιπτώσει ότι θα µας στριµώξουν πρέπει να σταµατήσει. Κα το
λέω αυτό γιατί έχετε απόλυτο δίκιο σε αυτό που είπατε, ότι η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση έχει δυσκολία στο να αντιληφθεί ότι χρειάζεται
ένα δικό της νοµισµατικό ταµείο. Για να γίνει αυτό βέβαια –και
εδώ συµφωνώ µαζί σας- χρειάζονται δύο ή τρία χρόνια. Αυτό,
όµως, που δεν είπατε είναι το εξής και είναι αναπόφευκτα πραγ-
µατικότητα: Επειδή χαµογελάσατε µε αυτό, κύριε Υπουργέ, θέλω
να µε ακούσετε για το σενάριο της «LIBERATION». Στο σενάριο
της «LIBERATION», κύριε Υπουργέ, σας δίνεται διέξοδος ώστε
αφού η Γαλλία, η Γερµανία, η Αµερική, τα ξένα funds κερδοσκο-
πούν και εκβιάζουν την Ελλάδα –αυτή είναι η αλήθεια- εγώ σας
ρωτώ: ∆εν κερδοσκοπούν τα ξένα funds, κύριε Υπουργέ; ∆εν
εκβιάζουν την Ελλάδα, ναι ή όχι; Η αλήθεια είναι ότι αυτό συµ-
βαίνει. Ήρθε, λοιπόν, η ώρα ο εκβιαζόµενος να γίνει εκβιαστής.
Να τους εκβιάσουµε εµείς. Η «LIBERATION» µας έδειξε το
δρόµο. Μπορείτε να κάνετε µερικές εκβιαστικές κινήσεις, ώστε
να τους δώσετε να καταλάβουν ότι δεν φοβόµαστε. Η λύση είναι
αυτή που σας είπα και το λέει η «LIBERATION». Τι λέει; Απλά λέει
για την Κίνα, για τα οµόλογα, να τα πουλήσουµε, να βγάλουµε
κέρδος και εµείς. Αφού κερδοσκοπούν εις βάρος µας, µπορούµε
και εµείς να κερδοσκοπήσουµε.

Επίσης το λαϊκό οµόλογο όπως το είπα εγώ µπορεί να γίνει,

κύριε Υπουργέ. Μπορούµε να αναγκάσουµε τους πλουσίους µε
ένα χρηµατικό πλαφόν και να µην έχουµε πρόβληµα µε τις ελλη-
νικές τράπεζες. Πέντε εκατοµµύρια ευρώ, 10.000.000 ευρώ; Οµό-
λογο για τους πλουσίους. Να το αγοράσουµε και θα σας φύγει
και ο πόνος, γιατί πιστεύουµε ότι το βάρος είναι τεράστιο. Είστε
από τους λίγους Υπουργούς, ο οποίος νυχθηµερόν τρέχει για
να µαζέψει τα ασυµµάζευτα και αυτό είναι προς τιµήν σας.

Ακούστε, όµως συγκεκριµένες προτάσεις που σας κάνουµε.
∆εν λέω για την οικοδοµή. Τα πετρέλαια και τα ορυκτά είναι ένας
µύθος κατά άλλους. Κατά καθηγητές πανεπιστηµίων, όπως ο Φώ-
σκολος, ο Ζελελίδης, ο Παπαγεωργίου, ο κ. Πεπονής, είναι µία
πραγµατικότητα. Ας κοιτάξουµε, λοιπόν, να κάνουµε στρατηγική
συµµαχία ή συµφωνία µε κάποιους συγκεκριµένους για να κά-
νουµε το αυτονόητο, να κερδίσουµε αυτό που υπάρχει και δεν
κερδίζουµε.

Θα πω και το εξής για την Ευρωπαϊκή Ένωση: Θέλετε την αλή-
θεια, κύριε Υπουργέ; Έχετε δει στον κόσµο εσείς πολιτική ένωση
χωρίς επιβολή; Η Ευρωπαϊκή Ένωση, είναι ένας οργανισµός ο
οποίος έχει χώρες µε διαφορετικά αντικρουόµενα συµφέροντα,
δεν έχει το δικό της στρατό για να επιβάλλει την πολιτική της
βούληση, δεν έχει ενιαία νοµισµατική πολιτική, σοβαρής στηρί-
ξεως κάποιων περιφερειών-χωρών. Μην περιµένετε λοιπόν Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. ∆εν µπορεί να λειτουργήσει το σύστηµα έτσι.

Άρα, λοιπόν, µαθηµατικά και µε βάση τη λογική οδηγούµεθα
στη σκέψη ότι µπορεί να διαλυθεί –το τονίζω αυτό- η Ευρωπαϊκή
Ένωση, να αποσυντεθεί. Αυτή είναι µία πραγµατικότητα. Χρειά-
ζονται ριζοσπαστικές αλλαγές στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Χωρίς
στρατό, χωρίς πολιτική βούληση και κυρίως χωρίς στρατηγική
δεν µπορεί να υπάρχει Ευρώπη.

Επειδή µε πιέζει και ο χρόνος θα αναφέρω και αυτό που είπε
ο κύριος συνάδελφος ο κ. Αϊβαλιώτης: Είµαστε πελάτες, κύριε
Υπουργέ. Κάτι Leopard, κάτι «SIEMENS», κάτι «HOCHTIEF», κάτι
δρόµοι. Είµαστε πελάτες των κυρίων και ο πελάτης έχει δίκιο.
Πληρώνω, έστω και µε δανεικά δικά σου και σου δίνω και τόκο,
αλλά σου δίνω και σου επιστρέφω και παραπάνω. Αυτό το ανα-
φέρω για τη Γερµανία.

Θα σας πω και ένα απλό παράδειγµα, για να καταλάβετε πώς
χάνουµε χρήµατα: Μόνο σε γαλακτοκοµικά προϊόντα και σε
κρέας η Ελλάδα δαπανά 5,5 δισεκατοµµύρια ευρώ σε εξαγωγή
συναλλάγµατος για να κάνει εισαγωγή από Βέλγιο, Ολλανδία,
∆ανία. Πεντέµισι δισεκατοµµύρια ευρώ επί είκοσι χρόνια είναι
120.000.000.000 ευρώ. Μην λέµε, λοιπόν, ότι η Ελλάδα κέρδισε
από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Η Ελλάδα έχει χάσει κιόλας, κύριε
Υπουργέ. Έχει πεθάνει η κτηνοτροφική και η αγροτική παραγωγή
και εµείς κάνουµε εισαγωγές.

Αυτή είναι η αλήθεια και κλείνω, λέγοντας το εξής και θέλω µια
απάντηση: Στα 25.000.000.000 ευρώ που θα πάρει η Ελλάδα,
κύριε Υπουργέ, πόσα θα µπουν στα ταµεία µας και πόσα θα φύ-
γουν σε τόκους; Είναι σηµαντικό να το ακούσει ο ελληνικός λαός.
Θέλουµε να πάρουµε 25.000.000.000 ευρώ. Πόσα θα µείνουν στα
ταµεία του Υπουργείου σας; Εδώ πρέπει να καταλάβει ο Έλλη-
νας ότι τα περισσότερα χρήµατα δίδονται σε τόκους, στους το-
κογλύφους που έχουν πιει το αίµα της Ελλάδας, είτε ξένα funds,
είτε µεγαλοτράπεζες.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ και θα σας ξαναπώ για ακόµη µία
φορά ότι εµείς, ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, µαζί µε τον
Πρόεδρό µας είµαστε, κύριε Υπουργέ, οπαδοί της γροθιάς. Ενω-
µένοι ως Έλληνες µπορούµε να κερδίσουµε. ∆εν είµαστε οπα-
δοί του δακτύλου. Το δάκτυλο είναι αδύναµο, η γροθιά όµως
είναι δυνατή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Βελόπουλο.
Κύριε Ροντούλη, πριν σας δώσω το λόγο, θέλω ως έµπειρος

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος να καταπλήξετε για το χρόνο –
τρίλεπτο- και σαν Θεσσαλός lupus που είστε, να απευθύνεστε
στο Προεδρείο και όχι στο πρόσωπο του Υπουργού, για να θυ-
µόµαστε πώς λειτουργεί και ο Κανονισµός της Βουλής.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ροντούλη,

έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
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ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να θέσω
το ζήτηµα του κατοχικού δανείου της Γερµανίας, το οποίο είναι
κάτι το διαφορετικό από το ζήτηµα των αποζηµιώσεων που χρω-
στά η Γερµανία. Θα ήθελα, λοιπόν, να µείνω µόνο στα του κατο-
χικού δανείου και να πω ότι το 1995 ο αείµνηστος Ανδρέας
Παπανδρέου ήταν ο πρώτος Έλληνας Πρωθυπουργός που έθεσε
επισήµως στη Γερµανία το ζήτηµα της επιστροφής του κατοχικού
δανείου. Μιλάµε για ένα ποσό περίπου –δεν µπορώ να είµαι ακρι-
βής- 16.000.000.000 έως 18.000.000.000 ευρώ.

Συνεπώς το ζήτηµα αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό, αφ’ ης
στιγµής ετέθη µε επίσηµη ρηµατική διακοίνωση από το 1995 εκ
µέρους της ελληνικής πολιτείας. Ίσως, δεν είναι η κατάλληλη
στιγµή να τεθεί µετ’ επιτάσεως το ζήτηµα αυτό, όταν υπάρχει
αυτή η ένταση σε επίπεδο κοινής γνώµης µεταξύ των δύο χωρών,
αλλά επ’ ουδενί δεν µπορούµε να απεµπολήσουµε το δικαίωµα
της επιστροφής του κατοχικού δανείου.

Θα πρέπει να τονίσουµε δύο πράγµατα. Το ζήτηµα της επι-
στροφής του κατοχικού δανείου µπορεί να λάβει τη µορφή συµ-
ψηφισµού, εάν η ετέρα πλευρά δεν επιθυµεί να αποδώσει άµεσα
ζεστό χρήµα. Πώς µπορεί να γίνει αυτός ο συµψηφισµός; Μπο-
ρεί να γίνει, εάν αναλάβει η γερµανική πλευρά την υποχρέωση να
δηµιουργηθούν ή να εκσυγχρονιστούν κάποιες υποδοµές στη
χώρα µας, να χαριστεί ή να διαγραφεί µέρος του δηµοσίου χρέ-
ους της χώρας προς τη Γερµανία -κάτι που θα είναι µάννα εξ ου-
ρανού- ή και να χρηµατοδοτηθεί από τη Γερµανία τµήµα των
εξοπλισµών της Ελλάδος. Έτσι θα µπορούσε να λειτουργήσει
συµψηφιστικά.

Όµως, κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι θα πρέπει να θέτουµε το ζή-
τηµα αυτό, µε τον τόνο που θα πρέπει να το θέτουµε, και για δι-
πλωµατικούς λόγους. Μπορεί η ελληνική πλευρά να το
χρησιµοποιήσει ως άξονα, επί του οποίου θα επισορροπήσουν
οι ελληνογερµανικές σχέσεις. Εάν θέλετε, θα είναι ένας µοχλός
γεωπολιτικής πίεσης της Ελλάδας, προκειµένου η µικρή Ελλάδα,
ο µικρός εταίρος, να µην συνεχίζει να «τρώει» κλωτσιές από το
µεγάλο γίγαντα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα καταθέσω στα Πρακτικά την
επιστολή που έλαβε ένας Έλληνας συµπατριώτης µας, ονόµατι
Αστέριος Καραγιάννης, όταν από το 1976 ζητούσε αποζηµιώσεις
από το γερµανικό δηµόσιο. Αναγιγνώσκω µε την ανοχή σας,
κύριε Πρόεδρε, µόνο µία παράγραφο και θα καταθέσω την επι-
στολή στα Πρακτικά. Του απαντούν οι Γερµανοί για το ζήτηµα
των αποζηµιώσεων ότι «ισχύει το άρθρο 5 παράγραφος 2 της
Συµβάσεως του Λονδίνου της 27ης Φεβρουαρίου 1953 περί γερ-
µανικών οφειλών στο εξωτερικό, στην οποία Σύµβαση προσχώ-
ρησε και η Ελλάδα και, σύµφωνα µε την οποία, η εξέταση όλων
των απαιτήσεων που πηγάζουν από το Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο έχει
προς το παρόν αναβληθεί». Άρα, αναγνωρίζει και η Γερµανία
εδώ, το γερµανικό δηµόσιο, ότι αναβλήθηκαν µεν, αλλά είναι εν
ισχύ οι γερµανικές αποζηµιώσεις που πρέπει να δοθούν στην ελ-
ληνική πολιτεία. Την καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επιστολή, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ,

κύριε Ροντούλη. Και επειδή έχετε ολίγον χιούµορ στη σοβαρό-
τητα της κατάστασης, θα πω ότι µπορείτε να πάτε και στον Βα-
σιλέα Όθωνα, να φθάσετε στους Βόζεµπεργκ και στη Φρειδερίκη
και θα βρεθεί άκρη και σ’ αυτό.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού στο Νοµό Μαγνησίας, ο κ. Παύλος Μαρκάκης, για τρία
λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Παρακολουθήσαµε την οµιλία του Υπουργού Οικονοµικών και

τη σοβαρότητα µε την οποία αντιµετωπίζει το οικονοµικό θέµα
της Ελλάδας, προσπαθώντας να βγάλει τη χώρα µας απ’ αυτήν
την κρίση. Είπε στην οµιλία του ότι το µεγαλύτερο πρόβληµα που
αντιµετωπίζουµε είναι το θέµα της αξιοπιστίας.

Κύριε Υπουργέ, επειδή το θέµα της αξιοπιστίας δεν είναι ένα
οικονοµικό µέγεθος, πιστεύω ότι τα µέτρα που πήρατε, που θα
πάρετε ή εν πάση περιπτώσει, οι διαβεβαιώσεις που δώσατε στην
Ευρωπαϊκή Ένωση είναι επαρκείς. Άρα, λοιπόν, στο θέµα της
αξιοπιστίας πρέπει να βάλετε ένα χρονικό ορίζοντα. ∆εν µπο-
ρούµε να παίρνουµε συνέχεια µέτρα, για να πείσουµε τους Ευ-
ρωπαίους για την αξιοπιστία µας. Κάποτε πρέπει να τελειώσει
αυτό.

Επειδή η επερώτησή µας έχει και µία άλλη διάσταση, αυτή της
εξωτερικής πολιτικής, για την οποία βέβαια δεν είστε αρµόδιος
να απαντήσετε, θα ήθελα όµως την άποψη και τη γνώµη σας ως
κορυφαίου πολιτικού παράγοντα για το τι επιπτώσεις έχει η δυ-
σµενής οικονοµική θέση της Ελλάδος στα εθνικά θέµατα, διότι
καµµία φορά παίρνουµε απαντήσεις από τους αρµόδιους Υπουρ-
γούς, τους Υπουργούς Εθνικής Οικονοµίας, και οι απαντήσεις
είναι «στηµένες», στυλιζαρισµένες και καµµιά φορά δεν λένε και
την αλήθεια. Θέλουµε να µας πείτε τη γνώµη σας, εάν οι δυσκο-
λίες της οικονοµικής κατάστασης της χώρας επηρεάζουν τα
εθνικά µας θέµατα. ∆ιότι µπήκαµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά
δεν είδαµε και κανένα όφελος όσον αφορά τη φύλαξη των συ-
νόρων µας. Όλο το µεγάλο θαλάσσιο µέτωπο της Ελλάδας είναι
ένα ξέφραγο αµπέλι. ∆εν είδαµε την Ευρωπαϊκή Ένωση ούτε να
µπορεί να εγγυηθεί ούτε να διαφυλάττει τα σύνορα.

Έχουµε το πρόβληµα µε τα Σκόπια. Θέλουν, οπωσδήποτε, να
βάλουν το κρατίδιο αυτό στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Ας σεβαστούν
την άποψη της Ελλάδος. ∆εν πιστεύω, βέβαια, ότι θα προσχω-
ρήσετε στην άποψή µας, ότι δεν δεχόµαστε διπλή ονοµασία,
αλλά πρέπει να δούµε µε ποιες προϋποθέσεις θα µπει αυτή η
χώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση και εάν µπορεί να µπει.

Έχουµε την προσπάθεια της Ευρωπαϊκής Ένωσης να βάλει
την Τουρκία ως κράτος-µέλος. ∆εν είναι δυνατόν, όµως, µια
Τουρκία που δεν τηρεί τις υποχρεώσεις της έναντι της Κύπρου,
της Συνθήκης που έχει υπογράψει να µην µπορούν να επαναπα-
τρίζονται οι λαθροµετανάστες, να θέλει να µπει, στα σοβαρά,
στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Θέλουµε, λοιπόν, αυτές τις διαβεβαιώσεις να τις ακούσουµε
από το στόµα σας και να µας πείσετε ότι δεν έχουµε χάσει τόσο
µεγάλο τµήµα της εθνικής µας ανεξαρτησίας, ώστε να µη µπο-
ρούµε να υπερασπιστούµε στοιχειωδώς τα εθνικά µας συµφέ-
ροντα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μπράβο, κύριε Μαρ-

κάκη!
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-

µού στο Νοµό Αχαΐας, ο κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ειλι-

κρινά όταν βλέπουµε τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής µόνο
γι’ αυτήν την χρονιά να κόβουν φθηνό χαρτί, στο οποίο δίνουν
αξία ονοµαστική και αριθµητική, σε επίπεδο τρισεκατοµµυρίων
δολαρίων ή ευρώ, σκέφτοµαι, αλήθεια, αυτή η χώρα δεν είναι
χρεοκοπηµένη; ∆ηλαδή, εάν αυτήν τη στιγµή δούµε τον ισολογι-
σµό των ΗΠΑ, ποιος είναι και πώς αυτή η χώρα δικαιούται να
υπάρχει ακόµα στις διεθνείς συναλλαγές, θα δούµε ότι είναι η
στρατιωτική και η πολιτική της ισχύ τέτοια που δεν διανοείται κα-
νένας εταίρος να αµφισβητήσει την ύπαρξη αυτής της χώρας,
αν και ανά πάσα στιγµή µπορεί να πει ότι το δολάριο δεν έχει
καµµία αξία και εκεί να µείνει µε µερικές εκατοντάδες χιλιάδες
τσουβάλια χαρτιά στα χέρια άνευ αξίας. Τα 2.000.000.000.000
δολάρια που έχει η Κίνα στα χέρια της θα µπορούσαν να µην
έχουν καµµία αξία. Σκεφθείτε, 2.000.000.000.000 δολάρια!

Καταλαβαίνουµε, λοιπόν, ότι µπροστά µας υπάρχει και πολύ
θέατρο. Ποια είναι η διαφορά; Ότι εµείς είµαστε µία µικρή χώρα
που δεν έχει την πολιτική ισχύ να επιβάλει τους δικούς της κα-
νόνες. Για να βρεθεί η χώρα µας σε αυτή την κατάσταση κάποιοι
έχουν κερδίσει. Τα χρήµατα υπήρχαν. Τα χρήµατα υπάρχουν. Λο-
γιστικά έχουν αφαιρεθεί από τις τσέπες των νεόπτωχων Ελλή-
νων και πολλά είναι χρεόγραφα απέναντι σε αυτούς που
φρόντισαν, µε όποιο επιτόκιο επιθυµούσαν να µας πουν «τόσα
χρωστάτε», γιατί ανά πάσα στιγµή ανεβάζουν το επιτόκιο όπου
θέλουν. Είναι η παγκόσµια οικονοµική δικτατορία η οποία εφαρ-
µόζεται.
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Άρα, κατ’ αρχάς το θέµα είναι πολιτικό. Κατ’ αρχάς, λοιπόν,
πρέπει να αξιολογήσουµε εάν η Γερµανία, µε τα καµώµατά της,
που έχει όριο επιρροής προς τα Βαλκάνια την Σλοβενία, την Σλο-
βακία, και την Κροατία, αλλά πιο κάτω έχει φύγει από την Αλβα-
νία και από την Βουλγαρία που θεωρούνται Αµερικανικής
επιρροής, µπορεί να λειτουργεί απέναντί µας σαν η παλαιά αποι-
κιακή χώρα, οι αποικιοκράτες, οι οποίοι καθόριζαν τους κανόνες.
Ποια είναι η Γερµανία; Η σηµαιοφόρος της λέγεται “SIEMENS”.
Τί είναι η “SIEMENS”; Ο µεγαλύτερος διαφθορέας που έχει
υπάρξει στην Ευρώπη. Έχει εξαγοράσει, έχει εγκολπωθεί υπη-
ρετικό, πολιτικό προσωπικό και επιχειρηµατικό προσωπικό από
πάρα πολλές χώρες. Έχει διακορεύσει ηθικά εκατοντάδες πολι-
τικούς και κόµµατα. Η Γερµανία είναι ο ποµπός της διαφθοράς,
µέσω της “SIEMENS”. Και αισθάνοµαι βαθιά προσβεβληµένος
που ήρθαν αυτοί οι νεόπλουτοι µε τις γεµάτες τσέπες και ευτέ-
λισαν πολιτικό και επιχειρηµατικό προσωπικό και στην Ελλάδα.
Ακόµη και στην Νιγηρία, όπου εκεί βέβαια και κάποιος τιµωρή-
θηκε.

Υπάρχει, λοιπόν, το εξής ερώτηµα: ∆εν θα πληρώσει η Γερµα-
νία τις συνέπειες της διαφθοράς την οποία επέβαλε; Που έρχο-
νται να µας παραστήσουν τους ηθικούς και τους καθαρούς,
αυτοί που µε τις γεµάτες τσέπες, όπως κάθε πλούσιος, κάθε ένας
ο οποίος έχει γεµάτες τσέπες µπορεί να αγοράζει το οτιδήποτε,
σύµφωνα µε τις αρχές του καπιταλιστικού συστήµατος. Τη δική
µας τιµή και υπόληψη πώς θα την πάρουµε πίσω;

Να προσέξει πάρα πολύ καλά η γερµανική πλευρά, γιατί γνω-
ρίζουµε ιστορία, γνωρίζουµε τις διαδροµές. Έχουµε δικαίωµα
αγωγής και απαιτήσεων. Έχουµε ο καθένας ξεχωριστά το δικαί-
ωµα να απαιτούµε από τους διαφθορείς να µη θεωρούν ότι µόνο
οι διεφθαρµένοι φταίνε.

Ακριβώς σε αυτό το σηµείο να κλείσω και να πω ότι –απευθύ-
νοµαι και στον κύριο Υπουργό εάν µου επιτρέπετε- εφαρµόζουµε
ήδη µέτρα που θα µας είχε υποδείξει το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο. Εξάλλου, είµαστε και υπό την τριπλή επιτήρηση. Τα εφαρ-
µόζουµε ήδη, προκαταβολικά, πριν προχωρήσουµε στους
δανεισµούς. Άρα µη στραφείτε ξανά σε πρόσθετα µέτρα εσωτε-
ρικού ακρωτηριασµού του αδύναµου ελληνικού λαού, αλλά σε
µέτρα, όπως πρότεινε εύστοχα και ο Πρόεδρός µας και κατ’ επα-
νάληψη η δέσµη των προτάσεών µας είναι αναλυτική, όπου ζη-
τάµε επενδυτική ανάκαµψη, εσωτερική λειτουργία του
συστήµατος, δραστηριότητες οι οποίες θα µας βγάλουν µακρο-
πρόθεσµα, όχι άµεσα, αλλά θα µας βγάλουν, από την κρίση. Όχι
πλέον άλλη πίεση στον εξαθλιωµένο Έλληνα εργαζόµενο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Χρυσανθακόπουλο.

Ο κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης από τη Θεσσαλονίκη, Βουλευτής
του ΛΑΟΣ, έχει το λόγο για δύο λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα πρέπει να πω ότι η κρίση ήταν προβλέψιµη. Αν ανατρέξει

κάποιος στις οµιλίες του Προέδρου µας, του Γιώργου Καρατζα-
φέρη στο Ευρωκοινοβούλιο, από το 2005 περιέγραφε την κατά-
σταση την οποία βιώνουµε όλοι σήµερα. Και, βέβαια, δεν ήταν ο
µάντης Κάλχας. Ήταν ένας άνθρωπος που έβαζε τα πράγµατα
κάτω και καταλάβαινε πού πηγαίνει η χώρα. Εµείς που τότε µόνον
αγρόν αγοράζαµε.

Επίσης, θέλω να θυµίσω στην Εθνική Αντιπροσωπεία ότι προ
ολίγων ηµερών σε επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου µας Γιώργου
Καρατζαφέρη, ο Έλληνας Πρωθυπουργός Γιώργος Παπαν-
δρέου, σε σχέση µε τις γερµανικές αποζηµιώσεις, είπε ότι δεν
έχουµε εγκαταλείψει το ζήτηµα, αλλά συνεχίζουµε να το διεκδι-
κούµε. Αυτό είναι παρήγορο. Μόνο που θα πρέπει να το διεκδι-
κεί κανείς µε πιο σθεναρό τρόπο, ώστε να υπάρχει και
αποτέλεσµα.

Νοµίζω ότι εξαντλήθηκε το θέµα και γι’ αυτό πιστεύω ότι είναι
ένα κοινό συµπέρασµα, κοινός τόπος ότι πλέον η Ευρωπαϊκή
Ένωση θα πρέπει να φροντίσει να αποκτήσει κοινή εξωτερική οι-
κονοµική και αµυντική πολιτική, για να µπορεί να συνεχίσει να
υπάρχει.

Τέλος, θα ήθελα δι’ ηµών, απευθυνόµενος στον αξιότιµο Κοι-

νοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας, που θυµήθηκε
πάλι τα περί πολυκατοικιών, να του πω ότι εµείς δεν βάζουµε
πλάτη ούτε σε πράσινη ούτε σε γαλάζια πολυκατοικία. Εµείς µέ-
νουµε Ελλάδα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Νοµίζω ότι έχουµε
πάει στην µονοκατοικία και στο γαλατάδικο.

Εν τοιαύτη περιπτώσει, θέλω να σας πω ότι η διορατικότητα,
το claire voyant στους πολιτικούς είναι µεγάλο χάρισµα και πράγ-
µατι το 2005 και το 2006 ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ το ανέφερε ως
Ευρωβουλευτής εκεί.

Κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε ο κατά-
λογος των οµιλητών της επερώτησης.

Ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπακωνσταντίνου έχει
το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα επιχειρήσω στη δευτερολογία µου να συµπυκνώσω απλώς
την αντίληψη της ελληνικής κυβέρνησης για το περιβάλλον µέσα
στο οποίο λειτουργεί η οικονοµική πολιτική και τη θέση της, απα-
ντώντας έτσι και σε ορισµένα από τα ζητήµατα, που έχουν τεθεί
από τις τοποθετήσεις των Βουλευτών.

Ξεκινώντας από το διεθνές περιβάλλον, στο οποίο κινούµαστε,
θα έλεγα ότι έχει τρία βασικά χαρακτηριστικά.

Το πρώτο είναι µία πρωτοφανής θεσµική αµηχανία της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Ποτέ άλλοτε η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν έχει φανεί
τόσο θεσµικά αµήχανη απέναντι στα προβλήµατα που υπάρχουν
στο εσωτερικό της και γύρω της. Αυτή η θεσµική αµηχανία είναι
προβληµατική και µας προβληµατίζει. Και δεν είµαστε µόνοι µας.
Προβληµατίζει όλους όσους θέλουµε µία ευρωπαϊκή ολοκλή-
ρωση και δεν είµαι σίγουρος ότι όλοι µέσα σε αυτή την Αίθουσα
θέλουν αυτή την ευρωπαϊκή ολοκλήρωση. Άκουσα και ορισµένα
πράγµατα που πάνε στην αντίθετη κατεύθυνση. Εµείς πάντως τη
θέλουµε και γι’ αυτό και προσερχόµαστε µε προτάσεις.

Το δεύτερο χαρακτηριστικό αυτού του διεθνούς περιβάλλο-
ντος είναι οι θέσεις συγκεκριµένων χωρών. Κάθε χώρα προσέρ-
χεται στον διάλογο, στο τραπέζι µε τα δικά της χαρακτηριστικά,
τα δικά της προβλήµατα, άλλα είναι νοµικά και συνταγµατικά,
άλλα είναι σκληρά και αµιγώς πολιτικά. Μπορούµε να τα αναθε-
µατίσουµε, µπορούµε να τα καταγγείλουµε, µπορούµε να πούµε
εκ του ασφαλούς ό,τι θέλουµε, αλλά εγώ έχω µάθει στην πολιτική
ότι, για να ξέρεις πώς να απαντάς, το πρώτο πράγµα που πρέπει
να κάνεις είναι να καταλαβαίνεις πώς σκέφτεται ο άλλος µε τον
οποίο συνδιαλέγεσαι και µε τον οποίο συναποφασίζεις, είτε σου
αρέσει είτε όχι. Και µπορεί να υπάρχουν οι συγκεκριµένες θε-
σµικές κατοχυρώσεις όλων των χωρών, στην πράξη, όµως, ζούµε
και σε µία εποχή που οι αποφάσεις που λαµβάνονται οδηγούνται
από συγκεκριµένα κράτη. Αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν µπορούµε
να έχουµε την άποψή µας. Προφανώς, την έχουµε και τη λέµε.
Πέρα όµως από το να καταγγείλουµε τη στάση συγκεκριµένων
χωρών, πρέπει να δούµε και πώς µπορούµε να την αντιµετωπί-
σουµε.

Το τρίτο χαρακτηριστικό, βεβαίως, είναι το διεθνές περιβάλ-
λον: οι διεθνείς αγορές µε την αστάθεια την οποία έχουν, που
δεν λειτουργούν πάντα ορθολογικά, ενώ τα κράτη δεν έχουν κα-
ταλάβει και δεν έχουν φροντίσει να ρυθµίσουν και να επαναο-
ριοθετήσουν τις σχέσεις τους µε αυτές τις διεθνείς αγορές.
Αλλά, δυστυχώς αυτές είναι οι διεθνείς αγορές, στις οποίες λει-
τουργούν κερδοσκόποι, στις οποίες υπάρχει µεγάλη αδιαφάνεια
πολλές φορές, σε συγκεκριµένα εργαλεία και οι οποίες κινούνται
εξαιρετικά γρήγορα, πολύ πιο γρήγορα βέβαια από τις πολιτικές
των κρατών που, δυστυχώς, πολλές φορές είναι απλώς ουραγοί.
Αυτό είναι το περιβάλλον.

Μέσα σε αυτό το περιβάλλον κινούµαστε και µέσα σε αυτό το
περιβάλλον έχουµε δυο επιλογές. Η µια επιλογή είναι να το
αγνοήσουµε, να το αναθεµατίσουµε, να το περιγράψουµε, αλλά
να κινηθούµε µε γνώµονα τα καθαρά εσωτερικά µας προβλήµατα
και προτεραιότητες. Είναι µια λάθος επιλογή. ∆εύτερη επιλογή
είναι να αναγνωρίσουµε αυτό το περιβάλλον και µέσα σε αυτό, µε
βασικό κριτήριο τα εθνικά µας συµφέροντα, να επιχειρήσουµε
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να βρούµε λύσεις.
Αυτό εµείς, ως ελληνική Κυβέρνηση, επιχειρούµε να κάνουµε

και το κάνουµε µε τρεις τρόπους. Ο πρώτος είναι να αναλύ-
σουµε, µέσα από ένα συγκεκριµένο Πρόγραµµα Σταθερότητας
και Ανάπτυξης, ένα µεσοπρόθεσµο σχέδιο για το πώς θα επανα-
φέρουµε τα δηµόσια οικονοµικά στη σωστή πορεία. ∆ιότι ό,τι και
να πούµε, σε όποιον και να ρίξουµε το φταίξιµο, η πραγµατικό-
τητα είναι µια. Και η πραγµατικότητα είναι ότι µια χώρα δεν µπο-
ρεί να πορεύεται µε ένα έλλειµµα 30 δισ. ευρώ και µε ένα χρέος
300 δισ. ευρώ.

Μπορώ να περάσω ατελείωτες ώρες εξηγώντας πώς φτάσαµε
εδώ, σ’ αυτό το έλλειµµα και να διαφωνήσω µε πολλούς από αυ-
τούς, που είναι αυτή τη στιγµή στην Αίθουσα. Αλλά αυτό το έλ-
λειµµα, µόνο εµείς µπορούµε να το µειώσουµε -κανένας άλλος-
και αυτό το χρέος µόνο εµείς µπορούµε να το ελέγξουµε.

Το δεύτερο στοιχείο είναι να δούµε, αν µπορούµε να πάρουµε
κάποια συγκεκριµένα µέτρα, για να ανακτήσουµε µια χαµένη
αξιοπιστία. Αυτό το κάναµε. Πολλές φορές τα µέτρα αυτά -όπως
τα πρόσφατα- είναι πολύ δύσκολα, είναι σκληρά, ταλαιπωρούν
την ελληνική οικογένεια και τους Έλληνες πολίτες, είναι όµως
αναγκαία. Και το τρίτο είναι, αφού έχουµε κάνει εµείς αυτά τα
οποία πρέπει να κάνουµε, να δούµε ποιους µηχανισµούς στήρι-
ξης µπορούµε να βρούµε από τους Ευρωπαίους εταίρους µας ή
και πέρα από αυτούς.

Με αυτούς τους µηχανισµούς στήριξης, µε µεγάλη επιµέλεια
µε µεγάλη προσοχή, µε όλη την εµπειρία την οποία κουβαλάει
µαζί του ο σηµερινός Πρωθυπουργός, µε την µικρότερη εµπειρία
που κουβαλάει ο σηµερινός Υπουργός Οικονοµικών και άλλα
µέλη της Κυβέρνησης, βεβαίως που έχουν και αυτοί αρµοδιότη-
τες, επιχειρούµε να διαµορφώσουµε ένα περιβάλλον, για να βγά-
λουµε τη χώρα από την στενωπό στην οποία βρίσκεται.

Αυτό θα το κάνουµε, µην έχετε καµία αµφιβολία. Οι προοπτι-
κές της ελληνικής οικονοµίας είναι πολύ µεγάλες και είναι θετι-
κές, αρκεί να ξεπεράσουµε τον δύσκολο κάβο, στον οποίο
βρισκόµαστε. Θα τον ξεπεράσουµε γιατί; πρώτον ξέρουµε πού
πάµε, ξέρουµε τις επιλογές µας. ∆εύτερον, πείθουµε τους Έλ-
ληνες πολίτες ότι ακόµη και τα δύσκολα µέτρα που παίρνουµε,
είναι µέτρα τα οποία επιχειρούµε -στο βαθµό που γίνεται- να χα-
ρακτηριστούν από κοινωνική δικαιοσύνη. Και τρίτον, γιατί οι Έλ-
ληνες πολίτες αντιλαµβάνονται ότι οι θυσίες τους δεν θα πάνε
χαµένες, αυτή τη φορά, σε αντίθεση µε προηγούµενες φορές.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε ιδιαι-

τέρως τον πραγµατικά αξιότιµο Υπουργό Οικονοµικών κ. Γεώρ-
γιο Παπακωνσταντίνου.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αν υπάρχει χρόνος θα
ήθελα να κάνω µια παρέµβαση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν έχετε δικαίωµα
δευτερολογίας. ∆υστυχώς, δεν έχετε χρόνο. Πρέπει να κλεί-
σουµε µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη.

Ορίστε, κύριε Βορίδη, έχετε το λόγο.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω κάνοντας έτσι µια πολύ βραχεία προσπάθεια κα-

θορισµού ορισµένων βασικών εννοιών, που ετέθησαν από τον
αξιότιµο συνάδελφο, τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης.

Ο νεοφιλελευθερισµός εγώ γνώριζα ότι ήταν µία θεωρία, η
οποία κυρίως στοχεύει στην πραγµατική συρρίκνωση του κρά-
τους και υιοθετεί µέτρα, όπως είναι η ιδιωτικοποίηση των φυλα-
κών, όπως είναι η κατάργηση της δηµόσιας παιδείας, τέτοια
πράγµατα. Εγώ δεν έχω ακούσει κανέναν στην Αίθουσα να τα
λέει αυτά.

Επίσης, ήξερα ότι ο κλασικός φιλελευθερισµός είναι, επίσης,
µια πολιτική οικονοµική θεωρία η οποία δίνει έµφαση στη µείωση
των δηµοσίων δαπανών και βεβαίως, αντιστοίχως, αντιστρατεύ-
εται την αύξηση των φόρων. Αυτό είναι µια κλασική δεξιά πολι-
τική. ∆εν ξέρω η Νέα ∆ηµοκρατία πώς πορεύεται και σε ποιο
σηµείο της Αιθούσης θέλει να βρίσκεται και πώς αυτοπροσδιο-
ρίζεται. Αυτό θα το αφήσω να το κρίνετε εσείς. Απλώς θα σας
κάνω µια παραίνεση να µην δηµιουργείτε σύγχυση εννοιολογική,

ώστε να ξέρουµε όλοι που στεκόµαστε.
Επίσης, θα ήθελα ακόµα ένα σχόλιο ως προς αυτό. ∆εν νοµίζω

ότι πρέπει να επαιρώµεθα εµείς –ας το πω της ευρυτέρας ∆ε-
ξιάς- εκ του γεγονότος ότι τελικώς πολιτική στέγη βρήκαν στο
ΠΑΣΟΚ οι κύριοι Μάνος και Ανδριανόπουλος. Αυτό θα έπρεπε να
είναι ένα αντικείµενο προβληµατισµού της ευρυτέρας ∆εξιάς, το
ότι δεν µπορεί να στεγάσει και αξιόλογα στελέχη, τα οποία υπη-
ρέτησαν τη Νέα ∆ηµοκρατία για σειρά χρονικού διαστήµατος και
που εν πάση περιπτώσει, όµως, δεν µπόρεσαν τελικώς να διατη-
ρήσουν την ταυτότητά τους και να βρουν κάτι σε αυτήν την πα-
ράταξη, που να αφορά στον εαυτό τους.

Κύριε Υπουργέ, εγώ θα ήθελα να είµαι αισιόδοξος, θα µου επι-
τρέψετε να σας πω το εξής: Εµείς έχουµε µια ξεκάθαρη θέση
στα οικονοµικά ζητήµατα, σε αυτό που είναι, αν θέλετε, εσωτε-
ρικό κοµµάτι που πρέπει να συζητήσουµε. Βεβαίως είναι δικό µας
θέµα, βεβαίως είναι µεγάλο ζήτηµα και βεβαίως δεν αποπειρώ-
µεθα -εµείς τουλάχιστον- καµµία µετάθεση των ευθυνών. Οι ευ-
θύνες βρίσκονται στην Ελλάδα, οι ευθύνες βρίσκονται στο
ΠΑΣΟΚ και στη Νέα ∆ηµοκρατία, στα κυβερνητικά κόµµατα εξου-
σίας για την κατάσταση στην οποία βρισκόµαστε σήµερα. Άλλος
λιγότερο και άλλος περισσότερο ανάλογα µε τις στιγµές και τις
περιόδους τις κυβερνητικές.

Εµείς έχουµε µια ξεκάθαρη στάση επίσης, στο ζήτηµα της µεί-
ωσης του ελλείµµατος. Εµείς λέµε ότι είναι προτεραιότητα και
πολύ σηµαντικό ζήτηµα και επίσης, ότι αυτό θα γίνει µέσα από
µια πολιτική περιστολής των δηµοσίων δαπανών. ∆εν είµαστε -ας
το πω- θετικοί σε µια πολιτική αυξήσεως των φόρων, θεωρούµε
ότι αυτή θα είναι µια υφεσιακή πολιτική η οποία θα δηµιουργήσει
προβλήµατα.

Γυρνώ, όµως, στο εξής: Κρίσιµο ζήτηµα από ένα σηµείο και
µετά είναι και να συνεχιστεί η προσπάθεια περιστολής των δη-
µοσίων δαπανών, αλλά και βεβαίως, να έχουµε την επίγνωση όλοι
µας σε αυτήν την Αίθουσα ότι η προσπάθεια περιστολής των δη-
µοσίων δαπανών δεν θα είναι αρκετή. Όσο και να τις περιστεί-
λουµε είναι αδύνατον να αντιµετωπίσουµε το τεράστιο µέγεθος
του χρέους, που έχει συσσωρευτεί. Αυτό δεν γίνεται αν βάλετε
τα αριθµητικά δεδοµένα.

Άρα, ζητούµενο είναι το αναπτυξιακό. Και εδώ το αναπτυξιακό
σηµαίνει ότι θέλουµε δουλειά για να φτιάξουµε ένα δίκαιο, απλό
και λειτουργικό φορολογικό σύστηµα. Εγώ αυτή τη δουλειά δεν
την έχω δει από την Κυβέρνηση.

Πρέπει να αντιµετωπίσουµε τη γραφειοκρατία, δεν έχουν γίνει
βήµατα σ’ αυτήν την κατεύθυνση. Πρέπει να ενισχύσουµε την
ανταγωνιστικότητα της ελληνικής οικονοµίας, δεν έχουν γίνει βή-
µατα σ’ αυτήν την κατεύθυνση. Πρέπει να ενισχύσουµε την οι-
κοδοµική δραστηριότητα και εκείνη τη συγκεκριµένη στιγµή
έρχεται η Κυβέρνηση, αναστέλλει τις οικοδοµικές άδειες στην
ανατολική Αττική, απορρίπτει τις εντάξεις σχεδίων πάλι στην ευ-
ρύτερη περιφέρεια της Αττικής, προχωρά σε άρση της νοµιµο-
ποίησης των ηµιυπαιθρίων, κατ’ εξοχήν αντιαναπτυξιακό µέτρο.
Ακούµε ότι βάζει τεκµήρια στις κατοικίες, κατ’ εξοχήν αντιανα-
πτυξιακό µέτρο. Βγάζει εγκύκλιο για τα λεγόµενα τυφλά οικό-
πεδα, κατ’ εξοχήν αντιαναπτυξιακό µέτρο. ∆εν προχωρεί στη
νοµιµοποίηση των ηλεκτρονικών παιγνίων. Άρα, στην πραγµατι-
κότητα σήµερα η Κυβέρνηση έχει µία κατ’ εξοχήν αντιαναπτυ-
ξιακή πολιτική, µία πολιτική η οποία επιβάλλει φόρους, δηλαδή
µία κατ’ εξοχήν υφεσιακή πολιτική.

Και µε αυτόν τον τρόπο, θα µου επιτρέψετε να σας πω, κύριε
Πρόεδρε, ότι εµείς δεν βλέπουµε πώς µπορεί να αντιµετωπιστεί
το µεγάλο ζήτηµα της κρίσης.

Πηγαίνοντας στα διεθνή. Εδώ θα πρέπει επίσης να παρθούν
αποφάσεις και να ξεκαθαρίσουµε το εξής: Τα προβλήµατα της
Ελλάδος είναι τα προβλήµατα της Ελλάδος. Θα τα αντιµετωπί-
σουµε. Θα τα αντιµετωπίσει η ελληνική Κυβέρνηση, θα εισφέ-
ρουµε στο βαθµό που µπορούµε να εισφέρουµε µε τις ιδέες µας
και µε τις θέσεις µας, τα κόµµατα στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

Από εδώ και πέρα όµως, το γεγονός ότι δεν έχουµε σήµερα
νοµισµατική ελευθερία, αυτό δηµιουργεί µία συνολική ευθύνη για
τα κράτη της Ένωσης. ∆ιότι ή θα εφαρµοστεί η αρχή της κοινο-
τικής αλληλεγγύης -οπότε θα πρέπει να υπάρχουν µηχανισµοί-
διότι αλλιώς θα µου επιτρέψετε να σας πω, εµείς χάσαµε τις νο-
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µισµατικές δυνατότητες, χάσαµε τη δυνατότητα της προστασίας
της ελληνικής οικονοµίας, χάσαµε τη δυνατότητα της επιβολής
ποσοστώσεων, χάσαµε τη δυνατότητα της επιβολής δασµών. Και
εν τέλει, η κατάσταση της ελληνικής οικονοµίας σήµερα πράγ-
µατι δηµιουργεί αυτά τα τεράστια ελλείµµατα του εµπορικού ισο-
ζυγίου. Αυτά δεν µπορούν να αντιµετωπιστούν έτσι. Και,
συγχωρείστε µε, δεν ανέκυψαν εκ της ελλείψεως αξιοπιστίας των
ελληνικών στατιστικών στοιχείων. Αυτά είναι δοµικά, διαρθρω-
τικά προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας. Βεβαίως η απεικό-
νιση δηµιουργεί το πρόβληµα της αξιοπιστίας, αλλά αυτά είναι
ζητήµατα που αφορούν σε χρόνια διαχειριστικά και διαρθρωτικά
προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας. Άρα εδώ οφείλει και η
Ένωση να πάρει τις αποφάσεις της. Ή µπορεί στην παρούσα
φάση να βοηθήσει την Ελλάδα, σε ποια χρονική στιγµή; Ούτε
λεφτά θέλουµε µε αυτήν την έννοια ούτε και θέλουµε σε τελευ-
ταία ανάλυση να µας λύσουν τα εσωτερικά µας προβλήµατα.
Αλλά, κύριε Πρόεδρε, δεν είµαστε και διατεθειµένοι να αποτε-
λούµε βορά συγκεκριµένων συµφερόντων. Ή µπορούν εκεί να
παρέµβουν και να µας βοηθήσουν ή, από εκεί και πέρα, θα πρέ-
πει να αναζητήσουµε πού πραγµατικά µπορούµε να βοηθηθούµε.
Και το πολιτικό και το θεσµικό έλλειµµα της Ευρώπης δεν είναι
πρόβληµα της Ελλάδος. Όλα τα υπόλοιπα, τα συζητάµε. Αλλά
το πολιτικό και το θεσµικό έλλειµµα δεν είναι πρόβληµα της Ελ-
λάδος. Οι συνέπειες που θα υπάρχουν για το σύνολο της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, εκ του γεγονότος ότι δεν υπάρχει στην
πραγµατικότητα υποστηρικτικός µηχανισµός του ευρώ, θα είναι
τεράστιες και η Ευρώπη θα τις βρει µπροστά της.

Εγώ θέλω να ελπίζω ότι ουσιαστικά δεν θα οδηγηθεί η χώρα
στη στήριξή της από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. ∆εν θα το

θέλαµε αυτό. Αλλά κάποιος οφείλει να ξέρει –οι Ευρωπαίοι οφεί-
λουν να ξέρουν, οι Ευρωπαίοι ηγέτες οφείλουν να ξέρουν- ότι σε
τελευταία ανάλυση υπάρχουν δυνατότητες για φτηνό δανεισµό.
Ας πάρει ο καθένας τις ευθύνες του για το µέλλον της Ένωσης.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Best of. Cameron in

Camera.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά

των συνεδριάσεων της Πέµπτης 4 Μαρτίου και της Παρασκευής
5 Μαρτίου 2010 και ερωτάται το Σώµα, αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Τα Πρακτικά των

συνεδριάσεων της Πέµπτης 4 Μαρτίου και Παρασκευής 5 Μαρ-
τίου 2010 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.35’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 22 Μαρτίου 2010 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος συζήτηση προ ηµε-
ρησίας διατάξεως, σύµφωνα µε το άρθρο 143 του Κανονισµού
της Βουλής, µε πρωτοβουλία του Προέδρου της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξη Τσίπρα, σε επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων, µε θέµα το «Πρό-
γραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης» που κατέθεσε η ελληνική
κυβέρνηση στην Ευρωπαϊκή Ένωση, σύµφωνα µε την ειδική ηµε-
ρήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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